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( NASLEDNJA ŠTEVILKA BO IZŠLA 11. DECEMBRA 2002. Kdo “plemeniti” mleko?
Vaja povzročila kaos - 

kaj če bi šlo zares?
Posavje - Državna, kombinirana, poveljniška, terenska in 

praktična vaja NEK 2002 je dvignila veliko prahu. V obmejnem 
Pasu sosednje Hrvaške so ljudje v strahu in neobveščenosti menili, 
da je res prišlo do izpusta radioaktivni snovi. To so bili tudi eni 
redkih prvih odmevov širše javnosti.

t V

V i
blokada vstopa in izstopa v kontaminirano področje. Na tej točki 
Poteka nadzor opremljenih ekip, ki vstopajo v intervencije ter 
Vsega, kar izstopa iz področja.

Za lokalno prebivalstvo in medije je po besedah predstavnika 
* Prave za zaščito in reševanje RS Bojana Kuntariča zmanjkalo 
asa> čeprav bi morali ob državnih medijih nositi ključno vlogo 

°t>veščanja javnosti. Posavju niso “privoščili” niti tiskovne konfe- 
|jence pred pričetkom vaje, ta je bila namreč v Ljubljani.Tako na 

an izvajanja vaje v jutranjih urah za radijski program nismo us- 
pridobiti nikakršnih informacij o poteku vaje, pa tudi ne navodil 

Za obveščanje javnosti. Te so lokalnim medijem posredovali šele 
113 skupni novinarski konferenci ob 9. uri po pričetku vaje.

. Ignoranci državnega vodstva vaje so se priključili alarmni 
stemi. V Krškem so zatajile sirene za splošno alarmiranje in 
kalno prebivalstvo so o splošni nevarnosti obveščali preko mobil- 

'P zvočnikov. Novinarjem pa so po dopoldanski tiskovni konferen- 
< Privoščili oglede posameznih točk ukrepanja v primeru nesreče. 

e na prvi točki je kmet, kije prikazal ukrepe hermatizacije gospo
skega poslopja, priznal, da bi jo ob taki organizaciji “ucvrl”.
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Slovenija, Posavje - Na Mar
tinovo soboto, ko bi se vse moralo 
vrteti okrog mladega vina, seje v 
središče pozornosti postavilo 
mleko. Veterinarska uprava RS 
(VURS) je zaprla 16 slovenskih 
mlečnih prog, med drugim tudi v 
brežiški m krški občim, ker je bil 
v vzorcih mleka najden antibiotik 
kloramfenikol. Kako je prišel v 
mleko, še ni ugotovljeno; kmetje 
trdijo, da so nedolžni, sumijo, da 
jim je mleko nekdo okužil, ker je 
zaradi neuspešnih pogajanj z EU 
potrebno zmanjšati mlečno proiz
vodnjo. Napovedujejo, da bodo 
pri iskanju krivca šli do konca. 
Isto sicer napovedujeta tudi kme
tij ski minister Franci But in 
direktor Veterinarske uprave RS 
Zoran Kovač, vendar jima kmet
je očitajo, da analize potekajo pre
počasi.

Zdaj so omenjene mlečne pro
ge že odprte, vendar pa ima 117 
osumljenih kršiteljev, od tega jih 
je bilo iz Posavja več kot 40, za
časno prepoved oddaje mleka. 
Veterinarska uprava je do vključ
no ponedeljka že prejela približno 
40 rezultatov testov iz referenč- Kaj bi rekle krave, koga bi obtožile, če bi znale govoriti?

nega laboratorija. Od prejetih re
zultatov so trije (od dveh kmetov 
z novomeškega območja in ene
ga s celjskega) potrdili prisotnost 
antibiotika v mleku, ostali pa so 
bili negativni. Tudi 7 kmetov z 
brežiško-krškega območja, ki so 
bili po prvih testih ugotovljeni kot 
potencialni kršitelji, spet lahko 
oddaja mleko, saj so bili rezultati 
testov iz referenčnega laboratori
ja negativni. Na VURS-u priča

kujejo, da bodo rezultate vseh po
trditvenih testov z Nizozemske 
dobili do konca tedna.

Afera z mlekom je povzročila 
veliko gospodarsko škodo, tudi 
zaradi prepovedi izvoza v nekate
re južne države, in omajala zaupa
nje potrošnikov. Tudi če bomo 
kdaj izvedeli, kdo je kriv in kdo 
nedolžen, bo na belem mleku še 
dolgo ostal črn madež.

...na strani 3

Hladilni bazeni ostajajo prazni; mleko, namesto v cisterno, odteče v 
gnojno jamo. Spomladi bodo z njim gnojili travnike, to je dovoljeno, 
saj se bo kloramfenikol že razgradil in ne bo možnosti, da bi preko 
krme znova okužil mleko.

Razširjen strokovni kolegij za lekarniško farmacijo je zaradi 
napačnega navajanja lastnosti kloramfenikola in s tem povezane
ga nestrokovnega informiranja širše javnosti zapisal, daje kloram
fenikol že 55 let znan kot antibiotik, ki deluje na široko paleto 
najrazličnejših mikrobov. Pri tem navaja, da ne gre za rakotvorni 
antibiotik, koncentracije, ki so jih odkrili v mleku, pa so za nekaj 
velikostnih redov nižje od tistih, kijih predpisujejo v zdravstvu in 
so nepomembne za kakršenkoli pomembnejši biološki učinek.

Črni scenariji za posavsko 
gospodarstvo

Posavje - Posavje je po gospodarskem razvoju na samem repu 
slovenskih pokrajin. Stečaji in prisilne poravnave so postale posav
ski vsakdan. Poleg tekstilne izumira še trgovinska dejavnost, 
kupcev je vse manj, brezposelnost je vse večja. Črni scenariji v 
gospodarstvu se pišejo kot za stavo.

Trgovina živi le še v Mercatorjevih verigah, ostale trgovinice 
pa imajo komaj za preživetje. Ljudje v oddaljenih središčih ostaja
jo brez nujne dnevne oskrbe. V Slovenski vasi se praznijo “giga” 
trgovski centri. Po letu dni poslovanja na novi lokaciji je v postop
ku prisilne poravnave Begros. Hrvaški kupci ostajajo doma, v 
številnih nakupovalnih centrih okoli Zagreba, le še posamezniki 
iz navade “skočijo” preko meje.

Podobno je v Krškem. Kostak po povrnitvi Togrela išče realne 
številke izgube in ob koncu leta lahko vloži oklic stečajnega postop
ka ali prisilne poravnave. V Vipapu bodo decembra prihodnje leto 
ukinili proizvodnjo celuloze. Tekstilna industrija že leta životari, 
v dobovski Beti se bojijo odločitve matične družbe, v sevniški 
Jutranjki je na pragu stečaj ali prisilna poravnava. Že dlje časa se s 
težavami ubadajo tudi v Stillesu.
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Srebrni sevniški karateisti

Sevnica - Rok Črepinšek, Danilo Lisec in Denis Orač, člani 
Karate kluba Hypo in slovenski reprezentanti, so se povzpeli na sam 
svetovni vrh karateja. Osvojitev srebrne medalje na Svetovnem pokalu 
je razveselila tudi sevniškega župana Kristijana Janca, ki jim je pri
redil sprejem in izročil Priznanje občine Sevnica. B.D.

M WIIMJ1___,
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AKTUALNO
Sava Glas, 27.11.2002

POSAVSKE m/SlCE
Sestavljanje oblasti

V posavskih občinah imajo 
volivci pravzaprav srečo, da jim 
ne bo treba še enkrat tuhtati, ka
terega od mnogih županskih 
kandidatov naj obkrožijo. Na 
mah so se namreč odločili po 
najboljši presoji in oddali svoje 
glasove za župane že v prvem 
krogu. Nekoliko se je seveda 
spet moralo zaplesti v brežiški 
občini, saj bo treba na nekaj 
voliščih prve volilne enote gla
sovanja ponoviti. To seveda 
pomeni, da v tej občini še ni 
mogoče vzpostaviti oblasti ozi
roma novega občinskega sveta, 
ustoličiti izvoljenega župana 
Andreja Vizjaka, izvoliti pod
župane in začeti z resnim delom 
ter uresničevanjem programa iz 
predvolilnega časa. Za razliko 
od Krškega in Sevnice, kjer 
vzpostavljajo novo oblast prav 
te dni, se bo vse to v Brežicah

Romi v Kerinovem grmu

pripetilo šele prihodnji mesec.
Se pa v vseh treh občinah, 

tudi v brežiški, že marsikaj do
gaja za zaprtimi vrati in daleč 
od ušes in oči javnosti. Marsikaj 
pa se prikrade tudi na piano. V 
Krškem denimo želi Bogovič 
posnemati nekdanjega brežiške
ga župana Deržiča in ob sebi 
ustoličiti tri podžupane, menda 
bodo iz vrst SLS, LDS in N.Si, 
da bo kos novim nalogam. Bodo 
to Slivšek, Božič in Obrado- 
vič? Kakorkoli že, Bogovič bo 
z lahkoto vladal, pravzaprav 
podobno, kakor Janc v Sevnici. 
Zato pa seje moral Andrej Viz
jak, ki se je medtem mudil v 
Turčiji, močno potruditi, da bi 
zaokrožil svojim načrtom pri
memo koalicijo. Kot je povedal, 
se zavzema za nekonfliktno so
delovanje, pri čemer poleg 
strank, ki so ga podprle že do
slej, računa še na Stranko 
mladih - PUM, Združeno listo, 
DeSus in Listo krajevnih skup
nosti - LORKS. O kadrovskih 
razporeditvah, ki bodo v ta na
men potrebne, menda še ni vse 
dogovoijeno.

Nehvaležnost tega 
sveta

Glavno povolilno obdobje je 
torej vseeno mimo. Ostali so 
zmagovalci in užaloščeni, ki si 
ližejo rane. Med slednjimi kaže 
še posebej izdvojiti velikega po
raženca Vladislava Deržiča, ki 
je pogorel na celi črti. Pravza
prav je nekaj več kot Vizjak do
bil zgolj na dveh voliščih, v 
Bušeči vasi in na Dolenji Piro- 
šici, torej tam, kjer je pomagal 
posodobiti največ vinskih cest. 
Zato pa so povsod drugod kraja
ni pozabili na prizadevanja nek
danjega župana, da bi tudi od
ročni kraji imeli asfaltirane poti. 
Nikakršne hvaležnosti niso po
kazali niti volivci iz Pišec, ki so 
dobili novo šolo in telovadnico,

ter Bizeljskega, kjer je več asfal
tiranih prometnic, pa iz Cerkelj, 
kjer so bogatejši za najbolj sodo
bno prometno ureditev. Deržiču 
so se izneverili celo v domači Do
bovi in rojstni vasi Loče. Vse to 
pa je seveda tudi blamaža za libe
ralno demokracijo, ki ga je pri 
kandidaturi podprla. Med užaloš
čene gre šteti tudi županska kan
didata iz Krškega Vojka Sotoška, 
zato pri LDS že iščejo vzroke za 
slabše volilne rezultate, in Mar
tina Kodriča. Slednji je menda 
še posebej prizadet, podobno kot 
naj bi bila Ana Žugič iz Kostan
jevice, ki se ni uvrstila med ob
činske svetnike. Pravzaprav kljub 
svoji aktivnosti ob jubileju do
lenjskih Benetk ni bila izvoljena 
niti v Svet Krajevne skupnosti 
Kostanjevica. Menda že razmiš
lja, kaj bo čez leto dni, ko ji po
teče ravnateljevanje v Podbočju. 
V Kostanjevici bi jo težko spre
jeli, kajti po odhodu Matjaža

Zajelšnika je postala v.d. ravna
teljice Melita Skušek, ki seje že 
izkazala s skrbno pripravljeno pri
reditvijo ob prazniku krajevne 
skupnosti. No, v Sevnici je naj
večji osmoljenec nedvomno An
drej Štricelj in tudi v tem primem 
bo stranka morala pretehtati vzro
ke za zelo slabe volilne rezultate.

Bazen, takšen in 
drugačen!

Poleg volitev pa je v minulih 
dveh tednih največ govoric spro
žala seveda mlekarska afera, ki je 
izstopala v obmejnih posavskih 
vaseh. Priča pa smo bili tudi dve
ma dogodkoma, povezanima z 
energetiko; vaja zaigrane nesreče 
v JE Krško je seveda uspela, če
prav so zatajile sirene, konec več
letne more pa je predstavljal pod
pis pogodbe za začetek gradnje

HE Boštanj. Tako, Posavje bo slej 
ko prej postalo slovenski elektro
energetski bazen, v kolikor z nu
klearko in brestaniško elektrarno 
to že ni. Vendar, pravijo okolje
varstveniki, že sedaj bi kazalo 
opozoriti še na drugo plat, da ne 
bi Posavje postalo tudi naš naj
večji bazen s smetmi. V Krškem

denimo poleg radioaktivnih od
padkov skladiščimo še nevarni 
klor in odlagamo filtrski pepel, z 
gradnjo petih hidroelektrarn pa 
bomo dobili še več sto hektarov 
akumulacije z največjimi odprti
mi vodnimi površinami pri nas. 
Hrvoje Oršanič iz Brežic meni, 
da se bo na dnu brežiške akumu
lacije, ki bo največja, nabiral mulj 
s strupenimi plini, jeseni bo več 
megle in poleti še več komarjev.

Hrvoje Oršanič

In kako bosta predvsem akumula
ciji HE Brežice, pod katero bodo 
ostale plantaže topolov, in Mokri
ce vplivali na podtalnico? Zaradi 
teh in drugih pomislekov bi mo
rali že sedaj iskati odgovore. Ne 
nazadnje, pravi Oršanič, tudi 
zato, ker bi se v primeru jedrske 
nezgode prav pod Brežicami us
tavljala vsa nevarna umazanija. 
Dvomi so upravičeni, saj tudi 
strokovnjaki ne odstopajo od svo
jih stališč in nič več ne omenjajo 
manj nevarnih pretočnih elek
trarn. Kaj šele, da bi kaj vprašali 
ljudi, ki bi zaradi akumulacij znali 
biti prizadeti!

Bazen tudi kot 
socialna bomba

Vse bolj prizadeta pa je prav
zaprav že velika večina posavske
ga prebivalstva. Zaradi gospodar
skih gibanj seveda, ki smo jim 
priča, nanje pa opozaija predvsem 
strma in skokovita rast brezposel
nosti. Zaradi presežkov v tekstil
ni, kovinski, trgovski in papirni 
industriji, zadnje čase pa vse bolj 
tudi v gradbeništvu, smo po šte
vilu iskalcev zaposlitve že močno 
nad državnim povprečjem. Po
savje skratka postaja tudi bazen 
socialnih napetosti in sindikalist 
Ladislav Rožič dvomi celo v 
koristi, kijih pričakujemo od po
segov države v ta prostor. Najhuje 
pa je, ker na vidiku ni novih de
lovnih mest, ki jih ni mogoče

pričakovati niti s subvencijami 
države. Od trgovinske dejavnosti 
imamo vedno manj, kot domine 
znajo kmalu pasti posavske grad
bene firme in s tem njihovi mali 
podizvajalci. Togrel Krško je že 
na tleh, napeto je v podjetju Po
hištvo Brežice, kjer skokovito na
rašča tudi število delovnih nez

god, nič ni ostalo od kmetijstva, 
vse bolj črnogledi so obrtniki. 
Vedno nova podjetja so pred

Aleksander Hat lak

stečaji in pred prisilnimi porav
navami. Po Rožičevem prepri
čanju so stečaji predolgotrajni 
in vodeni nestrokovno. Proiz
vodnje pravzaprav ni več in tudi 
zaradi nerešenih prostorskih 
planov podjetniki beže drugam. 
Neuspešni pa so, žal, tudi priš
leki, tisti direktorji, ki so prišli 
na jug države reševat podjetja. 
Samo spomnimo na različne 
Čavke, ki so dokončno pokopali 
Agrario, kjer že sedmo leto teče 
stečajni postopek, ali na Rataj
ce in Rovereje, ki so se zaman 
trudili v sevniškem Stillesu. 
Tam je tudi sedanji direktor 
Aleksander Hatlak prisiljen 
peljati firmo že v drugo prisilno 
poravnavo. Kaj se dogaja v sev- 
niški Jutranjki, ni znano niko
mur, krivdo za negotov položaj 
podjetja pa gre v mnogočem pri
pisati direktorici Zdenki Mar
čič, ki je nedostopna tudi za

Zdenka Marčič

novinarje. Medtem pa večina 
delavcev, ki so še zaposleni, 
stoično prenaša vse bridkosti in 
niti ne pomišlja o kakšnem 
drznejšem dejanju. Da bi stav
kali, kot denimo nekoč senovški 
knapi, že zaradi enodnevne za
mude pri izplačilu osebnih pre
jemkov, jim ne pride na konec 
pameti!

Ivan Pungerčar

Pravzaprav je to jesen zdaj 
še najlepše ljubiteljem vinske 
kapljice in med njimi tudi žila
vemu vinogradniku Ivanu Pun
gerčarju, ki je starosta mal- 
kovških goric in je zato postal 
tudi njihov častni član. Pa Ro
mom je tudi lepo, saj sredi 
Krškega polja v miru širijo svo
je bivalno naselje in dobivajo 
državne denarne pomoči!

Vlado Podgoršek

Senovški knapi so znali stavkati.

Izpust radioaktivnih snovi 
■ le vaja

Krško - V NEK je v skladu s scenarijem državne vaje NEK 
2002 prišlo do izpusta radioaktivnih snovi v okolje. Že pred 
tem je bil izdan ukaz za evakuacijo skoraj 10.000 prebivalcev 
iz obroča 3 km in več okrog nuklearke in potekalo je razdel
jevanje tablet kalijevega jodida. 10-km območje je bilo 
pripravljeno za evakuacijo prebivalcev in izvedeni so bili 
ukrepi za hermetizacijo stavb.

Siren za razglasitev splošne 
nevarnosti v okolju ob 10.12 uri 
nismo slišali niti novinarji, zbrani 
v Kulturnem domu Krško s pred
stavniki Civilne zaščite in Mini
strstva za notranje zadeve na čelu 
z ministrom Radom Bohincem.

Regijski poveljnik Civilne za
ščite Posavje Jože Kos je kasne
je pojasnil, da je šlo za odpoved 
6 siren. Ko so alarmiranje 
ponovili, so odpovedale 
sirene v NEK in Vipapu, 
zato so uporabili razglasne 
mobilne enote. To je bila 
prva pomanjkljivost v vaji, 
je opozoril Kos. Ena od 
pomanjkljivosti je tudi, da 
hrvaška javnost ni bila 
obveščena o vaji in je v ob
mejnem pasu na hrvaški 
strani prišlo do kaotičnega 
stanja.

Namen vaje je bil, da se 
preizkusi in izpopolni organiza
cija, pripravljenost in usposob
ljenost sil za zaščito, reševanje in 
pomoč ob jedrski nesreči. V vaji 
so praktično preizkušali izvajan
je nadzora radioaktivnosti v okol
ju, nadzora prebivalcev in nadzo
ra interventnega osebja. Te naloge 
so izvajali NEK, Uprava RS za 
jedrsko varnost in Urad za 
meteorologijo, Agencije za okol
je, ekološki laboratorij z mobil
no enoto in regijske RKB enote. 
Sodelovale so tudi vojaške enote 
držav članic CENCOOP z 
Madžarske in Hrvaške.

Kot je poudaril poveljnik civil
ne zaščite RS Miran Bogataj, se 
je pokazalo, daje potrebno ža ta
ko velik obseg vaje povečati teh
nično podporo državnemu štabu, 
kar bi zmanjšalo zamike pri 
sprejemanju in izvajanju odloči
tev. Dobro je potekalo tudi obveš
čanje javnosti, pogrešali pa so ce
lovitejšo analizo iz zunanjega

okolja, torej odmeve javnosti il) 
drugih držav. Rezultati vaje naj bi 
bili po Bogatajevih besedah zna
ni v drugem tednu decembra.

Direktor NEK Stane Rožman 
je ob tem poudaril, da so v NEK 
zadovoljni, ker se je vlada odlo
čila za organizacijo takšne obsež
ne vaje. Izrazil je tudi pričakova
nje, da bodo vsi udeleženci v vaji 
vse dogodke in rezultate ustrezno 
dokumentirali ter s tem dvignili 
varnost nuklearke še na višjo ra
ven, kot je že danes.

Suzana Vahtartf

Vodstvo vaje; vodja Uprave za obrambo 
Krško Zdenka Močnik, regijski poveljnik CL 
Jože Kos in Dušan Kerič iz krške uprave.

Na območju dekontaminiranja med okuženim in čistim področjem je t°c. 
za “pranje” oseb in vozil. Če merilniki še reagirajo, je potrebno čiŠČew 
ponoviti, če ljudje kaj zaužijejo, pa jih pošljejo v KC Ljubljana oz. Zagr( '

Denar je, a ne za delavce
Krško - V skladu z odločitvijo višjega sodišča je morala 
družba GIP-o Posavje vrniti Kostaku Krško z dokapitali' 
zacijo odtujen delež v družbi Togrel. Kostak je kot lastnih 
4. novembra dobil odločbo sodišča in takoj vzpostavil noV° 
neodvisno upravo, ki mora ugotoviti dejansko stanje P° 
prvih vtisih močno zadolženega podjetja.

151 delavcev je ostalo brez oktobrske plače. Kot je pojasni* 
namestnik direktoija Božidarja Resnika Miljenko Muha, je bil° 
času prevzema podjetje blokirano 20 milijonov SIT. Nova uprava J 
zagotovila denar za plače, vendar gaje banka po Zakonu o davčnem 
postopku zadržala za kritje terjatev. Tako iščejo rešitev, na kak nači 
zagotoviti denar delavcem, saj vse, kar pride na račun, zadrži bank. 
Ob tekočih poslih v Togrelu končujejo posel v Ljubljani ter delaj 
še za Vipap, enega pa so zaradi škodljive pogodbe prekinili. ,

Kostak in Begrad kot večinski lastnik sta zainteresirana za p0** 
jetje in montažo gradbenih elementov v Krškem. Begrad je že pre 
zel 35 delavcev za gradbišča na Čatežu in v Beli Krajini, veije® 
jih bo še več, Kostak pa bo skupaj prevzel do 10 ljudi.

Namestnik Muha meni, da bo šele čista bilanca poslovanja d ^ 
odgovore o nadaljnji usodi ob investicijskem načrtu, ki naj bi ? 
končali do sredine decembra. Realnih podatkov o izgubi v zadhJ 
dveh letih še ni, saj morajo to neodvisne službe še preveriti. Enak 
so se posli odvijali na relacijah Togrel Hrvaška in BiH. Po Prv 
podatkih je izgube za okoli 260 milijonov SIT. ^
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Zelena luč za HE Boštanj
Sevnica - V grajski dvorani je bila pravcata svečanost ob podpisu pogodbe med Holdin
gom slovenskih elektrarn (HSE) kot investitorjem in Gradisovim konzorcijem kot izvajal
cem za razpisana dela v lotu Al v višini 950 milijonov SIT (gradbena jama z utrjevanjem 
leve brežine ter ustrezna infrastruktura). Poleg ministra za okolje Janeza Kopača so slo
vesnemu podpisu prisostvovali še številni domači politiki in gospodarstveniki.

Rok za dokončanje teh del je 
120 dni. Iz Save bo treba izko
pati 200 tisoč kubikov materia
la, v obrambni nasip bo vgraje
nega več tisoč kubikov betona. 
Rok za omenjena dela je prej 
krajši kot ohlapen, a po besedah 
direktorja družbe Nizke gradnje 
Gradis Maribor Klavdija Ko
vačiča bodo dela pravočasno 
opravljena. Izbrani izvajalec 
ima namreč veliko referenc rav
no z gradnjo hidroelektrarn od 
Drave do Save, gradili pa so tudi 
vrhovško elektrarno.

Že v decembru bo razpis za 
naslednji lot, to je za dobavo in 
montažo turbinske in genera
torske opreme, v aprilu pa lot 
za gradnjo bazena in hidromon- 
tažno opremo. Kot je povedal 
tehnični direktor holdinga Vla
do Tomšič, mora biti boštanj ska

elektrarna v celoti zaključena v 42 
mesecih in po zagotovilih direkto
rja HSE Draga Fabjana je zanjo 
zagotovljeno financiranje skozi 
lastna sredstva in kredite.

Minister za okolje Janez Kopač 
je povedal, da finančni program

vodnega sklada, iz katerega se bo 
financirala gradnja potrebne in
frastrukture, še ni sprejet, bodo pa 
najeli kredit s poroštvom vlade, 
tako da bo lahko stekel infrastruk
turni del investicije, ko bo ta do
končno usklajen in potrjen. B.D.

Janez Kopač, Vlado Tomšič, Drago Fabijan, Klavdij Kovačič, Peter 
Bajec in Kristijan Janc
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Povabljeni v NATO
Praga, Slovenija - Slovenija je minuli teden na vrhu zveze NATO 

v Pragi dobila povabile za vstop v zavezništvo, kar pomeni, da bi 
njegova polnopravna članica lahko postala v letu 2004. Odločitev 
zavezništva so pozdravili slovenski predsednik Milan Kučan, 
premier Janez Drnovšek ter ministra za zunanje zadeve in obram
bo. Zadovoljstvo so izrazili tudi predsednik DZ Borut Pahor in 
parlamentarne stranke z izjemo SNS. Ob dogodku pa je bilo slišati 
tudi glasove nasprotovanja in pozive k široki razpravi o vstopu 
države v zavezništvo. In kaj o povabilu v NATO menijo Posavci?

Jože Stopar, upokojenec iz Narplja pri 
Krškem: Odločitev za državljane na refe
rendumu o vstopu Slovenije v NATO ne bo 
enostavna. Po mojem mnenju je vstop v zve
zo za Slovenijo z varnostnega vidika dober, 
finančno pa bo to veliko breme. To bodo pač 
morali pretehtati na vladi. Jaz osebno podpi
ram našo včlanitev.

Marko Lupšina, dijak z Bizeljskega: Med
mladimi ni dosti znano, kaj je NATO in kaj 
Sloveniji prinaša. Morda vedo le posamezni
ki, ker se za politiko zanima le redko kdo. Mis
lim pa, da nasploh le peščica državljanov ve, 
kaj pristop k NATU pomeni. Zato mislim, da 
bi o takih zadevah morali več seznanjati jav
nost. Vem, da smo dobili povabilo k zvezi, ki 
je predvsem vojaška povezava. Zdaj se veliko 
govori tudi o drugih možnostih razvoja.

Jože Vene, mag. elektrotehnike iz Sevnice:
Po mojem mnenju bi bilo bistveno bolje, da bi 
nas najprej povabili v Evropsko unijo. Tako pa 
nam je najprej ponujen NATO, šele nato EU in 
tako je za nas izbira slabša Če se bo NATO vple
tel v vojno z islamom, bomo v vojni tudi mi. Če 
pa bo vroče na nemirnem Balkanu, bi bilo lahko 
zavezništvo z NATOM prednost. Mislim pa, da 
je referendum o vstopu v NATO pravilna od
ločitev.

Vilma Zupančič, referentka na občinski 
upravi, iz Brežic: Podpiram vstop v NATO, ker 
menim, da mora obstajati oblika varnosti in dej
stvo je, da Slovenci nismo množično zagreti za 
vojsko. Še vedno državi ostaja suverenost, vo
jaki pa se lahko izobražujejo, usposabljajo in iz
menjujejo. Ne bi mi bilo všeč, da bi v Cerkljah 
dobili veliko bazo, lahko pa se na ta račun iz
popolni infrastruktura na letališču in zaživi civil
no letališče.

Damjan Škerbec, konfekcionar-tekstilec iz 
Sevnice: Povabilo za vstop v NATO je dobro, 
čeprav jaz osebno nisem za NATO, ker je to pač 
vojaška stvar in jaz sem proti vojaškim zade
vam. Mislim, da nam vstop v NATO ni potreben. 
Zdi se mi tudi, da to ni prava zveza, saj ni evrop
ska; tam prevladuje Amerika, ki ima svoje intere
se do tega in se mi zdi, da s tem zgubljamo sa
mostojnost in ne bomo več odločali o sebi. Sicer 
pa naj bo referendum.

Vstopi v Grand Casino Lido in sodeluj v nagradni igri. 

Žrebanje bo v ponedeljek, 6. januarja 2003 

ob polnoči.
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Bohor. Imajo svoj hladilni bazen, 
iz katerega od 17.novembra, ko so 
dobili začasno prepoved, mleko 
vsak dan namesto v cisterno Ljub
ljanskih mlekarn steče v gnojno 
jamo. Gospodar David (na foto
grafiji) in vsi domači so zgroženi 
in zaskrbljeni, vendar odločeni, da 
bodo dokazali svojo nedolžnost. 
Čeprav je bil obisk veterinarja 
Podpečana 6.novembra ob 6.uri 
zjutraj nekoliko nenavaden, ga je 
David vzel kot običajnega. Ostal 
je pri svojem opravilu, veterinar pa 
je odšel v molzišče in vzel vzorce. 
David ni zahteval, da vzame še 
tretjega, ki bi ostal kot primerjalen 
na kmetiji, tako kot to ni zahteval 
nikoli pred tem. Še po 9. novem
bru, ko je že bilo jasno, zakaj so 
bili odvzeti vzorci, so Preskarjevi 
“mimo spali”, saj so bili prepričani, 
daje njihovo mleko, kije že leta v 
najvišjem kakovostnem razredu, 
neoporečno. Popolnoma drugače 
so se počutili v ponedeljek, 18.no- 
vembra, ko je cisterna odpeljala 
mimo njihove kmetije. Nihče jih ni 
obvestil, kaj se dogaja, šele po
poldne jih je obiskal veterinar in jim 
izročil sklep o začasni prepovedi 
oddaje mleka. Odločbo so dobili po 
pošti v četrtek.

Kot vsi ostali osumljeni kršitelji 
zagotavljajo, da v mleko niso daja
li ničesar, o zdravljenju živali je vse 
zapisano v hlevski knjigi, ki jo do
sledno vodijo. Živijo v negotovos
ti, tudi sami bi želeli čimprej vede
ti, od kod kloramfenikol v nji
hovem mleku. Z veterinarsko služ
bo niso zadovoljni, predvsem ne z 
obveščanjem, vse traja že predol
go. Gospodarska škoda bo ogrom
na; da bi jo omilili, so v prehrani 
zmanjšali draga krmila. Kljub vse
mu napovedujejo, da bodo skupaj 
z ostalimi prizadetimi kmeti preko 
odvetniške pisarne Čeferin dokaza
li svojo nedolžnost, zahtevali jav
no opravičilo, povrnitev škode, pa 
tudi odškodnino za duševne 
bolečine.

Jelica Koršič

Ko smo v največjih trgovskih centrih preverjali*, ali so zaznali 
Upad prodaje mleka in mlečnih izdelkov, je poslovodja v Mercator
jevem hipermarketu v Brežicah Franc Baškovič povedal, da v času 
uilečne afere niso opazili občutnega upada prodaje mleka, tudi mle
ko v prahu sta jim vrnili samo dve stranki. Enako so nam povedali v 
•Mercatorjevem marketu na Bizeljski cesti v Brežicah. Povsem dru
gače pa je bilo v krškem Šparu. Tam so nam povedali, daje v prvih 
dneh, še posebej prvi ponedeljek po izbruhu afere, mleko ostalo na 
Policah nedotaknjeno do poznega popoldneva, tako da ocenjujejo, 
daje prodaja upadla za 90 odstotkov. V naslednjih dneh seje stanje 
Počasi umirjalo in prodaja mleka spet poteka skoraj normalno.

Mleko, namesto na prodajne police, v gnojne jame

Kdo so glavni igralci v aferi “mleko”
Slovenija, Posavje - Že več kot pol meseca se vleče ugotavljanje, kaj se je zgodilo z mlekom, da so analize lahko pokazale 
prisotnost antibiotika kloramfenikol. Kmetje trdijo, da ga niso uporabljali ne kot zdravilo in ne dodajali mleku. Pravijo, da 
so nedolžni, kar bodo tudi dokazali, in se sprašujejo, kdo je v zakulisju te umazane igre. Za mnoge je proizvodnja mleka 
glavni in skoraj edini vir dohodka; v izgradnjo hlevov in lastnih mlekarn, kot jih zahteva veterinarska zakonodaja, so vložili 
velika finančna sredstva, mnogi tudi s pomočjo bančnih posojil. Če dobijo trajno prepoved oddaje mleka, bodo kmetije 
propadle, zato so obupani. Očitkov, sumov in podtikanj je veliko. Nihče več nikomur ne verjame, omajalo se je tudi zaupanje 
potrošnikov. Mleka je v Sloveniji preveč, pogajanja z EU glede kvot niso bila najbolj uspešna; je to edina pot, da zmanjšamo 
proizvodnjo mleka, se sprašujejo kmetje. Ali lahko glede na velike zaloge vina v kleteh in upad prodaje po podobnem 
scenariju pričakujemo še “vinsko afero”?

Po besedah direktorja VURS-a 
Zorana Kovača raziskujejo v vseh 
smereh - od krme, mineralov, do 
mlečnih prog in ostalega. Pri pre
seku preiskave, ki so ga naredili 
sicer na omejenem številu vzorcev, 
ugotavljajo, da je na eni progi v 
uporabi pri dveh rejcih enaka krma, 
Pa ima eden pozitiven, drugi pa ne
gativen rezultat; da je v uporabi 
enak mineralno-vitaminski preparat 
2 enim pozitivnim in enim negativ- 
uim rezultatom; da vsi oddajajo 
Ulleko v isti kamion in se rezultati 
Zopet razlikujejo. Skratka ni 
skupnega imenovalca. Pri tem je 
Poudaril, da so pri nekaterih posa
meznikih ugotovili, da imajo doma 
'jele lekarne, tudi antibiotike, in da 
'Uvali zdravijo sami, čeprav bi to mo- 
mli praviloma opravljati veterinarji. 
Kovač je še pojasnil, da so se v pre

iskave vključili vsi organi pregona, 
tudi kriminalistična služba.

Ker analize referenčnih labora
torijev v tujini še niso končane, o 
imenih osumljenih kršiteljev ne 
govorijo. Znano pa je število, od 
skupno 117 jih je 30 iz brežiške ob
čine, kjer preko KZ Brežice sicer 
oddaja mleko 120 kmetij, na KZ 
Krško nam podatka niso zaupali, 
na KZ Kostanjevica sta od 58 po
godbenih kmetov osumljena za 
kršitev dva, na KZ Bohor pa je od 
43 osumljenih 7. V sevniški občini 
mlečne proge niso bile pre
povedane, čeprav nekateri kmetje 
iz brežiške občine oddajajo mleko 
preko KZ Sevnica in od teh je za 
kršitev osumljenih 7. Zato je pri
čakovati, da bodo pristojne službe 
vzele pod drobnogled tudi sevniško 
mleko. Da ne bi prihajalo do podob

nih sumničenj, kot se že pojavlja
jo, in govoric, da vzorci niso bili 
pravilno vzeti, je najbolje, da 
kmetje zahtevajo tretji vzorec, ki 
ostane pri njih doma, s povzor- 
čevalcem pa se naj posvetujejo, 
kako z vzorcem pravilno ravnati in 
kje ga hraniti.

Sicer pa se tudi kmetje sami - 
razen redkih izjem - ne želijo jav
no izpostavljati, ker se najbrž boji
jo daljnoročnih posledic. Med 
omenjenimi izjemami je kmetija 
Novoselovih s Perišča 2 pri Je
senicah na Dolenjskem in kmetija 
Preskarjevih v Gornjem Lenartu 
pri Brežicah. Slednji se s prirejo 
mleka ukvarjajo dolga leta, bolj in
tenzivno pa od leta ’90. V hlevu 
imajo 48 krav molznic in dnevno 
namolzejo 1200 litrov mleka, ki ga 
že od leta ’94 oddajajo preko KZ

Grand Casino Lido
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Problematika ravnanja s komunalnimi odpadki

Brežiške smeti na novomeški
prag

Brežice - Od novembra dalje brežiško komunalno podjetje odvaža smeti na novomeško de
ponijo. Občina Brežice in Krajevna skupnost (KS) Dobova nista obnovili pogodbe o odlagan
ju komunalnih odpadkov na deponijo v Dobovi. Za uporabnike ni bistvenih sprememb, po 
žepu pa jih lahko udari občutno povišanje cene storitve.

Z zadnjim oktobrom se je iz
tekla pogodba med strankama. 
Svet KS Dobova je takrat sklenil, 
da ne bodo več dovolili odlaganja 
občinskih smeti na neurejeno de
ponijo na svojem področju. A kot 
kaže je bil v ozadju pritisk po zvi
šanju rente. Kasneje so pristali na 
sprejemanje smeti do zapolnitve 
deponije oziroma najkasneje do 
konca leta 2004.

Na usklajevalnih sestankih z 
občinsko upravo j e slednja prista
la na zvišanje rente z 8.000 na 
13.000 evrov mesečno. Lokalna 
skupnost pa vztraja še pri drugih 
zahtevah. V iztekajočih se dneh 
mandata je predsednik sveta Mi
hael Skvarč pojasnil, da ne odsto
pajo od zahteve po brezplačnem 
odvozu smeti s področja celotne 
KS Dobova ter ureditvi deponije 
po pravilniku o deponiranju iz leta 
2000.

Do podpisa pogodbe ne pride, 
pravi Skvarč, ker je Občina Bre
žice pristala le na povišanje rente, 
ne pa tudi na brezplačen odvoz. 
Vendar, kot dodaja, po sklepu 
sveta KS Dobova smeti ne bodo 
več sprejemali, če pogoji ne bodo 
izpolnjeni.

V odsotnosti župana je direk
tor občinske uprave Ferdo Pin
terič pojasnil, da je v osnovi 
sporna zahteva o brezplačnem

odvozu smeti. Poudaril je tudi, da 
je pogodba slabo pripravljena in 
omogoča krajevni skupnosti pre
kinitev v vsakem trenutku. Ne
primerno se jim tudi zdi, da tako 
zavezujočo pogodbo podpišejo v

Mihael Škvarč

dneh, ko se obema stranema izte
kata mandata. Zato bodo s pogo
vori nadaljevali po konstituiran
ju novega občinskega sveta in no
vega sveta krajevne skupnosti.

Komunalno stanovanjsko pod
jetje (KOP) Brežice v novembru 
smeti odvaža na deponijo v Novo 
mesto. S pristopom občine 
Brežice k Centru za ravnanje z 
odpadki v Novem mestu, kamor 
država umešča Posavje, Dolenj
sko in Belo Krajino, si je občina 
pridobila pravico predčasnega

odlaganja smeti na njihovo že ob
stoječo deponijo. Vodja komunal
nega sektorja na KOP Brežice 
Darko Ferlan je pojasnil, da to 
pomeni veliko reorganizacijo de
la, na katero se še vedno prila
gajajo. Za občane se ni nič spre
menilo, morda prihaja le do nekaj 
ur zamude pri odvozu.

Odvoz komunalnih smeti na 
deponijo v Leskovec pri Novem 
mestu pa pomeni povišanje cene 
za uporabnike. Malo veijetno je, 
da bosta podražitev storitve krila 
Občina Brežice in KOP, čeprav 
vsakemu ostane polovica rente, ki 
sojo prej plačevali Dobovi. Ven
dar mora povišanje cene odobriti 
občinski svet, nova cena pa mora 
biti usklajena s pristojnim mini
strstvom. Tako podražitve odvo
za komunalnega odpada ne bo 
vsaj še mesec dni, ker naj bi se v 
Brežicah na ustanovitveni seji 
Občinskega sveta Brežice sestali 
šele sredi decembra.

Suzana Vahtarič

f

mnenja, odgovori, popravki...

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sodelujejo v 
rubriki Mnenja, odgovori in popravki.
Vsi prispevki za rubriko morajo biti opremljeni s polnim imenom in 
naslovom odgovorne fizične osebe (tudi v primeru institucij, organiza
cij, strank, društev,...) in s telefonsko številko, na katerije mogoče preve
riti avtentičnost avtorja.
Na podlagi Zakona o medijih (Ur.l.35/2001) si uredništvo pridržuje 
pravico do objave ali neobjave in krajšanja prispevkov v skladu s svojo 
uredniško politiko in prostorskimi možnostmi. Izjema so odgovori in 
popravki, ki po zakonu ne smejo biti spremenjeni in dopolnjeni.

Volitve za župana Brežic 
- mnenje Američana, ki 
Živi v Sloveniji

(Dr John Boyd je državljan ZDA, 
ki je upokojen in živi v Sloveniji od 
leta 1999 z ženo Sonjo na Dolenji 
Pirošici, Cerklje ob Krki.)

V Ameriki imamo frazo, "Brcni 
konja, ko je na tleh. " Upam, da ne 
bomo enako naredili v Sloveniji.

Desetega novembra je bila za 
mag.Andreja Vizjaka velika volilna 
zmaga, saj je postal novi župan 
Brežic. Vodil je močno in energično 
kampanjo, ki je imela jasen načrt, 
kako še bolj razviti občino. Mislim, 
da bo postal odličen župan.

Novi župan se mora soočiti z veli
ko problemi, ki niso nikogaršnja kriv
da. Veliko prodajaln je izgubilo kupce 
iz sosednje Hrvaške, ki so hodili ku
povati k nam. Naša industrija, kme
tijstvo in ljudje sami moramo postati 
bolj konkurenčni v svetovni ekono
miji. To, kar mi je všeč pri gospodu 
Vizjaku, je, da se spopada s problemi 
Z inteligenco, energijo in svetovno 
perspektivo.

Všeč mi je tudi kako so g. Vizjak, 
g.Deržič in ostali kandidati vodili vo
lilno kampanjo. Poudarjali so svoje 
politične načrte za dobrobit občine. 
Niso blatili in napadali drug drugega, 
kot pogosto vidimo na volitvah v 
ZDA. Slovenija je majhna država, to

da volitve 2002 so pokazale veliko de
mokracijo.

Vendar pa, čeprav je g.Deržič na 
volitvah veliko izgubil, mislim, da bi 
se morali spominjati njegovega priza
devanja za našo občino v njegovi 
dolgi zgodovini. Pomagal je, da so 
Čateške Toplice postale mednarodno 
poznano zdravilišče. Kot predsednik 
Društva izgnancev Slovenije je poma
gal pridobiti odškodnine žrtvam voj
nega in povojnega nasilja ter v štirih 
letih županovanja pomagal zgraditi 
in obnoviti vodovode, kanalizacije, 
ceste, šole in drugo.

Še vedno bova prijatelja. G.Der
žič ne govori angleško in tudi jaz ne 
govorim dobro slovensko, vendar pa 
je večkrat prišel v mojo hišo z name
nom, da poglobiva najino prijateljst
vo. Medtem ko sva skupaj pila cviček, 
je poskušal ugotoviti načine, kako bi 
jaz postal bolj vključen v slovensko 
Življenje. Zupan Deržič in jaz (in tudi 
s pomočjo Erika Slatnerja in Ernesta 
Ferka) sva povabila ambasadorja 
ZDA v Sloveniji Johnnya Younga, da 
je obiskal našo občino decembra 
2001. Prav tako sem z njegovo po
močjo povabil nekaj vodilnih ameriš
kih vojaških častnikov, ki so bili v Slo
veniji. Ti obiski so pripomogli k prija
teljstvu in sodelovanju med državama 
- ZDA in Slovenijo.

Po mojem mnenju je življenje v 
Sloveniji boljše kot v ZDA. Verjetno 
zato, ker imamo tukaj višje moralne 
vrednote. Saj na primer Slovenci niso

kopirali ameriških tradicij glede vo
denja umazanih kampanj. In zdaj tudi 
upam, da ne bomo kopirali ameriške 
tradicije: "Brcni konja, ko je na tleh.

John Boyd

Kam rine srednješolstvo 
v Posavju?

Že dolgo me je mikalo, da napišem 
članek na temo srednješolskega izo
braževanja v Posavju. Motiv za to de
janje sem dobil konec junija, ko sem 
ves na trnih in živčen čakal pred glas
beno učilnico naše (brežiške) gimna
zije, da me pokličejo na preverjanje 
mojega maturitetnega znanja iz knji
ževnosti. Tik preden sem bil na vrsti, 
pa pride do mene neki “fazan ” in me 
vpraša, če vem, kje je “fizka”, ker ima 
“poprovca” iz tega “zloglasnega” 
predmeta. Razložim mu, da bo moral 
eno nadstropje višje, kjer se nahaja 
učilnica fizike. Zahvali se mi in gre, 
mene pa ravno takrat pokličejo na 
“zaslišanje”... Doma, zvečer sem se 
začel spraševati, le kaj se dogaja z 
našo gimnazijo, da tako poneumlja 
(se opravičujem na izrazu)... 
Odgovor sem dobil septembra, ko ni
sem vedel, kam bi s časom in sem pri
čel malo brskati po “netu” in iskati 
informacije o našem srednješolskem 
izobraževanju. Nikakor mi namreč ni 
šlo v račun, da se je število gimna
zijskih oddelkov pri nas,(v Posavju) 
povečalo iz prejšnjih štirih na sedan
jih osem (!!!). Po novem imamo nam
reč v Posavju pet oddelkov splošne, 
enega ekonomske in dva tehnične 
gimnazije. To ne bi bilo nič slabega, 
če bi bila nataliteta Slovencev v 
osemdesetih letih nadpovprečna in bi 
zato morali povečati obseg programa 
gimnazije. Vendar zgodovina (oziro
ma statistika) pravi, da je ravno 
obratno, saj je število rojstev po letu

Sava Glas, 27.11.2002

Jana iz Blance je opozorila 
na neprimeren odpiralni čas 
pošte na Blanci. Zanimalo jo 
je, če lahko vsaj en dan v ted
nu podaljšajo delovni čas.

Direktorica PE Pošta Novo 
mesto Tončka Šuln je v odgo
vor pojasnila, da bodo na pošti 
Blanca za potrebe krajanov or
ganizirali ob sredah deljen de
lovni čas, in sicer bo pošta od 
1. 1. 2003 dalje poslovala ob 
sredah od 8. do 11. ure in od 14. 
do 17. ure. Tako bodo zagoto
vili krajanom dvig poštnih po
šiljk in vse storitve tudi v po
poldanskem času.

Zdenka iz Globokega je 
bodico naslovila na avtobus
nega prevoznika. Zanima jo, 
zakaj je mesečna vozovnica 
Brežice - Novo mesto tako 
draga in zakaj v času šolskih 
počitnic teh pri ceni mesečne 
vozovnice ne upoštevajo.

Direktor Integrala Brebus 
Brežice Jože Baškovič je po
jasnil, da se cena avtobusnih 
prevozov v Sloveniji določa s 
t.i. povprečno standardno tarifo 
in se spreminja s 5 km razdal
jami. Iz Brežic do Novega mes
ta je dobrih 40 km, enkratna 
cena na tej relaciji pa znaša 
1080 SIT. Če bi upoštevali v 
mesecu vsaj 20 šolskih oz. de
lovnih dni, bi znesli mesečni 
stroški 43.200 SIT, cena mese
čne vozovnice na tej relaciji pa 
je 28.620 SIT, saj so upoštevani 
popusti zaradi nakupa termin
ske vozovnice.

Glede popusta zaradi manj
šega števila šolskih dni, imajo 
pri obračunu osnovo 20 šolskih 
dni in v mesecih, kjer ni odsto
panje večje od 10 odstotkov kar 
pomeni, daje vsaj 18 šolskih 
dni, se cena ne spreminja. V ok
tobru je bilo kljub počitnicam 
19 šolskih dni, v novembru pa 
20. Zato ni prišlo do korekcije 
cene, bodo pa znižali ceno me
sečne vozovnice v decembru, 
kjer bo samo 15 delovnih dni. 
Enako v februaiju 2003 zaradi 
zimskih počitnic in nato v juniju 
zaradi zaključka šolskega leta.

Draga iz Sevnice je iz
postavila, da je igrišče za otro
ke v Sevnici po obnovi v akciji 
Mercatorja pusto in nima

vseh tistih igral, ki so bila pred 
ureditvijo.

Za odgovor smo se obrnili na 
Občino Sevnica, kjer je vodja od
delka za okolje in prostor Roman 
Perčič pojasnil, da je igrišče z 
omenjeno Mercatorjevo akcijo 
popolnoma novo. Glede na to, da 
je bil Mercator donator igral v 
vrednosti 3,3 milijona SIT, 
Občina Sevnica pa je izvedla ze
meljska dela v višini 2 milijona 
SIT je občina lahko samo uskla
dila interes za igrala z okoljem in 
vrtcem. Perčič je pojasnil, da so 
se odločili za postavitev igral za 
manjše otroke. Stara igrala so bila 
delno podaijena vrtcu, delno pa 
razporejena še na eno lokacijo v 
mestu Sevnica in jih ne namera
vajo vrniti na to popolnoma novo 
igrišče, tudi za to ne, ker niso 
usklajena s konceptom novega 
igrišča. Na občini pa še prosijo, 
da se krajani, ki imajo glede 
omenjenega igrišča pripombe ali 
želje, obrnejo neposredno na Ob
čino Sevnica.

Nataša iz Velike vasi je iz
postavila potrebo po pločniku 
na cesti od Velike vasi do Rake.

Vodja Oddelka za gospodars
ko infrastrukturo na Občini Krško 
Rafael Jurečič je izrazil upanje, 
da poslušalka ne misli na pločnik 
po celi dolžini omenjene ceste. 
Glede pločnika skozi naselje Ve
lika vas pa predlaga, da se obme 
na svojo krajevno skupnost, da ga 
ta uvrsti v svoj program. Občin
ska uprava vedno dolgoročni plan 
usklajuje s programi krajevnih 
skupnosti in tako poskuša rešiti 
najbolj pereče probleme.

Marija z Blance je bodico 
naslovila na našo hišo. Izposta
vila je, da je bilo v sobotni čes
titki besedilo čestitke brano na 
glasbeno podlago in zato nera
zumljivo. Dodala pa je še pri
pombo glede obvestil o prekinit
vah električnega toka, ki bi jih 
morali objavljati vsaj dan prej.

V našem uredništvu smo na 
posnetku, preverili poslušalkino 
pripombo in ugotovili, da to, kar 
navaja - gre za glasbo, ki naj bi 
se predvajala hkrati z branim be
sedilo čestitke - ne drži. Na pod
lagi Zakona o medijih smo dolžni 
arhivirati zvočne zapise progra
ma 15 dni po objavi. Preverili smo

arhiv zvočnih zapisov čestitk 
zadnjih 15 dni in ugotovili, da 
se glasba ni predvajal hkrati z 
branim besedilom. Prav tako se 
glede omenjenega ni pritožil 
nobeden izmed naročnikov čes
titk.

Glede dragega dela bodice 
o obvestilih Elektra Celje pa je 
namestnik direktorja Miran 
Jankovič pojasnil, da za tarifne 
odjemalce najavljajo obvestila 
o prekinitvah električne energije 
vsaj dan prej preko medijev, tudi 
našega, za t.i. upravičene odje
malce s priključno močjo nad 41 
kW pa po telefonu oz. osebno. 
Seveda pa nekaterih okvar ne 
morejo predvideti.

Vera iz okolice Cerkelj je 
izpostavila vprašanje za 
KOP. Zanimalo jo je, kdaj bo
do popravili asfalt v naselju 
Hrastje po delih na vodovod
nem omrežju.

Vodja gradbenega sektorja 
na KOP Brežice Krištof Štritof 
je pojasnil, da bodo prečne pre
kope cest uredili še do konca 
minulega tedna. Pred popravi
lom vzdolžnih prekopov bi že
leli uredili čim več hišnih pri
ključkov, da se izognejo dva
kratnemu uničevanju asfalta. 
Ker je interes lastnikov slab, je 
tudi dinamika izvajanja del 
počasnejša. Od Cerkelj do 
Crešnjic, Zasapa in Hrastja je 
naročenih in plačanih 23 pri
ključkov, v Hrastju samo 4. 
Počakali bodo do 10. decem
bra, potem pa bodo začeli ure
jati cesto ne glede na število iz
vedenih priključkov.

Cvetka iz Krškega je v bodi
ci izpostavila parkirišča nad 
NLB v Krškem. Zanimalo jo 
je, kdaj bodo pristojni parki
rišče uredili tako, da bodo 
začrtani parkirni prostori.

Vodja Oddelka za gospodar
sko infrastrukturo na Občini 
Krško Rafael Jurečič je pojas
nil, da so, če pravilno predvide
va, katero parkirišče poslušalka 
izpostavlja, parkirni prostori že 
začrtan tako, da se lahko odvi
ja promet. Zaveda pa se, da je 
parkirnih prostorov premalo h1 
je v času prireditev na omen
jenem parkirnem prostora ve
lik nered.

1983 začelo upadati! In sedaj “naleti
mo” na paradoks, da bo(je) dijakov 
vse manj, obseg gimnazijskih progra
mov pa (vse) več. Eden od možnih 
(vendar zgrešenih) razlogov za takšen 
“trend” je tudi ta, da so v devetdese
tih letih pripravili spremembo izobra
ževanja v tehničnih srednjih šolah, ki 
je bila nujna, kajti pred spremembo 
so imeli vsi dijaki na srednjih šolah 
možnost opravljanja mature, kar je 
povzročilo, da so ponekod zaradi pri
prav na maturo začeli zanemarjati 
strokovne predmete. To je privedlo do 
tega, da so mladi iz šol odhajali s 
slabšim strokovnim znanjem. Zato so 
program prenovili in uvedli poklicno 
maturo, ki naj bi to težavo rešila, 
matura pa se je ohranila samo še na 
gimnazijah. In ker bi marsikdo rad 
opravljal maturo, vendar pa ga (jo) 
zanimajo nekateri strokovni predmeti 
veliko bolj kot “splošni” (čeprav se 
izogne kvečjemu dvema), so se zato 
začele ustanavljati razne strokovne 
gimnazije. Zamisel je všečna, vendar 
z eno veliko lepotno napako. Novi 
oddelki gimnazij bi morali namreč 
nadomestiti nekatere oddelke stro
kovnih šol ali pa gimnazij, ne pa biti 
na novo ustanovljeni, kajti takšna po
litika je Brežiško gimnazijo pripelja
la v nezavidljiv položaj. Kaj se nam

reč dogaja. Dejstvo je, da je gimna
zijski program pripravljen za najus
pešnejše učence, saj naj bi jih pri
pravljal na študij na univerzah, po
leg tega pa gimnazija daje neko 
splošno znanje, ki ga ne ponuja nobe
na druga srednja šola. Zato je bil vpis 
na gimnazijo v preteklosti omejen z 
določenim številom točk (ponavadi 
okoli 130 točk), kar je omogočalo, da 
so na brežiško gimnazijo prihajali le 
najboljši. Danes je zaradi velikega 
števila gimnazijskih oddelkov omeji
tev vpisa nemogoča in se zato na gim
nazijo lahko vpiše praktično kdorko
li. Celo srednja ekonomska šola ima 
redno omejitev vpisa (kar je prav). 
Ker po novem na gimnazijo ne priha
jajo več samo odlični in najboljši 
prav-dobri, imajo profesorji marsi
kdaj velike težave z izvajanjem pro
grama. Zaradi tega se večkrat doga
ja, da morajo spustiti kriterij, ali kar 
je še huje, da se kriteriji od oddelka 
do oddelka razlikujejo. Lep primer je 
eden najtežjih predmetov, matemati
ka, kjer so bili naši testi (splošnih 
gimnazijcev) vedno zahtevnejši od 
testov “paralelke ” ekonomskih gim
nazijcev, pa kljub temu so bili rezulta
ti po pisanju “kontrolke” podobni. 
Da govorim resnico, potrjuje tiuli ma
tura, saj smo jo splošni gimnazijci (v
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Trgovine životarijo le ob
stran 5

domačih kupcih
^režice - Trgovina - nekoč t.i. “paradni konj” v Posavju, še zlasti pa v Brežicah, je že nekaj 
'et v zatonu. V trgovine namreč ni možno več zaviti drugam kot v velike nakupovalne centre 
na robu mest. Male trgovine ne zdržijo konkurence velikih trgovskih verig. Izložbena okna 
tanjših trgovinic v posavskih mestih se praznijo.

Hrvaških kupcev je vse manj. 
Vzrokov je več, eden je tudi v 

da so se cene večine izdel- 
*0v izenačile. Po tistih nekaj ar- 
hklov, ki so na drugi strani meje 
^nejši, se samo zaradi vračila 
davka ljubi narediti nekaj kilo
metrov več le še izjemam. Prav 
tako so v zadnjem času na obrob
ju Zagreba zrasli številni nakupo
valni centri. Množičnega navala 
“rvaških kupcev že dlje časa ni.
S teini so sicer na boljšem domači

črni
Pci. a ob slabi kupni moči se

j - scenarij piše tudi trgovcem, 
mdo Rožič z območne Zveze 

?'ndikatov Slovenije poudarja, da 
|e trgovina v Posavju v recesiji, 
.er tudi gospodarstvo ni močno, 
e ^aba tudi kupna moč potroš- 
'kov. Mercator se obnaša racio

nalno in zapira vse, kar ne prinaša 
°nička. Zato Rožič opozarja na 

Pr°blern oskrbe v ruralnem okolju, 
Jer starejše prebivalstvo ostaja 
rez trgovinic za osnovno oskrbo.

Poseben problem je trgovska 
ona v Slovenski vasi. Trgovine, 
1 So ostale, životarijo. Natanko 

pred letom dni so tam na 18.000

25 let hotela 
Sremič

Krško - Pred 25 leti je ho- 
y Sremič sprejel prve goste. 
. obdobju gradnje nuklearke 
Je imel z najrazličnejšo ponud- 
. široko odprta vrata podnevi 
ln Ponoči.

Z gospodarsko stagnacijo 
^egije v zadnjem desetletju pa 

naenkrat njegove kapacitete
Postale prevelike.
, O tem smo že pisali, ven- 
ar se ob jubileju, ko je Plesni 

0l. ter Krško priklical med 
'skovalce prijetne spomine 

ln Z'ata 'eta hotela, ni govori- 
i 0 krizi. Vsi, ki so poklicno 

P° tolikih letih tudi emocio-
im*1'0 vezan' na krški hotel, 
x,aJ° po mnenju direktorice 

‘»Joe Dostal v takšnem tre-
Us>'kU tUc*‘ prav*co sanjati ali 
to'u ’ se ho v teh pros- 
n.f, veselil uspehov čez 
"as|ednjih 25 let. B.D.

' ~
<* * ■ *

-r : j . S**

e**i f' f
Ji,a*$SPE. . . .. . . """Tl *. . - ' ■

» * * *
, . . . . . . . . . .  *

Parkirišča se praznijo, police v trgovini tudi. Kupci so vse bolj redki 
obiskovalci.

m2 prodajnih površin odprli naj- V podjetju so nam obljubili 
večji center Begros. Vodstvo je na razgovor z direktorjem Ivanom 
sodišče podalo predlog za prisil- Berišičem, vendar je bil ves čas 
no poravnavo. Že septembra niso nedosegljiv. Širijo pa se govorice, 
obnovili pogodb okoli 40 zapo- da naj bi njegovo podjetje Berex 
slenim za določen čas. Še enkrat international nadaljevalo s pro- 
toliko jih čaka na odločitev so- dajno dejavnostjo, najverjetneje 
dišča. Šindikat jih namreč opozar- na stari lokaciji diskonta na Jese- 
ja, da šele takrat lahko z gotovo- nicah na Dolenjskem, 
stjo ukrepajo. Sredi novembra so
dobili septembrske plače. Suzana Vahtarič

Dan papirnistva
Bled - Dan papirnistva je tradicionalna prireditev, ki združuje 
proizvajalce celuloze in papirja v državi z namenom, da se 
odpirajo aktualna vprašanja iz te panoge. Na tokratnem šes
tem srečanju v hotelu Golf je bila osrednja tema proizvodnja 
celuloze, med razpravljavci pa je bil tudi gost iz Nemčije, kjer 
s podporo države gradijo nov velik celulozni obrat.

Srečanja papirničarjev sta se 
udeležila tudi direktor uprave Vi- 
papa Oldrich Kettner in krški 
župan Franci Bogovič. Kettner 
je nanizal razloge za zaprtje obra
ta celuloze decembra prihodnje 
leto. Vipap proizvede letno 115 
tisoč ton celuloze po klasičnem 
postopku, trendi pa kažejo, da se 
bo takšna proizvodnja v svetu us
tavila prej kot v desetletju. Četu
di bi v Krškem sedanji obrat po
sodobili, bi letno še vedno mora
li odvesti za 6 milijonov evrov 
ekoloških taks, kar pomeni, daje 
prag rentabilnosti najmanj 500 
tisoč ton letne proizvodnje celu
loze. Prihodnost bo torej na re
ciklaži vlaknin. Vendar pa je v 
Sloveniji toliko biomase v goz
dovih, ki jo je potrebno z nara
vovarstvenega vidika nekako pre
delati, daje smiselno razmišljati 
o novem obratu celuloze, sta pre

pričana Kettner in krški župan, 
strinjajo se tudi gozdarji.

Ce bi se preko konzorcija s 
podporo vlade šlo v ta projekt, bi 
bilo smiselno, daje nova papirni
ca v Krškem, kjer so že usposob
ljeni kadri in na razpolago zem
ljišče. Občinski svet je o tej opciji 
razpravljal na izredni seji in vla
do zadolžil, da svoje stališče spo
roči do konca oktobra. Župan Bo
govič se je udeležil Dneva papir- 
ništva tudi zato, da bi opozoril na 
indiferentni odnos vlade do tega 
vprašanja, saj v Krškem odgovo
ra še nimajo. Tudi sindikat Vipa- 
pa, ki se je že maja letos preko 
Konfederacije Pergam obrnil na 
gospodarsko ministrico s predlogi 
za reševanje obrata celuloze ozi
roma tam zaposlenih delavcev, od 
ministrstva ni dobil odgovora, je 
na Bledu povedal predsednik Per- 
gama Dušan Rebolj. B.D.

i
Bi

Bizeljska “Iskra” oživela
j - Samostojni podjetnik Jože Avgustinčič iz Brežic je pred leti kupil objekt nekdan-
la °hrata Iskre na Bizeljskem. Po letih iskanja ali vsebine ali odprodaje objekta se je 

n,k odločil za zagon nove dejavnosti.

Po letih zapuščenosti le “življenje" in nova delovna mesta

Podelitev zborničnih nagrad
Senovo - Že vrsto let Območna gospodarska zbornica Posavje vsako leto nagradi podjetje iz 
regije za gospodarske dosežke. Četrto leto pa poleg tega nagrajuje še najlepše urejene proda
jalne in industrijske obrate, ki se za priznanja potegujejo na pobudo Turistične zveze Slovenije.

Letošnja podelitev zborničnih 
nagrad je bila na Senovem v dvo
rani Doma 14.divizije. Direktor 
Območne gospodarske zbornice 
Marjan Sunta je namreč dogo
dek želel nadgraditi z odlično gle
dališko predstavo “Čaj za dve” v 
izvedbi uveljavljenega senovške- 
ga amaterskega odra, ki je bila 
pravzaprav darilo vsem obisko
valcem, ne le dobitnikom priznanj. 
Ogledal pa si jo je tudi avtor To
ne Partljič.

Na gospodarskem področju je 
po uspešnosti za lansko poslovno 
leto izstopal Duropack -Tes- 
pack iz Brestanice, dobitnik le
tošnje zbornične nagrade. Pod
jetje zaposluje 209 ljudi, proizva
ja pa valoviti karton in kartonske 
embalaže. Poslovni dosežki kaže
jo povečanje skupnih prihodkov 
preko 20 odstotkov letno, kar je 
nad povprečjem v regiji. Prodaja 
je v šestih letih porasla za 54 
odstotkov. Podjetje je v 100-od- 
stotni avstrijski lasti, a lastniki 
kolektivu na čelu z direktorjem 
Igorjem Kržanom v celoti zau
pajo.

Nagrado za najlepše urejeno 
delovno okolje je prejelo podjetje 
Inplet, kjer vseh 20 let obstoja 
poudarjeno skrbijo za lepo ureje
no okolico.

Na osnovi kriterijev Združenja

za trgovino pri Gospodarski zbor
nici Slovenije so dobitniki pri
znanja za najbolj urejeno proda
jalno Samopostrežba Mercator 
Dolenjske na Cesti 4.julija v 
Krškem, Mercatorjev naku
povalni center v Krškem, Mo- 
diana v Brežicah, Shimano Ser
vice center v Krškem ter trgovi
na Mercur mojster v Krškem.

Predsednik Gospodarske zbor
nice Slovenije Jožko Čuk je ob 
čestitkah nagrajencem zadovolj

no ugotovil, da se je slovensko 
gospodarstvo internacionaliziralo 
in izvozi 60 odstotkov po vredno
sti bruto domačega proizvoda. V 
desetih letih je močno poraslo 
število malih podjetij, potrojilo se 
je število študentov v državi, skrat
ka v vseh sferah se veliko več dela, 
v povprečju dobro, ponekod 
odlično. Osebno ocenjuje vidni 
napredek tudi v Posavju z novimi 
industrijskimi conami in gospodar
skimi rezultati regije. B.D.

Viljem Glas, predsednik UO Območne zbornice Posavje, izroča 
priznanje Igorju Kržanu.

Steklenici so 
navili vrat

Leskovec - Klet Kmečke za
druge Krško napolni letno 1,5 
milijona steklenic cvička Te 
dni so spravili v pogon novo 
polnilno linijo z navojnimi in 
plutovinastimi zamaški, vred
no 800.000 evrov.

Cviček bo poslej v litrski stek
lenici z navojnim zamaškom in v 
buteljčni s plutovinastim. Polep
šana je tudi etiketa, ki ohranja os
novni motiv, le daje ta redizajni- 
ran. Nova linija omogoča hladno 
sterilno polnitev, kar pomeni, da 
je vino v steklenici popolnoma 
enako tistemu iz soda. Sedanje 
plastične zabojčke bo zamenjala 
kartonasta embalaža Glavni eno
log krške kleti Zdravko Mast
nak je pojasnil, daje bistvo nove 
embalaže omogočiti sledljivost 
cvička in s tem zagotavljati kako
vost po pravilniku za to vrsto vina 
13 članov konzorcija prideloval
cev cvička je moralo namreč 
količinsko prešteti letino in vsak 
dobi le toliko registriranih zamaš
kov, kolikor ima litrov vina Če
prav bo seveda vino vsak od njih 
še naprej tržil pod svojo etiketo, 
na vratu steklenice potrošnik lah
ko razbere, da gre za proizvod, ki 
gre preko kontrole konzorcija

Sočasno v leskovški kleti snuj
ejo še eno veliko naložbo; že lani 
so pričeli s pripravami za nove 
vinograde, ki naj bi se razprosti
rali okrog graščine, kjer je sedaj 
slaba kakovost gozda. Žadruga 
ima pripravljene pogodbe za od
kup parcel, tudi lastniki so zain
teresirani za vinograde, ker je lega 
ugodna, zataknilo pa seje pri pro
ceduralnih zadevah spremembe 
namembnosti iz gozdnih v vino
gradniške površine. Kdo bi ra
zumel kmetijsko ministrstvo, ki 
na eni strani stoka zaradi zaraš
čanja kmetijskih površin, po dru
gi pa potrebuje neskončno dolgo 
za razmislek, ali bi lahko padlo 
nekaj dreves v korist obdelovalne 
zemlje. B.D.

investiranje

“Denar je vreden toliko, kolikor 
z njim zaslužite!”

(nadaljevanje iz prejšnje številke)

Primerljive prednosti in lastnosti vzajemnega sklada

Davki
Vlagatelji - fizične osebe niso davčni zavezanci davka na kapital

ski dobiček, če svoje točke prodajo po preteku treh let od dneva nakupa 
točk. V nasprotnem primeru so dolžni oddati napoved le za dobiček, 
ustvarjen s prodajo točk znotraj obdobja treh let.

Dokumenti poslovanja
Pogoji poslovanja so navedeni v Pravilih upravljanja vzajemnega 

sklada. Družba za upravljanje jih je dolžna izročiti vsakemu vlagatelju 
skupaj s pristopno izjavo. S podpisom pristopne izjave vlagatelj potr
di, daje seznanjen s Pravili upravljanja vzajemnega sklada.

Način vlaganja v vzajemni sklad
1. Izpolnite pristopno izjavo.
2. Želeni znesek vplačate s položnico, ki ste jo dobili skupaj s Pris
topno izjavo in Pravili upravljanja, na katerikoli pošti ali banki, s 
pomočjo sistema elektronskega bančnega poslovanja preko interneta 
ali telefonskega plačevanja.
3. Po prejemu vašega vplačila vam bomo obračunali točke nakupa in 
vam poslali obračun vaše vloge oziroma izpisek stanja vašega pre
moženja.
4. Z izpiskom stanja boste prejeli tudi novo položnico, s katero boste 
lahko kadarkoli ponovno vplačali v izbrani sklad.

Kje lahko spremljate vrednosti točk vzajemnega sklada?
- v časopisih Delo, Dnevnik, Večer, Finance
- na teletekstu TV Slovenija, stran 437
- na spletnih straneh KD Investments www.kd-group.si
- na spletnih straneh www.vzaiemci.com
- pokličete oranžni telefon 080 12 08
- oglasite se v naši poslovalnici oziroma nas pokličete.

Način obveščanja vlagateljev o poslovanju vzajemne
ga sklada
1. Enkrat letno dobi vsak vlagatelj po pošti povzetek revidiranih ra
čunovodskih izkazov poslovnega leta skupaj z mnenjem odbora inve
stitorjev.
2. Vsem vlagateljem pošilja interno glasilo KD Točka, v katerem so 
objavljene informacije o dogajanju v vzajemnih skladih, obvestila in 
zanimivosti v zvezi z dogajanjem v vzajemnih skladih.

Kako dvignete svoja sredstva
Napišete pisni Zahtevek za izplačilo sredstev z navedbo številke 

pristopne izjave, ki ga po pošti ali po faksu pošljete na naslov:
KD Investments d.o.o., Celovška 206, 1000 Ljubljana, s pripisom: 

“Za oddelek vzajemnih skladov”. Pisni zahtevek lahko pustite tudi v 
naši poslovalnici.

Mojca Špiler, borzna posrednica 
M&D Špiler k.d., Pogodbena enota GBD d.d.

Pogodbeni partner KD Investments d.o.o. 
Tel: 07/ 49-05-678, http://www.web-klik.com/
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Diabetes - bolezen sodobnega časa
Čatež ob Savi - Društvo sladkornih bolnikov Posavje - Brežice je v Termah Čatež pripravilo 10. srečanje sladkornih bolnikov 
Posavja in sicer ob 14. novembru, Svetovnem dnevu diabetesa.

Predsednik Ivan Živič je po
vedal, da sladkorni bolniki na sre
čanjih spoznavajo svojo poveza
nost v državnem, evropskem in 
svetovnem merilu, s tem pa opo
zarjajo tudi širšo javnost na to 
bolezen in njene težke posledice, 
namen samega društva pa je 
izobraževanje članov in širšega 
kroga ljudi. V tem času so imeli 
48 strokovnih predavanj, ki jih je 
poslušalo preko 2500 udeležen
cev, vsa predavanja pa so bistveno 
prispevala k osveščanju diabeti
kov in njihovih najbližjih, ko so 
spoznavali posebnosti sladkorne 
bolezni, jo vzeli za svojo sopot
nico in se marsikaj naučili, kar jim 
pomaga živeti z boleznijo. Zdrav
stvena stroka pa je tista, ki s pre
davanji posreduje vse novosti s

tega področja in jih spodbuja k 
aktivnemu sodelovanju pri pre
magovanju težav bolezni, za kar 
ves čas delovanja s strokovnimi 
vsebinami uspešno skrbi dr. Van
da Kostevc Zorko, diabetologin- 
ja brežiške bolnišnice, ki je bolni
kom v strokovnem predavanju os
vežila znanja iz zdravljenja slad
korne bolezni ter hkrati predstavi
la nekatere novosti.

Sicer pa je bil letošnji Svetovni 
dan diabetesa posvečen zapletom 
na očeh zaradi sladkorne bolezni 
- diabetični retinopatiji (prizade
tost očesne mrežnice), ki je naj
pogostejša in najhujša okvara na 
očeh in ki nezdravljena lahko vo
di do slepote; predavanje je imel 
asist. mag.Davorin Sevšek, 
dr.med.. Sledila je predstavitev

prehrambenih 
proizvodov in 
pripomočkov za 
zdravljenje slad
korne bolezni.

Društvo ak
tivno sodeluje 
tudi z osnovni
mi in srednjimi 
šolami v Posav
ju ter učence in 
dijake spodbuja 
k vključitvi v 
tekmovanja iz 
znanja sladko
rne bolezni. Na

S sre~anja diabetikov

letošnjem državnem tekmovanju 
(23.11.) v Idriji je bilo vključenih 
že 72 udeležencev iz 18 po- 
savskihjiol, ob tem pa se je pred
sednik Živič vsem mentorjem za-

Poti in stran poti do našega zdravja
Brežice - Ob Dnevu splošnih knjižnic je v brežiško knjižnico številne pritegnilo gostovanje 
dr. Braneta Kobala, ki je poleg prikaza diapozitivov z zanimivimi komentarji iz Dominikan
ske republike ter Združenih emiratov imel še predavanje o odpravljanju stresa, strahov in 
alergij z metodo Peat, prehrambenih in drugih odvisnostih, pravilnem kombiniranju hrane 
ter o preveliki telesni teži in postu.

Predočil je kreativni stres, ki 
je po dr.Kobalu tisti, brez katere
ga človek ne bi mogel biti kreati
ven, ter destruktivnega, ko ob nje
govem doživetju človeške funk
cije zgubijo moč kreativnosti in 
so za odpravo potrebne obvezne 
sprostilne tehnike. Kot fizik seje 
več let posvečal raziskavam na 
področju bolezni, raziskave pa so 
nastale tudi v povezavi s hipno
zo, katerih je več vrst in s tem tudi 
več vrst učinkov. Ves čas pa je is
kal metodo, ki bi nadomestila hip
nozo, predvsem v operativne na
mene, a je do danes še ni odkril. 
V zvezi z odpravo strahov je po
trebno nasprotno misel spremeni
ti v pozitivno razmišljanje, pois
kati nasprotno motivacijo in s 
spremembo načina življenja od
praviti neželene situacije - temelj 
za spremembo pa je pozitivna me

ditacija, kar je tudi formula nas
protne motivacije za odpravljan
je tesnobe, jeze, utesnjenosti ali 
česar koli. Za odpravo vseh vrst

Dr. Brane Kobal

odvisnosti je dr.Kobal nazorno 
ponudil aktiviranje biološko ak
tivnih con. Pri prekomerni teles

ni teži je opozoril na pravilno 
kombinacijo živil, predvsem na 
ločeno uživanje beljakovin in 
ogljikovih hidratov ter še zlasti 
opozoril, da je za prehod na 
vegetarijansko hrano potrebno 
obdobje treh do petih let. Posvetil 
seje tudi postu in stradanju, med 
katerima je velika razlika, ter žen
skemu delu položil na dušo, da 
so razne diete velik stres za orga
nizem. Manj slave pa je doživela 
voda iz pip in plastenk, ki naj bi 
jo za zdravje popili vsak dan vsaj 
do tri litre. V pomoč je ponudil 
branje knjige Peat, ob prebranem 
pa bralcu nasvet - izkoristi, kar ti 
ustreza! Nič novega, bi lahko de
jali, ker smo vse slišano sicer že 
slišali iz drugih ust in prebrali od 
drugih avtorjev, a osvežitev ve
denj vseeno ni bila odveč.

N. Jenko S.

hvalil, da mlade tako uspešno 
pripravljajo na življenjsko korist
na tekmovanja.

10-letna srečanja so izpolnje
na, ob strokovnih tudi s kulturni
mi vsebinami; tokrat sta se odzva
la dramska igralca Slavko Cer
jak in Boris Kerč z odlomkoma 
iz igre Večerja s prijatelji.

N. Jenko S.

Zahvala za dober 
odziv

Krško - Območna organizaci
ja Rdečega križa je 11. in 12. no
vembra izvedla drugo letošnjo 
krvodajalsko akcijo. Kot je pove
dala Mojca Vizler, se je v 
Krškem in na Senovem odzvalo 
skupaj 390 darovalcev. Tudi s 
tokratnim odzivom so izredno 
zadovoljni, čeprav je bila akcija 
le dvodnevna, v maju pa so iz
vedli štiri dnevno.

Izpostavila je, da zaznavajo, 
da določeni delodajalci za akcijo 
odvzema krvi nimajo humani
tarnega čuta, na srečo tega v krški 
občini še ni veliko. Izredno spod
budno seji zdi, daje bilo letos 25 
novih krvodajalcev. Sicer pa je 
izpostavila Djura Kovača, ki je 
že 82-krat daroval kri in je za ta 
humanitarni podvig prejemnik 
občinskega priznanja. S.V.

Teden odprtih vrat VDC
Posavje - Varstveno delovni center (VDC) Leskovec - Krško je pripravil Teden odprtih vrat. Varovanci so na ogled postavili 
svoje izdelke in pripravili prodajne razstave v vseh enotah, v Sevnici, Leskovcu in enoti Stanovanjska skupnost Leskovec ter 
v komaj mesec dni delujoči enoti v Brežicah.

Zavod v svojih enotah izvaja 
varstvo, nego, vodenje in zapo
slitev pod posebnimi pogoji za 
odrasle osebe z zmerno in težjo 
motnjo v duševnem razvoju ter 
institucionalno oskrbo z osnovno 
zdravstveno nego

21. oktobra letos je bila slav
nostno odprta enota VDC v.Bre
žicah.V njej je 9 varovancev, 
občasno še trije, pojasnjuje vodja 
enote Damjana Pirc. V stavbi 
nekdanjega dijaškega doma žari 
veselje in ustvarjalni duh. Izdelu
jejo okrasne in uporabne izdelke 
iz lesnega furnirja in cedrovine, 
iz gline in papirja. Lesena, z žgan
jem lično okrašena ogrodja za ko

ledarje, novoletne voščilnice z 
okrasi iz furnirja, papirja in ročno 
vezenega dela. Med izdelki so le
sene puzle, igrače, uporabni pred
meti za pisarniške mize, skodeli
ce, risbe in drugo.

Prisrčni so pisani novoletni 
okraski za jelke, vezenine in go
belini. Vsi izdelki so tudi v pri
merni valoviti kartonski embalaži, 
lahko tudi zaviti in primerni za 
darilo. Prav tako izvajajo prilož
nostna lažja dela, na primer pripra
vo embalaž, kartonov in podobno.

Vse izdelke so v Tednu odprtih 
vrat postavili na ogled in jih veli
ko prodali, sicer pa je njihove 
izdelke možno kupiti ves čas. S.V.

i r! ...-O'.. .;

VDC Leskovec je ravno prav oddaljen od mestnega truf~a, da se varo
vanci v miru posve~ajo navodilom svojih mentorjev, ki jim pomagajo 
oblikovati uporabne darilne predmete, kot so okraski za jelko, razli~ni 
pepelniki in celo pozabljeni “zajec” za sezuvanje /komjev.

Vodja centra Damjana Pirc je ponosna na izdelke varovancev.

Prodajalna v VDC Sevnica v predprazni~nih dneh ponuja razli~ne 
izdelke, primerne za darila. Obiskovalka (na fotografiji) izbira med 
ro~no vezenimi prti~ki.

V društvo Ozara, Pisarno za informiranje in svetovanje, se 
vključujejo ljudje s težavami v duševnem zdravju, prav tako se oglasijo 
tisti, ki se znajdejo v stiski. Mnogi izmed njih dobijo podporo, s ka
tero lažje premostijo težave. Ob tem smo priča različnim življenjskim 
zgodbam in izkušnjam. V tokratni številki vam predstavljamo prispe
vek članice skupine za samopomoč.

Lepote prostovoljnega dela
V svojem sestavku bi vam, dragi bralci našega kotička, rada pove

dala nekaj o našem delu skozi medsebojne odnose med uporabnikom 
in prostovoljcem, lepih in žalostnih trenutkih, našem poslanstvu in 
ne nazadnje tudi o naši viziji. Že pisatelj Cankar je zapisal: “Ne, 
sovraštva, ljubezni je treba, tople in sočutne, ki je ne more zatemniti 
nobena žalost. ”

Že leto in pol delam kot prostovoljka na terenu z individualnimi 
uporabniki in skupinami za samopomoč v domovih upokojencev, 
častitljivimi starostniki in starostnicami. Z našimi uporabniki delimo 
lepe, žalostne in tudi manj prijetne izkušnje. Pri slednjih rečeš: “Tukaj 
sem pa nemočna, vse možnosti so izkoriščene. Kaj sedaj?” Skupaj 
poskušamo najti izhod, izhod v sočutju, tolažbi, pogovoru. Včasih se 
zgodi, da v silni želji pomagati, razumeti, izbrana beseda učinkuje 
nasprotno. Domov greš z bolečino v srcu, preanaliziraš, se 
uravnotežiš. Naslednji dan zbereš pogum in se opravičiš. Tako se 
medsebojni odnos tke, poglablja se zaupanje, ki počasi preide v 
iskreno prijateljsko. To je naše delo, da skupaj s strokovnimi sodelavci 
enote pomagamo ljudem s težavami v duševnem zdravju, stiskah. Da 
jim pomagamo vrniti samozaupanje in samospoštovanje.

To niso stiske, ki jih je pisalo pero lahkega življenja, so tragedije 
našegačasa, skrite, zatajevane našim očem. Rane se celijo, brazgotine 
ostajajo, ne da se jih pozabiti. S podporo in sodelovanjem psihiatričnih 
strokovnjakov in osebnih zdravnikov, s katerimi dobro sodelujemo, 
pomagamo tako, da se družimo, hodimo na sprehode, spremljamo k 
zdravniku, se pogovarjamo. Pomembno je biti dober poslušalec- 
Spoštovati je potrebno njihove odločitve in kadar se ne strinjamo, je 
potrebno povedati zakaj. Bistvo je v tem, da jih spoštujemo, čudovid 
so, so del nas, to smo mi.

Dovolite mi, da vam predstavim tudi druženje s starostniki 1 
domovih upokojencev v starosti od 80 do 94 let. Naša srečanja S° 
tedenska, so prisrčna, topla. Pripovedujemo šale, obujamo spomine 
ali prosto “klepetamo ”. Topel stisk roke, solza hvaležnosti v očeh i>1 
prošnja: “Saj še pridete, lepo mi je. ” Ko se vračam, razmišljam 
tem, kako mlade vključiti v ta srečanja, ki bi na tak način pripomogla 
k bogatitvi odnosov in spoštovanju do starosti. Stkane bi bile vel1 
dajanja in prejemanja.

Skozi moje delo sem nezavedno dozorevala tudi sama. Moja čud' 
va in spoštovanje ter spoznanje, “nikoli ne obsojaj, pomagaj”, so d 
poglobila. Čustva, na katera sem skoraj pozabila, so našla pot 1 
svobodo, izražam jih in se jih ne sramujem. Veselim se življenja ~ 
vsem, kar nosi s seboj. Za vse to pa sem hvaležna mojim novim pf' 
jateljem, ki so mi pomagali graditi ta odnos v razumevanju in sočutjlt 
do sočloveka, do sebe.

Na koncu tega opisa mojega dela vabim med nas prostovoljke 
tiste, ki želijo pomagati, da skupaj z nami zgradijo spoštljiv odnos 
mesto v družbi ljudem s težavami v duševnem zdravju. Prisrčno vab1' 
jeni!

Društvo Ozara, Gubčeva lOa, Brežice, tel.07/49-63-590, vsa*4 
delavnik od 9. do 15. ure.

Internet naslov: www.ozara.org, e-mail: br@ozara.org

rojstva v porodnišnici brežice

Nives A ernec- Gali~iz Bre‘ic je 19. novembra ob 16.35povila svoj'
jestega otroka. Aleks je tehta! 3850 g. Mamica in o~e Dajat1
presre~na, -eprav je driTina pred nedavnim utrpela hudo trage' 
v kateri je Nives umrla h~erka. Aleks ima (e tri brate in sestrico-

-dij°'

Od 13.11. do 25.11.2002
j(JO'

Dečke so rodile: Danijela Fakin z Velike Doline, Stanislava 
zole z Loga, Nataša Pozderec iz Boštanja, Renata Zagorc iz I^jc, 
vasi, Mirjana Brajdič iz Dobruške vasi, Martina Šmajgl iz ‘g 
Darja Pompe z Ledine, Nives Galič-Čemec iz Brežic, Kristina Jm a 
iz Malega Mraševega, Mirjana Orešnik iz Gorenjih Skopic in J 
Murn z Viher. _

Deklice so rodile: Damjanca Bučar iz Krškega, Martina Žni^1' 
z Ledine in Suzana Martinjak iz Nemške vasi.



KMETIJSTVO, PODEŽELJE
stran 7 Sava Glas, 27.11.2002

Prepoved uporabe živinskih gnojil 
v zimskem času

Posavje - Gnojenje je osnovni ukrep v kmetijski proizvodnji. Koliko in kdaj bomo gnojili, je odvisno od kulture, tehnologije, 
pričakovanega pridelka in stopnje založenosti tal. Gnojimo takrat, ko lahko rastline v največji meri izkoristijo hranila in pri 
pridelavi moramo čim bolj preprečiti izgube hranil. Poznamo dve vrsti gnojil, organska in mineralna, za katera se v pogo
vornem jeziku uporablja termin “umetna”.

Tokrat se bomo omejili na or
ganska to je živinska gnojila. Na 
kmetijah so to hlevski gnoj, gno
jevka in gnojnica. Po Uredbi o 
vnosu nevarnih snovi in rastlin
skih hranil v tla iz leta 1996 obsta
jajo določene omejitve. Mejne 
vrednosti letnega vnosa rastlin
skih hranil z živinskimi, to je or
ganskimi gnojili po hektarju so 
naslednje: DUŠIK 170 kg, FOS
FOR 120 kg in KALIJ 300 kg. 
Obremenitev kmetijskih zemljišč 
Pri gnojenju z živinskimi gnojili 
ne presega mejnih vrednosti, če 
kmetija ne redi več kot 2,5 GVŽ 
goveje živine, oziroma 2 GVŽ 
Prašičev ali perutnine. Če kmeti
ja nima dovolj kmetijskih zem
ljišč za neškodljivo uporabo, 
ntora imeti pogodbo za oddajo 
Presežka živinskih gnojil drugim 
kmetovalcem ali mora presežke 
Snojil predelati in prodati na trgu.

Ob uporabi živinskih gnojil je 
Potrebno paziti, da ne povzročimo

pregnojenja s posameznim hra
nilom in da z ustreznim dopolnje
vanjem z drugimi gnojili zago
tovimo optimalno količino rastli
nam potrebnih hranil. Za strokov
no utemeljeno gnojenje in skla
diščenje živinskih gnojil je po
trebno izdelati letni gnojilni načrt. 
V letnem gnojilnem načrtu se 
oceni skupna količina živinskih 
gnojil in določi čas gnojenja ter 
odmerek gnojila za vsa razpolož
ljiva zemljišča. V gnojilnem na
črtu najprej upoštevamo uporab
ljena živinska gnojila, mineralna 
gnojila pa dopolnimo po potrebi 
kulture v kolobarju. Potrebno je 
upoštevati navodila za izvajanje 
dobre kmetijske prakse pri gno
jenju. To dosežemo, da gnojimo 
takrat, ko lahko rastline v naj večji 
možni meri izkoristijo hranila in 
da gnojimo tako, da izgube hra
nil čim bolj preprečimo.

Kdaj torej ne smemo gnojiti z

Živinskimi gnojili?
Po Uredbi o vnosu nevarnih 

snovi in rastlinskih hranil v tla ne 
smemo gnojiti z gnojevko in 
gnojnico od 15. novembra do 
15. februarja na tleh, nasičenih 
z vodo, pokritih s snežno odejo, 
na velikih strminah, kjer gnojevka 
odteka po površini, na zamrz
njenih tleh ter na vodnih zemljiš
čih, pa tudi na kmetijskih zem
ljiščih brez zelene odeje.

Na območjih varstvenega pasu 
za zajem vode je omejitev uporabe 
dušika iz živinskih gnojil strožja. 
Na zemljiščih z zeleno odejo 
gnojnice in gnojevke na lahkih 
tleh ne smemo uporabljati od 15. 
oktobra do 31. januarja, na sred
nje težkih in težkih tleh pa od 15. 
novembra do 15. januarja.

Če žetvene ostanke zaoijemo, 
ne smemo uporabljati gnojnice in 
gnojevke na lahkih tleh med 1. ok
tobrom in 15. februarjem, na os
talih tleh pa med 15. oktobrom in

31 januarjem; njive brez žetvenih 
ostankov ne smemo gnojiti z 
gnojnico in gnojevko od spravila 
do 15. februarja. S hlevskim 
gnojem je prepovedano gnojiti 
njive od spravila posevkov do 15. 
februarja na lahkih tleh, na osta
lih velja prepoved od spravila 
posevkov do 31. oktobra.

Kmetije, ki redijo živino, mo
rajo imeti urejeno gnojišče in 
gnojnične jame. Skladiščni pros
tor mora zadoščati za obdobje, ko 
je po uredbi prepovedan vnos ži
vinskih gnojil. Vse novogradnje 
morajo za 1 GVŽ zagotoviti naj
manj 2 m2 gnojišča in 3,5 m3 gnoj
nične jame za skladiščenje gnoj
nice. Ža gnojevko pa je potrebno 
zagotoviti najmanj 8 m3 gnojne 
jame za vsak GVŽ. To pomeni, 
da moramo imeti skladiščni pros
tor za 6 mesecev.

Jože Baznik, univ.dipl.inž. 
kmetijstva, KSS Brežice

Priložnost v organizaciji proizvajalcev
Studenec - Društvo vinogradnikov Studenec je bilo pobudnik delovnega srečanja, na katerem 
s° se predstavniki Zveze društev vinogradnikov in vinarjev Slovenije (VINIS) ter dolenjskih in 
Posavskih vinogradnikov pogovarjali o smiselnosti ustanovitve organizacije proizvajalcev.

Na letošnji redni letni skupš- 
rini Zveze društev vinogradnikov 
111 vinarjev Slovenije je bilo dogo
vorjeno, da se iščejo ustrezne vse- 
Nnske in organizacijske oblike,
N bodo vinogradnikom ob odprt
ju evropskega trga omogočile ne 
\e preživetje, temveč tudi gospo
darsko uspešnost.

Kmetijsko ministrstvo zago- 
Varja povezovanje v organizaci
ja Proizvajalcev (OP), ki se lah- 

bolj uspešno poteguje za 
različne subvencije. Cilj takšne 
j)r8aniziranosti je učinkovitejše 
rienje skozi organizirano pride- 
av°, s čimer se lažje usklajujeta 
P°nudba in povpraševanje ter 
§eneriranje znanja o okolju pri- 
Jariu in cenovno ugodni pridelavi 
§r°zdja. Pogoji za delovanje OP 
5* dajmanj trije člani z letnim pro
dom 4 milijone SIT ali 20 
cJanov z letnim prometom 100 
jjjutjonov SIT, je razložila 
jjrig Vesna Alič s katedre za agrar- 
° ekonomiko Biotehniške fakultete 
Ljubljani. Organizacija mora imeti 

jjdtletm program dela, ki ga ocen- 
Je posebna komisija kmetijskega 

-ddrstrstva in posebni operativni 
drinčni sklad, ki se vodi na ločenem 
acUnu. Ta denar se uporablja za fi- 
^ciranje izvajanja programa dela 

>n za dogovoijene projekte po
teznih članov.

Kamil Kroselj in Vesna Alič

Kamil Krošelj, direktor sve
tovalnega podjetja KIN Sevnica, 
je na delovnem srečanju vino
gradnikom razložil način povezo
vanja agro-pridelovalcev v Furla
niji - Julijski Krajini, kije primer
ljiva s Slovenijo. Delujejo po na
čelu kooperativ (zadrug), kamor 
proizvajalci vstopajo prostovolj
no, vendar kot člani sprejmejo do
ločene obveze, kijih morajo upo
števati. Za uspeh takšnega po
vezovanja je značilno, da morajo 
biti jasno določena in spoštovana 
pravila igre, ne da nekdo, ko leti
na kaže, da bi jo lahko sam 
ugodnejše prodal, kakor preko 
zadruge, na hitro izstopi. Na čelu 
takšne organiziranosti pa mora

biti sposoben menedžer in nujni 
branžni strokovni kader.

Pred ustanovitvijo organizacije 
proizvajalcev je potrebno narediti 
analizo izvedljivosti, ki pokaže, če 
je takšna organiziranost ekonom
sko upravičena. Na tokratnem de
lovnem srečanju se zbrani vino
gradniki - mnogi med njimi so 
prvič sploh slišali za smiselnost in 
možnost tovrstnega organiziranja 
- še niso odločili, da bi naročili 
ekonomsko valorizacijo projekta. 
Tisti iz “cvičkovega rajona” se bolj 
nagibajo, da bi kadrovsko okrepili 
svoj konzorcij, da bi bil kos izva
jati naloge organizacije proizvajal
cev.

Branka Demovšek

Drugi razpis za SAPARD
^jribljana - Agencija za kmetijske trge in razvoj podeželja je pred dnevi objavila drugi javni 
a*pis za pridobitev sredstev programa predpristopne pomoči SAPARD, ki ga državam kandi- 

o 7ain za vstop sofinancira EU. V agenciji so zagotovili, da so v primerjavi s prvim razpisom 
^lili pogoje za pridobitev sredstev.

j^akoje za prvi ukrep “naložbe 
$ .Kmetijah” potrebno imeti vsaj 
bi n *ynetijskih zemljišč v upora- 
je las«> zakupu ali najemu). Če 
(j a ualožbo potrebno gradbeno 
sajenje ali odločba o prigla- 
gl 1(kl’ je potrebno priložiti so
be Sje Pristojne veterinarske služ- 

s^ai^nosri s predpisanimi 
■ eyami na veterinarsko-sani-na vet( 

JrUi področju.
Na(an.i Prvem razpisu so lahko 

'hirali le prašičerejci na rav- 
Sofj Predelih, poslej bo možno 

naticiranje te panoge na vseh

območjih. Do sedaj so bili pri 
tretjem ukrepu “naložbe v gospo
darsko diverzifikacijo na 
kmetiji” upravičenci kmetije 
(kmetijska gospodarstva, ki niso 
bile pravne osebe ali samostojni 
podjetniki posamezniki), z novim 
javnim razpisom pa so upravičen
ci kmetijska gospodarstva, ki so 
lahko fizične osebe ali samostoj
ni podjetniki posamezniki, ki 
imajo oz. bodo imeli registrirano 
turistično dejavnost na kmetiji. 
Spremembe omogočajo tudi fi
nanciranje izletniškega turizma

na kmetijah odprtih vrat (brez 
sob) in ne zgolj nastanitvenega 
kot doslej. Drugih sprememb ni!

Sicer pa je na drugem razpisu 
na voljo nekaj manj kot 2 milijar
di in 333 milijonov SIT, v ta znesek 
pa so že prišteta tudi sredstva, ki 
so ostala na prvem razpisu.

Obrazci za javni razpis so na 
voljo na sedežu Agencije za 
kmetijske trge in razvoj podeželja 
v Ljubljani ter na območnih za
vodih Kmetijske svetovalne 
službe.

Jelica Koršič

Kmet naj bo!
Sevnica - Občina Sevnica že vrs

to let spodbuja mlade strokovnjake 
kmetijskih smeri, da bi po končanem 
šolanju prevzeli domačo kmetijo. V 
ta namen vsako leto skladno s Pra
vilnikom o finančnih intervencijah 
za ohranjanje in razvoj kmetijstva 
ter podeželja Občina Sevnica razpi
suje štipendije za bodoče prevzem
nike kmetij.

Za šolsko leto 2002/03 bodo po
delili do pet štipendij za šolanje na 
kmetijskih, veterinarskih in vrtnar
skih šolah od 3. do 7. stopnje stro
kovne izobrazbe. Za pridobitev šti
pendije lahko kandidirajo tisti dijaki 
in študentje kmetijskih strok občine 
Sevnica, ki bodo po končanem šolan
ju ostali in delali na domači kmetiji 
kot njeni bodoči prevzemniki.

V novem šolskem letu bo zna
šala štipendija za vse dijake in štu
dente 25 tisoč SIT. Vloge za te šti
pendije morajo prosilci z vso ustrez
no dokumentacijo kot so vloga, ki 
se pridobi na občini, potrdilo o vpisu, 
izkaz učnega uspeha, potrdilo o ka
tastrskem dohodku lastnika kmetije 
ter kopij a subvencij skih obrazcev do 
konca tega meseca oddati na Od
delku za gospodarstvo občine Sevni
ca. Mojca Sešler, vodja oddelka je 
prepričana, da bo odziv - podobno 
kot prejšnja leta - tudi letos dober. 
N.Č.C.

kmetijski nasveti

Za vinogradnike
Kot vsako leto je potrebno do konec meseca novembra na Uprav

nih enotah prijaviti letošnji vinski pridelek.
V tem času je potrebno, tako kot skozi celo leto, vina kontrolirati, 

pokušati, dolivati posode in vzdrževati dokaj stabilno količino 
prostega žvepla.

Za oceno vina je potrebno v laboratorij dostaviti 3 steklenice 
vina in prijavo pridelka, ko gre za vino odprte prodaje, za stek
leničeno vino in vino cviček ptp pa je potrebno po telefonu poklicati 
uradnega povzorčevalca.

Za vse informacije in pojasnila lahko pokličete na telefonski 
številki: 07/373- 05-77 ali 07/373-05-92 ali se oglasite na naslovu 
Šmihelska cesta 14,8000 Novo mesto. Enološki laboratorij je odprt 
vsak delovni dan od 7. do 15. ure.

Za živinorejce
V času, ko se zaključuje obdobje zelenega krmljenja, je ugoden 

čas za zatiranje zajedavcev pri govedu. Najbolj občutljive za zaje
davce so mlade živali. Takim živalim bi morali dajati zdravila tudi 
med letom. Priporočljivo je, da daste živalim sredstva proti zaje
davcem en teden pred koncem ali ob prekinitvi zelenega krmljenja.

Pomembno je, da dobi vsaka žival točen odmerek zdravila. Kate
ro sredstvo boste uporabili za svoje govedo, je odvisno predvsem 
od tega, ali imate goveje pitance ali krave molznice in glede na to, 
kateri zajedavci so najbolj razširjeni. Slednje boste ugotovili z anali
zo blata ali pa se o tem pogovorite s svojim veterinaijem. Na 
poplavnih področjih, kjer je razširjena metljavost, je potrebno 
uničevati tudi malega blatnega polža, ki je gostitelj velikega 
metljaja.

Pri kravah molznicah morate upoštevati varnostno dobo (ka
renco) zdravila, to je čas, v katerem ne smete oddajati mleka in je 
za različna zdravila različna. Pri nekaterih zdravilih te karence ni, 
torej lahko ves čas oddajate mleko. Karenca velja tudi za pitance. 
V tem času živali ne smete dati v zakol.

Pri izbiri sredstva proti zajedavcem upoštevajte tudi, kateri 
preparat ste že uporabili pri prejšnjem zdravljenju. Priporočljivo 
namreč je, da sredstva menjavate.

Za poljedelce
Priporočilo o odvzemu vzorcev zemlje 
za kemično analizo

Gnojenje je eden izmed pomembnih tehnoloških ukrepov pri 
pridobivanju hrane. Za pravilno prehrano rastlin je bistvenega po
mena, da poznate založenost tal s posameznimi hranili, kajti le na 
osnovi prehranjevanja rastlin se lahko pravilno odločite za gnojenje. 
Mnogo motenj in bolezni pri rastlinah je posledica nepravilne pre
hrane, zato strokovne službe svetujejo, da se v tem času odločite 
za analizo tal. Po spravilu pridelkov je čas za odvzem vzorcev 
zemlje. V zgodnji jeseni in spomladi je tudi čas, ko priporočajo 
ukrep apnenja na kmetijskih zemljiščih, saj se ve, da je večina 
naših zemljišč kislih. Tudi stopnjo kislosti tal najlažje ugotovite z 
analizo. Sama analiza je sorazmerno poceni v primerjavi s stroški 
gnojenja ali napakami, kijih lahko narediti pri gnojenju na pamet. 
O samem vzorčenju zemlje, odpošiljanju vzorcev in nasvetih 
gnojenja vam bodo svetovali kmetijski svetovalci.

Zaoravanje koruznice
Vsem pridelovalcem koruze strokovne službe priporočajo 

čimprejšnje podoravanje koruznih ostankov na njivah, kajti koruz- 
nica je vir organske mase v tleh. Drugi pomembnejši vzrok, daje 
koruznico potrebno podorati, pa je uničevanje koruze oziroma 
prosene vešče. Ta škodljivec prezimi v ostankih koruze, ali v štrc- 
ljih ali v spodnjih delih stebla, in mu mraz težko pride do živega. 
Spomladi se iz gosenic razvijejo metulji, ki na novih posevkih 
odlagajo jajčeca. Iz teh se razvijejo ličinke, ki so nenasitne in ob
jedajo vse dele rastlin, tudi steblo. Ker na naših poljih prevladuje 
koruza v kolobarju, vam ne sme biti vseeno, če koruznica ni 
pospravljena, posebno še, ker lahko koruzna vešča naredi tudi 20 
ali več odstotkov škode.

Mladi gospodar je iz Slovenskih Goric
Škocjan na Dolenjskem - Devet 

kandidatov iz devetih slovenskih regij 
- med njimi tudi letos ni bilo nobene 
ženske - se je 16. novembra pote
govalo za laskavi naslov “Mladi 
gospodar leta 2002”. Med njimi je 
bil tudi Mihael Kvartuh iz Kont
nega pri Jesenicah na Dolenjskem, 
kije zastopal Posavje. Kandidati so 
se najprej pomerili v teoretičnem 
znanju, v drugem delu pri kvizu in 
preizkusu ročnih spretnosti pa so se 
razdeli v tri skupine. Mihael se je 
znašel v skupini s kasnejšim zmago
valcem, kar je pomenilo hudo kon
kurenco. Kljub temu se je odlično 
odrezal, zataknilo se mu je le pri 
poznavanju švicarskega kmetijstva. 
Sicer pa so se mladi gospodaiji po
merili v vstavljanju vratc v sod, štet
ju denarja in prenašanju vode iz ve
dra v menzuro s pomočjo glinene po
sodice, ki sojo pred tem morali sami 
izdelati. Tudi v tej igri je zmagal 
Boštjan Bračko iz Spodnjega Hlapja 
pri Jakobskem Dolu in z največ zbra

nimi točkami postal “Mladi gospo
dar leta 2002”.

V sklopu prireditve je potekala 
tudi okrogla miza z ministrom za 
kmetijstvo Francijem Butom, ki 
je udeležencem pojasnil, kaj vse 
so slovenski pogajalci za sloven
sko kmetijstvo v pogajanjih z EU 
že dosegli, niso pa se mogli izog

niti tudi trenutno najbolj “vroči” 
temi- mleku. But jih je skušal 
prepričati, da bi nam kljub nekate
rim še odprtim vprašanjem, brez 
EU bilo samo še slabše. Glede 
mleka pa je še enkrat zagotovil, da 
v Sloveniji imamo sistem kontrole, 
ki deluje in to zagotavlja varnost 
potrošnikom J.K.

Mihael Kvartuh (tretji z leve)
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Največ ljudski stranki
Krško - Od 22.829 volilnih upravičencev se je na Martinovo nedeljo udeležilo lokalnih 
volitev 15.900 občanov. Za župana je bil z 70,1 % glasov izvoljen Franci Bogovič, od list, 
vloženih za kandidaturo v občinskem svetu pa je največ podpore volilcev dobila Ljudska 
stranka (SLS).

31-članski Občinski svet 
Krško ima v novem mandatu 
skoraj polovico takšnih, ki so 
sedeli že v prejšnjem svetu. Žu
pan Franci Bogovič vodi pogo
vore s strankami o sodelovanju 
v delovnih telesih sveta, konsti
tutivna seja Občinskega sveta 
Krško naj bi bila predvidoma 
28. novembra.

Za volitve v občinski svet je 
bilo v Krškem vloženih 14 list 
kandidatov, 8 jih je doseglo in 
preseglo prag za sedež v svetu. 
V novi postavi srečamo 14 zna
nih imen iz prejšnjega manda
ta, največ jih je iz Ljudske stran
ke (SLS), sledi Liberalna demo
kracija (LDS), pa Nova Sloveni
ja (NSi) in socialdemokrati 
(SDS). Največ dodatnih glasov 
in s tem sedežev je v primerjavi 
s prejšnjimi volitvami dobila 
SLS, kije imela v starem man
datu 6 sedežev, po pripojitvi s 
SKD pa 10 sedežev. Če gleda

mo izključno po imenu stranke, 
je torej SLS letos z desetimi 
sedeži dosegla boljši uspeh kot 
pred štirimi leti, če pa ostanemo 
pri združeni stranki, je ohranila 
enako število svetnikov. Enako 
število kot prej, torej 8 sedežev, 
ima LDS, iz treh na štiri sedeže 
se je povzpela Nova Slovenija, 
medtem ko sta Združena lista in 
Socialdemokrarska stranka po en 
sedež izgubili in pristali vsaka na 
dveh. Nacionalna stranka ostaja 
na enem sedežu, osvežitev pa 
obetajo nova imena z Liste za pri
hodnost mladih, ki je dobila dva 
sedeža in prav tako dva sedeža 
Posavska unija mladih (PUM).

Zmagovalec županskih volitev 
v Krškem in predsednik OO SLS 
Franci Bogovič je nad volilnim 
izidom zadovoljen, saj je stranka 
izboljšala svoj rezultat tudi na 
mestnih voliščih, kjer pred štirimi 
leti ni dobila veliko nad deset od
stotkov.

Zadovoljen je tudi predsed
nik OO N.Si Martin Kodrič, 
saj so tretji po številu svetnikov. 
Čakajo na vabilo večjih strank 
za programsko sodelovanje, ne 
za politično koalicijo, pravi 
Kodrič.

Andrej Božič, ki v Krškem 
vodi OO LDS, meni, da nad po
litiko ne smeš biti nikoli razo
čaran, pač pa moraš pogledati, 
na katerih področjih je stranka 
naredila premalo ali pa morda 
premalo predstavljala lastne re
zultate.

Župan Bogovič, ki je prvem 
krogu prejel krepkih 70 odstot
kov glasov volivcev, se sedaj 
čuti še bolj zavezanega in odgo
vornega vsem občanom, zato 
želi, da bi v občinskem svetu 
dosegli načelo konstruktivnega 
sodelovanja. Mandate po delov
nih telesih naj bi si stranke 
razdelile po razmerju glasov, ki 
so jih dobile na volitvah.

V j
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Franci Bogovič: “Tako 
visokega odstotka zmago
valnih glasov že v prvem 
krogu res nisem pričakoval. 
Volilni štab je v prvi polovi
ci kampanje naredil analizo, 
po kateri smo računali na 45 
do največ 60 odstotkov gla
sov. Rezultat nad tem je bil 
sladko presenečenje, seveda 
pa to jemljem kot veliko mo
ralno odgovornost do vseh ob
čanov. Skupno dogovaijanje s 
strankami in strpnost bo še 
naprej moje vodilo, saj le to 
lahko prinaša splošne koristi.”

Martin Kodrič: “Nisem 
presenečen nad zmago gospoda 
Bogoviča, saj je bilo kljub proti
kandidatom kar jasno, da bo on 
ponovil mandat. Ni namreč ne
pomembno, da je “upravljal” z 
občinskimi financami in kljub 
velikemu primanjkljaju so bile 
zaključene tudi velike investicije. 
To pa pri ljudeh šteje. Osebno 
sem sicer pričakoval nekoliko 
višjo podporo volivcev.

V pripravah na volitve sem 
se zelo poglobil v delovanje 
občinske uprave in bom pos
lej kot svetnik še bolj “na pre
ži”, kot sem bil v minulem 
svetniškem mandatu.”

Vojko Sotošek: “ V vo
lilno tekmo nisem šel obre
menjen s tem, da moram 
zmagati, ampak zato, ker 
sem v tem videl priložnost, 
da volivcem razložim dru
gačno pot razvoja občine, ki 
jo vidim jaz. Nisem razoča
ran nad odločitvijo volivcev, 
spoštujem njihovo voljo, 
sem pa zase pričakoval mal
ce višji odstotek glasov. Me 
pa tudi veseli, da so se za 
letošnje volitve mladi dobro 
organizirali in dobili skupaj 
kar štiri sedeže.”

Občinski svet Krško
1998

Občinski svet Krško
2002

SLS 6 SLS 10

LDS 8 LDS 8

SDS 3 SDS 2

ZLSD 3 ZLSD 2

SKD 7

NSi 3 NSi 4

Neodvisna
lista 1

PUM 2

Lista za prihod
nost mladih 2

SNS 1

Občinski svet Krško:
SLS (10 sedežev); Franc 
Bogovič, Jože Požun, Jože 
Slivšek, Miroslav Mikeln, 
Branimir Vodopivc, Miran 
Stanko, Franc Lekše, Ana 
Somrak, Franc Štokar, 
Katarina Štefanič
LDS (8 sedežev): Vidko 
Budna, Franc Rakar, Rudi 
Smodič, Peter Žigante, 
Ivan Petrišič, Vojko Soto
šek, Franc Žibert, Andrej 
Božič
N.Si (4 sedeže): Matej 
Omerzel, Damjan Obrado- 
vič, Jože Jagrič, Martin 
Kodrič
SDS (2 sedeža): Danilo Ko
ritnik, Jožef Zupančič
ZLSD(2 sedeža): Rajmund 
Veber, Silvester Seničar
PUM (2 sedeža); Boštjan 
Pirc, Silvo Krošelj
Lista za prihodnost mladih (2 
sedeža): Tanja Božičnik, 
Katarina Kodrič
SNS (1 sedež); Dušan Šiško

občina sevnica

Najmočnejše toliko kot v prejšnejm mandatu
Sevnica - 25-članski sevniški občinski svet sestavlja po šest svetnikov Slovenske ljudske stranke 
(SLS), Socialdemokratske stranke Slovenije (SDS) in Liberalne demokracije Slovenije (LDS), 
prav toliko mandatov so imele vse tri stranke tudi v prejšnji sestavi občinskega sveta.

Tri mesta ima Združena lista 
socialnih demokratov (ZLSD), 
v prejšnji sestavi je imela štiri. 
Dva od svetnikov ZLSD iz prej
šnjega mandata sta se tokrat 
uvrstila v občinski svet preko 
drugih strank -Marjan Jamšek 
na listi SLS in Franc Povše sta
rejši preko t.i. liste Neodvisni 
kandidati krajanov. Dva svetniška 
sedeža bosta zasedla svetnika 
Nove Slovenije - krščanske 
ljudske stranke (N.Si), Posavska 
unija mladih (PUM) je dobila en 
sedež in en sedež že prej omen

jena lista Neodvisni kandidati 
krajanov. V prejšnji sestavi je bila 
med svetniki ena ženska - Andre
ja Jamšek (SLS), tokrat pa sta 
dve - Breda Drenek Sotošek in 
Berta Logar (obe ZLSD).

Kar 14 svetnikov prejšnje 
sestave bo ohranilo svoje svetni
ške sedeže. Najmanj sprememb je 
v svetniški skupini SDS, saj od 
šestih svetnikov prejšnjega man
data jih sedež ohranja kar pet; le 
Alojza Gučka je zamenjal drugi 
Alojz, Alojz Mrgole.

Naj večji zmagovalec tokratnih

volitev je stari-novi župan Kris
tijan Janc, ki tudi sam ni ver
jel, da bo dobil volitve že v 
prvem krogu. Naj večji poraže
nec pa je brez dvoma županski 
kandidat Andrej Štricelj, kije 
kot kandidat Liberalne demo
kracije prejel le 7,5 odstotka 
glasov. To je bila Štricljeva 
tretja kandidatura, saj seje tudi 
na prejšnjih volitvah potegoval 
za županski stolček, kandidiral 
pa je tudi za poslanca v držav
nem zboru, a vedno neuspešno. 
N.Č.C.

Kristijan Janc: Rezultati 
županskih volitev v sevniški 
občini so presenečenje, saj 
sem pričakoval na drugi krog. 
Toda kot kaže, so volivci opa
zili moje minulo delo in to 
jemljem kot priznanje in kot 
odgovornost. Z dobro občin
sko upravo, ki je postavljena, 
in z občinskim svetom, v kate
rem so odgovorni in izkušeni 
ljudje, bomo dokončali začrta
ne cilje.

Presenečenje predstavlja tudi 
uspeh naše stranke SLS v Sevni
ci, ki je dobila največ glasov, a 
žal premalo za sedmega svetni
ka v občinskem svetu. Sicer pa 
upam, da bo delo v občinskem 
svetu dobro teklo in da bomo 
delali v dobrobit občine in 
občanov, ne glede na strankar
sko pripadnost svetnikov.

Branko Kelemina: Glede 
na to, da nisem bil kot kandi
dat za župana v igri štiri leta, 
ampak sem se za kandidaturo 
odločil šele mesec in pol pred 
volitvami; glede na to, da ni
sem delal štiri leta kampanje, 
ampak intenzivno le zadnjih 
deset dni in glede na to, da za 
kampanjo nisem imel na voljo 
ne denarja ne drugih instru
mentov, svoj rezultat ocen
jujem kot dober.

Pričakoval sem sicer drugi 
krog volitev, a nisem bil pre
pričan, da bom v njem tudi jaz. 
Tudi z volilnim izidom naše 
stranke SDS za volitve v ob
činski svet sem zadovoljen.

Andrej Štricelj: Z rezul
tatom županskih volitev nis
mo zadovoljni, saj smo ob
jektivno pričakovali višji od
stotek. Glede stranke LDS 
pa - rezultat, ki smo ga do
segli pri volitvah v občinski 
svet, ni slab. V bistvu smo 
ponovili rezultat izpred štirih 
let in ohranili enako število 
sedežev v občinskem svetu, 
čeprav smo dobili letos 4 od
stotke glasov manj; to je pos
ledica številnih novih list, ki 
so se pojavile; a v celoti gle
dano smo z rezultati volitev 
v občinski svet zadovoljni.

Breda Drenek-Sotošek:
Z rezultatom volitev sem za
dovoljna tako jaz kot moja 
stranka, saj sem se prebila v 
občinski svet, kjer si bom 
prizadevala za uresničitev 
predvolilnih obljub. Ob meni 
bosta še dva predstavnika 
ZLSD.

Zadovoljna sem tudi zato, 
ker sem se podala v boj za 
županski stolček kot edin3 
ženska in se postavila ob bok 
visokim političnim funkcio
narjem kot so župan, podžu
pan in poslanec v državnem 
zboru. Jaz pa sem se v politi
ko vrnila po svojem desetlet
nem političnem molku.

Občinski svet Sevnica:
SLS (6 sedežev): Srečko Ocvirk, Jože Imperl, Pavel Zagode,
Alojz Zalašček, Andrej Repše in Marjan Jamšek
LDS (6 sedežev): Drago Mirt, Andrej Štricelj, Marjan Kurnik,
Drago Krošelj, Jože Železnik in Rudi Bec
SDS (6 sedežev): Branko Kelemina, Zvone Tuhtar, Bojan
Rugelj, Štefan Teraž, Alojz Mrgole in Rudi Dobnik
ZDSD (3 sedeže): Jožef Roštohar, Breda Drenek Sotošek in
Berta Logar
N.Si (2 sedeža): Jože Ašič in Jože Jene 
PUM (1 sedež): David Tušar
Neodvisni kandidati krajanov (1 sedež): Franc Povše st.

Občinski svet Sevnica 
1998

Občinski svet Sevnica 
2002

SLS 6 SLS 6

LDS 6 LDS 6

SDS 6 SDS 6

ZLSD 4 ZLSD 3

SKD 3

NSi 2

PUM 1

Neodvisni
kandidat 1

i

I

<
1
1

1
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V Brežicah ponovno na volitve
Brežice - Občinska volilna komisija (OVK) Brežice je zaradi nepravilnosti razveljavila 
volitve na treh voliščih za svete krajevnih skupnosti in na treh za občinski svet. Okoli 2500 
volivcev bo moralo 1. decembra ob predsedniških ponoviti tudi lokalne volitve.

Predsednica OVK Brežice 
Maja Baškovič je pojasnila, da 
je komisija razveljavila volitve 
za svete krajevnih skupnosti na 
voliščih Bukovšek-Gasilski 
dom, Vrtec-Kregarjeva ulica in 
Pišece-Večnamenski dom.

Za člane občinskega sveta pa 
je komisija razveljavila volitve 
na voliščih Gubčeva ulica, Bu- 
košek- Gasilski dom in Šentle- 
nart-Gasilski dom. Tako v Bre
žicah edini v Posavju še nimajo 
popolnih mandatov bodočega 
občinskega sveta. Po volilnem 
imeniku mora volitve za občin
ski svet ponoviti nekaj več kot 
1200 volivcev, kar je, tako tajnik 
OVK Rudi Volčanjšek, okoli 6 
odstotkov vseh volilnih upravi
čencev v občini. Jasni so izra
čuni mandatov v ostalih treh vo
lilnih enotah, razen v prvi, ki za
jema Brežice, Sentlenart ter Za- 
kot-Bukošek-Tmje. Vendar jih,

razen neposrednih mandatov, šecah in na Gubčevi napačno 
OVK ni objavila. razdeljene glasovnice, v ostalih

Kot razlog za razveljavitev primerih pa so ugotovili, da je 
volitev na teh voliščih je predsed- član volilnega odbora tudi kan- 
nica komisije Baškovičeva na- didat na listi, 
vedla, da so bile na voliščih v Pi- Suzana Vahtarič

Člane OVK čaka še eno štetje.

Mag. Andrej Vizjak: Oseb
no sem z volitvami izredno 
zadovoljen. Tako veliko za
upanje volivcev, ki so mi ga 
izrazili kot kandidatu za žu
pana, me presenetilo. Veija- 
mem, da bom uspel upravi
čiti njihovo zaupanje. Prvi 
cilj je, da popeljemo občino 
naprej, zato bodo prve naloge 
priprava načrta strategije za 
vsa področja za celoten pri
hodnji mandat. Dosedanji 
župan Deržič me je že po
oblastil za koordinacijo pri
prav za proračun občine za 
leto 2003.

Tudi podpora stranki SDS 
Je precej večja, ocenjujem da 
Predvsem zaradi opravljene
ga dela in nastopanja v jav
nosti. Menim, da ta podpora 
krepi mnenje, da delamo 
Prav, v zadovoljstvo občanov 
m bomo s takim delom še na
daljevali.

Občinski svet Brežice
1998

Občinski svet Brežice
2002

SDS 6 SDS 8

LDS 5 LDS 6

LORKS 5 LORKS 4

SLS 3 SLS 3

SKD 3

ZLSD 3 ZLSD 2

DS 2

SNS 2 SNS 2

Lista mladih
Plus generacija

1

DeSUS 2

PUM 2

NSi 1

Rezultati za mandate v Občinskem svetu Brežice so neuradni, kajti na treh 
voliščih bodo morali zaradi nepravilnosti volitve ponoviti 1.decembra.

NATO - velik, pomemben korak za Slovenijo
j^ško . Forum Neviodunum je gostil novinarja, publicista, diplomata in od teta 2000 tudi 
/žavnega sekretarja na MORS dr.Milana Jazbeca. Domačina iz Spodnje Pohance poznamo 
ot avtorja številnih recenzij, člankov in publikacij o diplomaciji, mednarodnih odnosih in 
rnosti. Na predvečer vrha NATO v Pragi je prvič predstavil svojo knjigo Diplomacija in 
•Host. Spregovoril je o aktualni temi političnih sprememb, ki so pripeljale k nujnosti zag- 
vUanja varnosti in s tem vključevanja v EU in NATO.

po povabilu Slovenije v
ČiisV v P°g°voru 23 na-š° me- 
^ ° hišo poudaril, da si Slovenija 
oj-L/d' sodelovanja v kolektivni 
bj^bi NATA precej krepi obram- 
“Sl Varnostni položaj. Jazbec meni: 
lju Venska varnost v celoti bo, ko
ko mogoče, dosežena potem, 
del Ranica EU in bo začela polno 
M Vati v celoti evropskih integracij”. 
kijU-’ ^ bo država marca 2003 za- 
v Pari PmtoPna pogajanja in bodo 
štej,]. Centih vseh članic v letu dni 

.Postopki ratificiranja.
Pra. aloštevilm zbrani so ga pov-
Ven l° ,nieg°vih pogledih na 
'n tijg • 0 m svetovno diplomacijo 

n h močeh vpliva na zagotav

ljanje varnosti.
Sicer je bil to prvi forum Zavoda 

Neviodunum, s katerim želi Silvester 
Mavsar oživeti redna mesečna sre

čanja, kjer bi želeli javnosti svobod
no in brez politične javnosti sprego
voriti o aktualnih temah in problemih 
v regiji. S.V.

Silvester Mavsar in dr.Milan Jazbec

Za stolčke 
v DS veliko 
zanimanja

Ljubljana - V senci pred
sedniških in lokalnih volitev 
potekajo 27. in 28. novembra vo
litve 40-članskega državnega sve
ta (DS). Medtem ko poslanke in 
poslance državljani volijo na ne
posrednih volitvah na štiri leta, so 
volitve članov DS posredne. 
Ključno vlogo imajo elektorji; vsi 
trije posavski občinski sveti so 
jih potrdili že oktobra in bodo iz
volili sestavo novega “sveta 
modrih” za prihodnji petletni 
mandat. Za 22 mest predstavni
kov lokalnih interesov se potegu
je 109 kandidatov, za 18 sedežev, 
ki pripadajo funkcionalnim inte
resom, pa 38 kandidatov. Za vno
vično kandidaturo se je odločilo 
15 sedanjih državnih svetnikov, 
med njimi Bojan Petan iz Brežic. 
V naši 20. volilni enoti, ki zaje
ma Posavje, pa kandidirata še 
Damjan Obradovič iz Krškega 
in Štefan Teraž iz Sevnice. S.V.

Niso za
samoprispevek

Tržišče, Šentjanž - Ob lokal
nih volitvah so imeli krajani v 
Mimski dolini še referendum za 
samoprispevek v Krajevni skup
nosti (KS) Tržišče in Šentjanž. 
Glasovalno pravico so imeli le 
davčni zavezanci po novem za
konu o samoprispevku in večina 
tistih, ki so oddali svoj glas, sa
moprispevka ni podprla.

Od 805 volilnih upravičencev 
v KS Tržišče jih je glasovalo 
647, “za” so bili 304. Od 921 
volilnih upravičencev v KS Šent
janž jih je oddalo svoj glas le 
592, za jih je bilo 282, proti pa 
272, vendar so prešteli 28 nevel
javnih glasovnic, kar pomeni, da 
tudi v Šentjanžu samoprispevka 
ne bo. B.D.

Več mladih in žensk
Medtem ko v 61 slovenskih občinah tečejo še zadnja volilna 

prepričevanja županskih kandidatov pred drugim krogom voli
tev, se je v Posavju lokalna volilna zgodba, z izjemo ponovitve 
volitev za občinske svetnike na treh voliščih v Brežicah, zaklju
čila.

V slovenskem merilu so največji uspeh po prvem krogu poželi 
neodvisni županski kandidati, sledijo kandidati iz vrst SLS, 
LDS, SDS in ZLSD. V Posavju smo novega župana dobili le v 
Brežicah - Andreja Vizjaka (SDS), v Krškem in Sevnici pa so 
se volivci odločili za preverjeno - Francija Bogoviča (SLS) in 
Kristijana Janca (SLS). Za Posavje lahko trdimo, da ni postre
glo z volilnimi presenečenji (razen morebiti tega, da se je vse 
končalo že po prvem krogu) kot na primer v Kopru, kjer se bo 
v drugem krogu dosedanji župan Pucer presenetljivo pomeril 
s kontroverznim podjetnikom Popovičem, ali v Ljubljani, kjer 
se je ob bok Potočnikovi - napovedovali so tudi Bručana - 
dokaj enakovredno postavila Simšičeva.

Ena osrednjih značilnosti letošnjih lokalnih volitev pa je 
gotovo pojav številnih neodvisnih list za občinske in mestne 
svete; ne gre pa samo za številčnost, ampak tudi za večjo 
uspešnost kot na prejšnjih lokalnih volitvah. V nekaterih 
občinah imajo celo okoli tretjino svetniških mest, v Kopru pa 
celo največ - to je Popovičeva lista Koper je naš.

Prav tako je pojav neodvisnih mogoče projicirati v Posavje, 
le na ravni uspešnosti nekoliko manj. Gotovo pa so med neodvis
nimi v Posavju najuspešnejši mladi, saj se je iz vrst Posavske 
unije mladih (PUM) v vse tri posavske občinske svete prebilo 
kar 5 svetnikov (Brežice - 2,.Krško - 2, Sevnica - 1) ter v 
Krškem še z dvema svetnikoma tudi Listi za prihodnost mladih. 
K neodvisnim v Posavju lahko, vendar z rezervo, prištejemo 
tudi brežiški LORKS, kajti v svojih vrstah ima člane drugih 
političnih strank, ter še uspeh sevniškega samostojnega neod
visnega kandidata.

Razlogi za ustanovitev neodvisnih list naj bi bilo več. V prvi 
vrsti naj bi šlo za nezaupnico strankam. Čeprav gre tudi pri 
teh listah za stranke, le da so narejene za organizacijo manjše 
skupine ljudi in praviloma na območju ene občine ali regije. V 
neodvisnih listah se najdejo tudi kandidati, ki v svojih prejšnjih 
strankah niso uspeli prodreti in si ustvariti svoje politične karie
re, pri vseh listah pa gre po mnenju dekana FDVprofdr.lgorja 
Lukšiča za politične ambicije in namen, da z izvolitvijo vplivajo 
na vsa vprašanja, ki zadevajo mesto oz. občino in ne samo za 
določene projekte, zaradi katerih naj bi kandidirali.

V mestnih občinah jo pri volitvah v svete običajno bolje 
odneseta združena lista in liberalna demokracija, medtem ko 
socialdemokrati in ljudska stranka bolje kotirajo zunaj mestnih 
središč. V Posavju lahko (za brežiško občino zaenkrat še 
neuradno) zaznamo približno enako zastopanost SLS, LDS in 
SDS v primerjavi s preteklim mandatom. Največ zaupanja je v 
Posavju izgubila ZLSD, prav tako se iz brežiških občinskih 
klopi poslavlja demokratska stranka. DeSUS bo imel svoja 
predstavnika le v Brežicah, NSi pa za razliko od prejšnjega 
mandata v vseh treh svetih, prav tako se je v krški občinski 
svet prebil predstavnik SNS. Ta stranka je bila v prejšnjem 
mandatu zastopana le v brežiškem svetu.

Poleg preboja mladih v posavske občinske svete, pa bo tokrat 
tudi številčnejši ženski glas. V sevniških klopeh bosta poslej 
sedeli dve, prej le ena, v Krškem so ohranile štiri sedeže, v 
Brežicah pa naj bi po še neuradnih rezultatih sedelo največ 
žensk, in sicer kar šest.

V Posavju naj bi potemtakem v naslednjem mandatu, ob 
približno enaki zastopanosti močnejših strank, vel tudi svež 
veter in se slišal ženski glas.

Lidija Kostevc

Zadnja večerja
Sevnica - Poslovilna seja 

nekdanjega občinskega sveta je 
od ostalih 37 sej v štirih letih, na 
katerih je bilo sprejetih 737 skle
pov, odstopala tako po datumu kot 
po dnevnem redu. Seje so bile 
namreč vedno vsako zadnjo sre
do v mesecu v konferenčni dvora
ni sevniškega gradu in na dnev
nem redu v povprečju 20 točk. 
Zadnje zasedanje pa je bilo v ho
telu Ajdovec z eno samo točko 
dnevnega reda - večeija. Seja je 
bila, kot je v Sevnici navada, tudi 
tokrat sklepčna. Manjkal je samo 
Branko Kelemina, zadržan zara
di obveznosti v državnem zboru.

Predno so se lotili prijetnega 
“dela”, se je župan Kristijan 
Janc svetnikom zahvalil za do
bro sodelovanje, kakršno si želi 
tudi v novi zasedbi.

Dva pretekla mandata v svet
niških vrstah je zaznamoval od
vetnik Franc Pipan, ki je pripo
mogel, da seje prva strast delitve 
na nove in stare politične sile 
kmalu polegla in da so stranke v 
pretežni meri pobude in predlaga
ne ukrepe ali rešitve problemov

obravnavale zgolj z vidika širše na dojemali kot spoštljivo nad- 
dobrobiti in ne po nekih strankar- stankarsko avtoriteto, čeprav je 
skih interesih. Zaradi svojih raz- bil svetnik Združene liste. Na 
prav in pobud ter pravnega znan- letošnjih volitvah pa Pipan ni več
ja so ostali svetniki Franca Pipa- želel kandidirati. B. D.

Župan Kristijan Janc ni “dvignil rok” nad bivšim občinskim svetom, 
gesta je zgolj simbolična, saj ima preko polovice “starih” svetnikov 
podaljšan mandat.
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IZ LOKALNIH SKUPNOSTI
Sava Glas, 27.11.2002

Boštanjčani o hidroelektrarni
Boštanj - Na neformalnem sestanku v dvorani TVD Partizan Boštanj so se predstavniki Holdinga slovenskih elektrarn s 
krajani pogovarjali o odprtih vprašanjih v zvezi z gradnjo boštanjske elektrarne.

Kot je uvodoma poudaril sev- 
niški župan Kristijan Janc, je 
nosilce projekta gradnje savske 
verige med Boštanjčane povabil 
zato, ker se gradnja pričenja in 
ljudi zanima, s kakšnimi spre
membami v kraju se bodo srečali. 
Čeprav traja rezervacija prostora 
za ta energetski objekt od leta 
1985 in se je ves čas z daljšimi 
presledki o njem tudi na široko 
razpravljalo, se marsikoga zade
va ni dotaknila, saj je nadalje
vanje gradnje verige veljalo bolj 
za hipotetično kot za realno dejs
tvo. Tokratna udeležba krajanov, 
ki so dvorano zasedli do zadnjega 
stola, je pokazala, da jih ob pri
četku gradnje skrbi, ali bo inves
titor poskrbel za zaščito prosto
ra, na katerem bodo ljudje morali 
živeti skupaj z elektrarno. Iz hol
dinga sta na sestanek poleg direk
torja Draga Fabjana prišla tudi 
prva moža, operativno zadolžena 
za gradnjo verige, Lado Tomšič 
in Vili Viniš, Niko Galeša in Jani 
Zemljak pa sta zastopala posav
sko strokovno pogajalsko skupi
no. Taje med drugim dosegla, da 
je vlada v koncesijski pogodbi lo
kalno skupnost priznala kot part- 
neija, ki postavlja pogoje za vstop 
energetske verige v prostor. Tako 
so bila jasno postavljena tudi

pravila, po katerih se bo ravnal 
holding kot nosilec investicije v 
energetske objekte ter vlada, ki 
mora iz proračuna zagotoviti bli
zu 9 milijard SIT za ustrezno ure
ditev infrastrukture ob elektrar
nah.

Gradnja boštanjske elektrarne 
se bo pričela konec meseca z od
piranjem gradbene jame v stmgi 
Save, dela bodo v tej prvi fazi po
tekala bolj na “kranjski” strani. 
Do konca meseca bodo v celoti

rešena še lastninska vprašanja za 
nekaj parcel in hiš. Ob tem bosta 
Tomšič in Viniš na voljo kraja
nom Smarsko-kompoljskega pol
ja, ki ga bo potrebno zavarovati s 
tesnilno zaveso, rešiti vodovod, 
vprašanje podtalnice, čistilne na

prave in kanalizacije. Ljudem 
bodo predstavljene tehnične re
šitve, terminski plan dela pa bo 
usklajen z njihovimi predlogi. 
Kmete zanima, če bo na tem polju 
prišlo do sprememb vsebnosti tal.

V vasi Orehovo bo potrebno 
zagotoviti novo oskrbo z vodo iz 
sevniškega vodovoda, ideje posa
meznikov so tudi o prestavitvi 
ceste. Ta naj ne bi šla več skozi 
vas, ampak naj bi jo pri igrišču 
speljali ob železnici pod vasjo. 
Predlog je možno predstaviti, je 
povedal Tomšič, vendar je njego
va realizacija stvar pogajanj.

Konkretna zahteva, kije pred
nostna za reševanje, pa je ta čas 
ureditev krožišča v Boštanju, za 
katerega je po besedah Franca 
Povšeta študija že narejena in pri 
novi obvoznici protihrupna ogra- 
ja ob naselju, ki je bila tudi ob
ljubljena. Za novo obvoznico so 
bile zadolžene Savske elektrarne, 
ki imajo pred zimsko zmrzaljo na 
vesti še sanacijo pri graščini 
prestavljenega vodovoda.

Na omenjenem sestanku je 
bilo očitno, da so ljudem v pet
najstletnem obdobju priprav na 
gradnjo boštanjske elektrarne os
tale v spominu različne študije in 
obljube, med drugim tista o 
čistejši Savi, in bodo terjali za
gotovila za realizacijo starih skle
pov. Boštanjčane pa čaka končna 
odločitev v zvezi z obvoznico - 
sedanja trasa je namreč začasna.

Branka Dernovšek

V dolini miru in sreče
Ljubljana, Krško - V Narodni galeriji v Ljubljani je bila 
slovesna prireditev ob zaključku letošnje akcije Ljudje 
odprtih rok. Že devetič zapored jo je s podporo Ministrstva 
za delo družino in socialne zadeve in pod pokroviteljstvom 
soproge predsednika države Štefke Kučan organizirala re
vija Naša žena. Na svečani prireditvi so izbrane ljudi za nji
hova dobra, plemenita in človekoljubna dejanja proglasili 
za dobrotnico, darovalko, dobrega človeka in izjemno oseb
nost leta 2002. Med slednjimi je bila nominirana tudi in
validka Janja Blatnik iz Krškega.

Izjemna osebnost je takšna 
karizmatična osebnost, da oko
li sebe zbere večjo ali manjšo 
skupino ljudi, ti pa pod njenim 
vodstvom izpeljejo projekt za 
ljudi v stiski, hkrati pa je takšna 
osebnost vsem za zgled. Za iz
jemno osebnost je v ožji izbor 
poleg Sanje Rozman, Almire 
Černe ter Evite Leskovšek iz 
Ljubljane, Mete Vrhunc iz Hor
jula, Albine Gorenjec iz Dokle- 
žovja, Sladžana Umljenoviča z 
Jesenic ter Franca Jesenka iz 
Dupleka prišla tudi invalidka 
Janja Blatnik iz Drenovca pri 
Krškem.

Janja Blatnik

Janja Blatnik pravi, da je 
imela v življenju vse, kar si je 
želela: dobrega moža, dva otro
ka, novo hišo, avto, dobro služ
bo. Naenkrat pa se je vse podr
lo; ko je imela zunajmatemično 
nosečnost, so ji pri posegu v 
bolnišnici dah prevelik odmerek 
narkotičnega sredstva in zaradi 
tega so ji poškodovali centralni 
živčni sistem. Zbolela je za Par
kinsonovo boleznijo. Ker se pri

triintridesetih ni mogla spri
jazniti s tem, se je po priporočilu 
nevrokirurgov odločila za ope
racijo glave. Med operacijo jo 
je zadela možganska kap. Ko se 
je zbudila iz nekajtedenske ko
me, je bila hroma po desni stra
ni in brez spomina. Z veliko 
volje in vztrajnosti se ji je ob 
pomoči strokovnjakov vrnilo 
vse, razen gibljivosti; njeno živ
ljenje je omejeno na invalidski 
voziček in posteljo.

Po vsem, kar je prestala, bi 
človek pričakoval, da bo Janja 
Blatnik prava življenjska razva
lina, obupana in potrta, a ni tako. 
Je optimistka, vedno dobre vol
je; piše prozo in poezijo. Svojo 
prvopesniško zbirko je naslovi
la “Se sem živa”, drugo pa 
“Našla sem”. Našla je namreč 
nov smisel življenja v ljubezni, 
družini,v tem, da svoje težke 
življenjske izkušnje deli z drugi
mi in jim pomaga z nasveti, ni
koli pa ji ne zmanjka optimiz- 
ma.To, kar je našla, je popisala 
v knjigi črtic z naslovom “V 
dolini miru in sreče”. Slika tudi 
na svilo in steklo in zbira stare 
pesmi. Predvsem pa je velika 
dobrotnica, ki zna prisluhniti in 
trpečega potolažiti in se je že 
zdavnaj nehala spraševati: 
“Zakaj se je to zgodilo ravno 
meni?” Zaradi vsega tega je bila 
Janja Blatnik predlagana za 
izjemno osebnost leta 2002.

Janja sicer ni prejela najbolj 
zvenečega priznanja, a vsem, ki 
jo poznajo, bo ostala vzor člo
veka dobre volje, ki ne klone in 
ki kljub brezizhodni situaciji ne 
obupa.

Nada Černič Cvetanovski

Peli miru in radosti
Dobova - KD Zvezda Dobova in župnija Dobova sta včeraj 
popoldne v cerkvi imena Marijinega pripravila tradicional
no srečanje in revijo odraslih pevskih zborov.

Pevce in množico poslušalcev, tež ob Savi, zborovodja Ignac 
med katerimi so bili tudi župniki Slakonja, MePZ in MPŽ župnije 
župnij sodelujočih zborov, novoiz- Cerklje ob Krki, zborovodja Raj- 
voljeni župan občine Brežice mag. ko Jurečič, MePZ Sromlje župnije 
Andrej Vizjak in podžupanja Mile- Sromlje, vodja Dani Kolan ob 
na Jesenko, je pozdravil dekan klavirski spremljavi Cirila Zu- 
g.Milan Kšela. Med ostalim je pev- pančiča in MePZ župnije Artiče, 
cem izrazil zahvalo in priznanje, da vodja Andreja Ban, pevce so

Radost petja po reviji

s petjem cerkvenih pesmi ohranjajo 
in negujejo slovensko kulturno de
diščino ter izrazil veselje, da so or
ganizatorji medse povabili rojake 
MePZ KPD Anton Martin Slom
šek z zborovodjem prof.Vinkom 
Glasnovičem, ki deluje v okviru 
Slovenskega doma Zagreb. S po 
tremi pesmimi znanih domačih in 
tujih skladateljev so zapeli zbori 
MePZ KD Zvezda župnije Dobo
va, zborovodja Lucijan Cetin, 
MePZ župnije Videm-Krško, 
zborovodkinja Manja Molan, Me
PZ KD Anton Kreč, župnija Ča-

spremljali TVebeški drotarji. Ob 
koncu so pod dirigentsko palico 
prof.Vinka Glasnoviča vsi zbori 
skupno zapeli pesmi skladatelja 
Vinka Vodopivca Sveta Cecilija in 
Kristus, kralj vseh večnih časov. 
Revijo so spremljale modre misli 
A.M. Slomška, ki so za vse staro
sti, čase in rase. Ena izmed njih je: 
“Našega življenja čas je prazna ne
popisana knjiga, ki nam jo je Bog 
dal, da bi jo z dobrimi deh popisali. 
Za vsak dan je ena stran.” Včerajšnjo 
so podpisali organizatorji, pevci in 
donatorji. N J.S.

Decembrska polna “Škrija”
Zdole, Krško - Društvo za delo na domu “Škrija” z Zdol združuje 

ustvarjalne ljudi s smislom za ročno delo in umetnost, vodi pa ga 
Sabina Zakšek. Spodbudo za organizirano povezovanje so dobili 
pri Podjetniškem centru Krško, ki ob različnih priložnostih promo
vira društvo in njihove ustvaijalce. Na sedežu centra CKŽ 53 so na 
ogled in za prodajo njihovi izdelki: jaslice iz gline, izdelki iz slane
ga testa, iz suhega cvetja in sadja, ročno poslikana steklenina in 
svila, nabožne slike, kipci, ročno izdelane lutke ter še drugi izdelki, 
primerni za obdarovanje v prazničnem decembru. B.D.

Za mogočnega varuha
■ ■■VH V ■boljši časi

Bizeljsko - Grad Bizeljsko je v dolgoletni pozabljenosti 
lezel vase, a kot kaže, se mu obetajo boljši časi. Še letos naj 
bi bila dokončana večletna obnovitvena dela na celotni stre
hi. Nato se bo potrebno poglobiti v statiko objekta in pod
porne zidove ter za resnično oživitev najti vsebino.

Od leta 2000 potekajo obnovitvena dela na gradu Bizeljsko. 
Takrat so pričeli z deli na kapeli in vzhodnem traktu gradu. Inves
ticijo je vodila in sofinancirala Občina Brežice. Od lanskega leta 
pa je nadzor in izvajanje za lastne investicije prevzela država. 
Konzervatorski nadzor izvaja Tomaž Golob z Zavoda za varstvo 
kulturne dediščine Novo Mesto. Pojasnil je, da naj bi letos v celo
ti končali z vzdrževalnimi deli na celotnem ostrešju, kjer je bilo 
stanje izredno slabo, saj je ostrešje puščalo in je konstrukcija gni
la. Na JZ in SV je v celoti zamenjana strešna konstrukcija in kriti
na. Glavni izvajalec del je ves čas SGP Posavje s podizvajalci, v 
minulem tednu pa je na pomoč priskočil tudi helikopter.

Zaradi težke dostopnosti z zunanjih strani smo v objektiv ujeli 
pripravljalna dela pred razkritjem strehe iz notranjega dvorišča.

Zaradi težke dostopnosti h gradu oziroma ozkega grla, ki ga 
povzroča stražarnica na vhodu v grad, je onemogočena transport
na pot, tako so si že v drugo pri transportu večjih konstrukcijskih 
delov pri zamenjavi strohnelega ostrešja pomagali s helikopter
jem. S.V.

Zlata leta slovenske 
popevke

Na razstavi ptič 
čebelar

Krško -Na Glasbeni šoli Krško, 
kjer pedagogi iščejo nove vsebine 
za popestritev učnega procesa in 
nove poti za motivacijo učencev, so 
uprizorili “Zlata leta slovenske po
pevke”. Kajti pomemben element 
pouka na glasbeni šoli so nedvomno

Patricija Vintar in Meta Urek, 
klarinet 2.r

interni in oddelčni nastopi. Na sled
njih se predstavijo vsi učenci istega 
pedagoga in to je ena od oblik ocen
jevanja in samoocenjevanja.

Vse to so doživeli zadovoljni 
starši in ostali poslušalci na od
delčnem nastopu klarinetistov 
prof.Roberta Pirca. V enournem 
programu z naslovom “Zlata leta 
slovenske popevke”, so se vrstile 
skladbe najboljših slovenskih avtor
jev: M. Sepeta, J. Privška in J. 
Robežnika. Med večno zelenimi 
melodijami so poslušalci prepozna
li Poletno noč, Med iskrenimi ljud
mi, Pegasto dekle, Silvestrski pol
jub in številne druge. Prof.Pirc je 
tako s svojimi učenci hvaležnim 
spremljevalcem koncerta pokazal, 
da ne glede na zvrst in pot, ki si jo 
izberejo, želijo doseči le zadani 
končni cilj, ki v glasbi pomeni - do
živeta in prepričljiva interpretacija 
dobre glasbe. N.J.S.

Bizeljsko - V razstavnem prosto
ru stare osnovne šole je potekala raz
stava na temo “Ptič čebelar”, ki sta 
jo pripravila OŠ Bizeljsko in Turis
tično društvo Bizeljsko. Program 
pred odprtjem je bil obogaten s pet' 
jem zbora OŠ Bizeljsko pod vod
stvom Vilka Ureka, prisotne pa sta 
nogovorili ravnateljica šole Vid0 
Najger in podžupanja občine Brežice 
Milena Jesenko. Razstavo je odpri 
Hrvoje Oršanič.

Čebelarje ena naših najredkejših 
in najlepše obarvanih gnezdilk, ve
lik je približno kot kos. Na Bizelj
skem so veseli, da seje vpeskokopu 
kremenčevega peska v Zupjeku na
selila prav ta ptica Njegova prisot
nost je še kako odvisna od človeka* 
zato ji je treba z vso pozornostjo zagm 
tavljati življenjske razmere in jo hkraO 
tudi poznati. V naše kraje pridej0 
čebelarji približno okoli 10. maja D° 
konca meseca izkopljejo večino 1 d 
2 m dolge gnezdilne rove. V juWJu 
pričnejo z valjenjem, ki traja 24 dm-

Po treh tednih mladiči že letijo- 
začetku avgusta zapuščajo peskok°P 
se za nekaj časa zadržijo v okolic1 
kmalu odletijo proti ekvatorialni 
južni Afriki, kjer prezimujejo- 
odprtih polpuščavskih predelih ■ 
verne Afrike živita še dve razh 
vrsti čebelarjev. Po obarvanosti Pf^jj 
sta, za razliko od “našega”, veliko 
zeleno obarvana. RK.
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Z “goljufivčkom” po 
vinski cesti

Krško, Sevnica,Trebnje - 780 hektarov slikovite dolenjske pokrajine v krški, sevniški in tre
banjski občini ima kar nekaj skupnih značilnosti - povsod so doma delovni ljudje, ki na 
nadmorski višini med 250 in 460 metri v potu svojega obraza obdelujejo zemljo, ki jim vrača 
trud; včasih bolj radodarno, včasih bolj skopo. Čeprav včasih obupujejo, nikoli ne obupajo, 
saj jim voljo do življenja dajejo domači pridelki in dobro vino, med katerim prednjači cviček; 
imajo ga toliko, da ga z veseljem ponudijo tudi turistom, ki hote ali pa zgolj po pomoti zaide
jo v te kraje; to je pokrajina, ki jo povezuje Gornjedolenjska vinska cesta.

Gomjedolenjska vinska cesta 
je označena kot osma od dvajsetih 
v projektu vinskih cest Slovenije. 
Poteka v soseščini Dolnjedolenj- 
ske, Podgoijanske in Bizeljsko- 
sremiške vinske ceste. S 64 kilo
metri je tretja najdaljša vinska 
cesta pri nas. Gornjedolenjska 
vinska cesta vodi po pokrajini, ki 
je razbrazdana s potoki in do
linami in jo zaznamujejo sadov
njaki in predvsem vinogradi, 
zidanice in hrami, ki še hranijo 
stare preše, štulce in glinene vrčke 
ter goljufivčke, ki so tudi zaščitni 
znak Gomjedolenjske vinske 
ceste. Ob klasični dolenjski hrani 
vam ponudniki ob vinski cesti

ponudijo modro frankinjo, žamet
no črnino in še zlasti dolenjsko 
vino-cviček. Ob vinski cesti se 
razvija kmečki turizem s 
turističnimi kmetijami, vinskimi 
kletmi, vinotoči, okrepčevalnica
mi; domačije prodajajo med, 
žganje, suho sadje, kozji sir, kis, 
orehe, trsne cepljenke; sprejema
jo naročene skupine, pripravijo 
pokušnjo vin in podobno. Med 26 
ponudniki ob Gomjedolenjski 
vinski cesti je vrsta priznanih 
vinogradnikov in kletarjev, ki 
polnijo in tržijo lastna vina. Nji
hovo dejavnost dopolnjujejo 
najrazličnejše prireditve in izlet
niška ponudba. Ob trasi vinske

ceste so še številne druge zname
nitosti: arheološka najdišča, praz
godovinska gradišča in grobišča, 
gradovi, sakralni spomeniki, mu
zej kmečkega orodja, etnološka 
zbirka na prostem, kmečka arhi
tektura, mlini na vodo ....

Direktorica Agencije za kme
tijske trge in razvoj podeželja 
Sonja Bukovec, ki je s krškim žu
panom Francijem Bogovičem 
vinsko cesto pospremila v živ
ljenje, je dejala, da vinske ceste 
niso privlačne le za poznavalce 
vin, temveč očarajo vsakogar s 
svojo slikovito lego in pokrajino 
ter s prvovrstno ponudbo, tudi 
vin, na katera Slovenci veliko da
mo. Bukovčeva je poudarila, da 
so slovenski vinogradniki in vi
narji, ki imajo s trto zasajenih kar 
24 tisoč hektarov površin, v tem 
trenutku na veliki preizkušnji. Ob 
povečanem pridelku grozdja se 
srečujejo s padcem prodaje na 
domačem trgu. Slovenski trg tako 
vse bolj postaja podoben svetov
nemu, ki že leta beleži presežek 
vin. Kljub temu je prepričana, da 
bodo slovenska vina ohranila svoj 
ugled in se bo o njih govorilo - in 
se jih bo pilo - tako na dunajskih 
dvorih kot v bruseljskih palačah.

Najbolj prijetno in “žmahtno” 
pa je vina piti v kmečkih hramih, 
gorcah ali zidanicah ob domačem 
kruhu in prekajenih mesninah; in 
prav tovrstne ponudbe ob Gor- 
njedolenjski vinski cesti kar 
mrgoli.

Nada Černič Cvetanovski

Direktorica Agencije za kmetijske trge Sonja Bukovec in krški župan 
Franci Bogovič odpirata Gornjedolenjsko vinsko cesto. Ob njiju je 
Predsednica projektnega sveta Slavica Grobelnik.

j

“Kalipso” Vesne 
Milek

Brežice - V Klubu Mladin- 
skega centra (MC) je bilo srečanje 
z Vesno Milek, ki je znana kot 
Publicistka, esejistka, avtorica od
mevnih intervjujev, novinarka, 
medijska osebnost in nazadnje še 
k°t avtorica svojega prvega roma
la Kalipso. Kot v vsaki knjigi, je 
j^di v Kalipsu Milekove močna 
katarzična funkcija, osebe so tako 
^mišljene, da so kar resnične, 
§°vori o prebuditvi žensk, ali pač 
^arno avtorice, z odločitvijo - se- 
pj je napočil čas samo zame. Ka- 
'Pso je torej provokativen roman 
° ?eneraciji, ki seje šele v 90 letih 
^končno poslovila od pubertet- 

‘hskih prividov in ki je ostala zu- 
Paj velikih zgodb družbene in na- 
Cl°nalne odrešitve.

M

s-
I

t ,iStla Milek in moderatorka Ani- 
a pegam

s knjigo Kalipso je Milekova 
^ cela pred 7 leti, ko seje začelo 
■ nJej nekaj močno dogajati in se 
l s. Pisanjem želela znebiti na
ličenega notranjega strupa, 
no?0rela pa je letos sredi kresne 
p~ k Vendar pa slovenska kritična 
ko CSa P'so dojela, da roman lah- 
ta jPapiše tudi nekdo (ali prepros
ti n Cedna pisateljica), ki ni zapet 
b**u in ne hodi po zemlji s 

0 resnimi očali na nosu. N J.S.

Kdor muzicira, srce odpira
Brežice - Znana glasbena družina Galič iz Šempetra je v cerkvi 

sv. Lovrenca pripravila koncert, ki je bil nekaj več za preko 150 duš 
poslušalcev. V družini že 10 let muzicirajo mama Cita, hčerka Kata
rina, ki je zvesta klasiki, sin Marko, ki je bolj rocker in oče Jože. 
Zvoki citer, ustne harmonike in ubranega petja so položili v srca melo
dije od Cvetja v jeseni, pesmi posvečenih mamam, narodnih, pona
rodelih, sakralnih, uglasbenih Slomškovih pesmi, Tretjega človeka, 
Ave Marije do Marijine, katere avtor je Jože Galič in za prešerno 
razpoloženje Naš maček je ljub’co imel.

Družina je zadnjih pet let izdala kasete in zgoščenke božičnih in 
ponarodelih pesmi, z versko vsebino, četrto izdajo so naslovili Kdor 
muzicira, srce odpira, za peto pa pripravljajo posnetke v živo s kon
certov. Ob družini pa je najlepše igralo srečno srce mame Pavline 
Zakonjšek, ki v brežiškem župnišču gospodinji že preko dvajset let, 
igra na koru 
in rada obis
kuje koncert
ne prireditve.
Mama Pavli
na že od nek
daj, bolj kot 
kaj drugega, 
kupuje glas
bila. S to lju
beznijo je 
vzgojila dve 
hčerki, glas
beni pedago
ginji, Cito in 
Eriko.

Družina Galič v župnišču z mamo Pavlino in župni-
N. Jenko S. kom Milanom Kšelo

Rock Otočec - raj za fotografe
Brežice - V Klubu in avli MC Brežice je na ogled razstava fo

tografij z Rock prireditve na Otočcu 2002. Prvo izvedbo “Rock Otočec” 
smo doživeli leta 1976, z njim se nato redno srečujemo od leta 1997. 
Do sedaj je privabil blizu 100.000 obiskovalcev, nastopilo pa je 214 
glasbenih skupin. V okviru prireditve je bilo do sedaj organiziranih 
pet foto-natečajev, na katere je prišlo več kot 4000 fotografij. Za nagrado 
Foto Asje 2002 je vrstni red nagrajencev naslednji: Aleš Serajnik, 
Damjan Žibert in Matjaž Tančic, od 4. do 6. mesta pa so se zvrstili 
Robert Ocvirk, Dean Jukič in Sabina Čema. N J.S.

k.

># >#notu rsciKi
Pavle Župevc

“En kovaček konja kuje”
Pavle Župevc iz Zabukovja je v sevniški občini edini kovač z registrira
no dejavnostjo, kovačnico v Sevnici pa mu je v najem odstopil Stanko 
Svenšek.

Kot osnovnošolec je Pavle 
doma našel star vojaški meh, ki 
ga je navdušil za igro. Zakuril 
je, z mehom podpihoval ogenj 
in se lotil prvega oblikovanja 
kovin. Ko seje bilo treba odlo
čiti za poklic, je potrkal pri ko
vaču Jožetu Staroveškem iz 
Florjanske ulice v Sevnici in 
vprašal, če bi ga vzel za vajen
ca. Pavle se tega dogodka ta
kole spominja: “Mojster meje 
premeril od nog do glave - ko
vač mora imeti moč, da več ur 
vihti 10-kilogramsko kladivo - 
in učna doba se je pričela.”

delodajalcem ni več zanimiv, ni 
veliko pomišljal. Odločil seje za 
obrt, ki sicer skromno prehran
juje, a se da preživeti. Da le ni na 
grbi države!

Žal mi je edino, ker vem, 
da bo moj poklic izumrl. Ne 
morem dobiti vajenca in se 
temu ne čudim, saj niti 
svojih dveh sinov nisem na
govarjal zja kovača.

V šestdesetih letih so bili v 
Sevnici kar trije kovači s svoji
mi vajenci in delaje bilo dovolj 
za vse. Prav tako priložnosti za 
dober poduk vseh kovaških 
veščin, od podkovanja konj, 
obrezovanja kopit, do orodjarst
va in umetnega kovaštva. Leta 
1965 je Pavle Župevc uspešno 
zaključil šolanje, a ni “šel na 
svoje”, temveč v tovarno. Naj
prej v Kovinarsko, potem na že
leznico, od tam za vzdrževalca 
na sevniško Žago, ki je pro
padla. Vajen dela, a v letih, ko

Mojster me je premeril od 
nog do glave - kovač mora 
imeti moč, da več ur vihti 10- 
kilogramsko kladivo - in uč
na doba se je pričela.

Kmečki ljudje, ki so se izučili 
poklica, se težko sprijaznijo, če 
morajo živeti od podpore.

Poklic kova
ča je težak in 
umazan. Kljub 
napredku je 
ogenj še vedno 
obvezni “pripo
moček”, saj se 
kovine za obli
kovanje ne da F 
segrevati plin
sko. Ljudje v gla- 
vnem prinašajo v 
popravilo orod
je, naročil za iz
delavo novega 
pa skorajda ni.
Tudi lastniki strojev za obdelo
vanje zemlje ne morejo brez 
kovača, saj je potrebno izostriti 
in naravnati plug. Včasih so 
kovači popravljali tudi vozove, 
teh danes ni, kakor ni več vlečnih 
konj. Je pa v občini dosti jahalnih 
konj, pove Pavle Župevc in tudi

ti potrebujejo “ kovaško mani- 
kuro” . Prvega konja je podko
val v drugem letniku vajeništva, 
potem pa ni več štel. Veliko 
podkev je imel v rokah. So mu 
prinesle srečo? “Lahko bi rekel, 
saj po 36 letih dela še vedno z 
lahkoto vihtim težko kladivo, 
sem sam svoj gospodar in imam 
preskrbljeno družino. Zal mi je 
edino, ker vem, da bo moj poklic 
izumrl. Ne morem dobiti vajen
ca in se temu ne čudim, saj niti 
svojih dveh sinov nisem nago- 
vaijal za kovača,” pravi Pavle.

Kovaštvo ni le obrt, je tudi

umetnost. Pavle Župevc jo ob
vlada. Skoval si je lestenec in 
če bi kdo imel kakšne posebne 
želje oziroma naročilo, mu rad 
ustreže. Trenutno se pač največ 
ukvarja z orodnim kovaštvom, 
a sprejel bi tudi druge izzive.

Branka Demovšek

Ptica poje zato, ker ima 
pesem...

Sevnica - Mešani pevski zbor (MePZ) Lisca Sevnica je 25-letnico delovanja obeležil z jubi
lejnim koncertom. Kot že ime pove, se je zbor ob podpori sindikata rodil v tovarni Lisca. Ob 
30-letnici tovarne Lisca je zbor izvedel koncerte po vseh tedanjih TOZD-ih oz. obratih Lisce. 
Razmere v Lisci se žalostno spreminjajo, zbor s svojo pesmijo pa ostaja.

Na prve vaje pred 25 leti je 
prišlo kar 52 pevk in pevcev, 
danes jih v zboru poje 27.

Prvih deset let je zbor vodil 
Jože Pfeifer, za tem Romana 
Pernovšek in Franci Leben. 
Leta ’91 je zbor prevzel zboro
vodja Stane Peček, zadnja tri leta 
pa deluje pod taktirko mlade 
Sevničanke Katje Krnc, ki kljub 
krhkosti trdno drži vajeti zbora, 
za kar so se ji pevci iz srca zah
valili.

V 25 letih so zbor, ki sodeluje 
na občinskih in posavskih pev
skih revijah, spoznali tudi drugod 
po Sloveniji; sodeloval je že z 
zborom iz Metlike, Šentjerneja, 
Roža na Koroškem, Cerknega in 
Logatca, sodeluje pa tudi na 
srečanjih zborov v Šentvidu pri 
Stični; tam je MePZ Lisca men
da najbolj opazen, ker je naj lepši 
in najglasnejši, je dejala pred
stavnica pobratenega pevskega 
zbora Peter Jereb iz Cerknega, ki 
seje udeležila jubilejnega koncer
ta v Sevnici.

Na slovesnosti ob 25-letnici 
MePZ Lisca, ki je bil v sevniški 
kulturni dvorani, je zbor pevcem 
za dolgoletno zvestobo podaril 
zlate note, zlate ploščice in zlate 
violinske ključe, predstavnik Jav
nega sklada za ljubiteljske kul
turne dejavnosti RS pa je podelil

bronaste, srebrne in zlate Gallu- žili spoštovanje in čestitke tudi 
sove značke. Zlate značke so pre- ostali pevski zbori in skupine ter 
jeli Stane Traven, Anica Der- godbeniki iz Posavja in tudi od 
nač, Nada Novšak, Jožica drugod. Med njimi tudi pred- 
Traven, Martina Horžen in stavnica Obrtniškega pevskega 
Alojz Špec. zbora Notranjske, ki je dejala, da

Mešani pevski zbor Lisca Sevnica

Pevci so se spomnili tudi kul
turnega delavca Alberta Felici
jana z mislijo, naj ne iščemo 
spomina v črnini, temveč v beli 
krizantemi. Jubilante je nagovoril 
tudi sevniški župan Janc in jim 
ob tej priložnosti podaril spo
minsko darilo, pevcem pa so izra-

ptica ne poje zato, ker ima kaj 
povedati, temveč zato, ker ima 
pesem. In če bi imeli več pesmi, 
bi bilo na svetu manj prostora za 
sovraštvo.

Nada Černič Cvetanovski
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Prvi praznik splošnih knjižnic
Posavje - Ob prvem praznovanju “Dneva slovenskih splošnih knjižnic” je bilo slavnostno 
tudi v vseh treh posavskih knjižnicah. Vrata so odprle na stežaj, z namenom približati hrame 
pisane besede širšemu krogu bralcev in uporabnikov.

Za najmlajše so vse tri knjiž
nice izvedle uro pravljic, pred
stavile obiskovalcem svoje delo, 
s poudarkom na uvajanju v osno
ve interneta in uporabe baze po
datkov. V sevniški in brežiški so 
na dan knjižnic minulo sredo vpi
sovali nove člane brezplačno.

V sevniški knjižnici nosi pri
pravili posebnih prireditev, saj so 
nekaj dni prej gostili Matina Stre
la, je dejala direktorica Ida Tušar.

V Valvasorjevi knjižnici Kr
ško so obiskovalce vodili po raz
stavi o protestantizmu. Direktori
ca Ida Merharje še pojasnila, da 
so obiskovalce presenetili z do
poldansko kavico. V goste so po
vabili člane Društva gluhih in na
glušnih Posavja. Predstavili so 
knjigomat, ki je četrti tovrstni 
stroj v Sloveniji. Naprava, podob
na bančnemu avtomatu, omogoča 
samostojno izposojo večina knjiž
ničnega gradiva in po mnenju 
direktorice bo v konicah obiska 
olajšala izposojo tako osebju kot 
uporabnikom. Sicer ima krška 
knjižnica izposojevališči še na Vid

mu in v Kostanjevici, vendar sta ti 
odprti le ob torkih in četrtkih.

Posebej so se uporabnikom 
posvetili tudi v brežiški knjižnici. 
Vodja projekta Anita Šiško je po
jasnila, da seje dopoldanske ure 
pravljic udeležilo kar 68 otrok, 
prav tako so na informativnem 
ogledu knjižnice gostili 4. razre
de osnovnih šol. Dopoldne so iz

vedli še literarne delavnice za va
rovance brežiške enote Varstveno 
delovnega centra, ki so njihovi 
stalni obiskovalci. Predstavili so 
domoznansko dejavnost ter odde
lek knjižnice v učnem centru Cer
klje ob Krki, za večer pa prihra
nili predavanje dr. Braneta 
Kobala.

Suzana Vahtarič

V rednih tedenskih srečanjih se v brežiški knjižnici trudijo pisano 
besedo približati varovancem enote Varstveno delovnega centra.

Kruh, poezija in spomini
Sevnica - Lekosova galerija Ana vse bolj postaja središče kulturnega dogajanja v Sevnici. 
Čeprav je sočasno v kulturni dvorani tekla Partljičeva komedija Krivica boli, so obiskovalci 
do poslednjega kotička napolnili galerijo Ana. V njej so se predstavljali trije domačim: Marin
ka Glavač s poezijo, Lojze Anzelc z diapozitivi ter Olga Vene s poslikavami domačega kruha, 
pri čemer ji pomaga Jožica Kozmus.

‘ “Zaklad v mojem srcu prebiva, ki 
se izkopati ne da. Velikokrat svetu se 
skriva, da marsikdo ga ne pozna...” 
Takole pravi ena od pesmi 
Sevničanke Marinke Glavač, ki se 
je z recitalom pesmi prvič predstavi
la publiki. Njene pesmi, ki jih je v 
osemdesetih letih objavljala v 
občinskih literarnih glasilih, urejal jih 
je Albert Felicijan, govorijo o 
družini in življenju, o ljubezni, v kate
ro j e zajeto vse - od veselja, zahvale, 
sreče pa vse do najbridkejše bolečine. 
Spomine na preteklost je v galeriji 
Ana skupaj z obiskovalci obujal 
Sevničan Lojze Anzelc. S svojimi 
diapozitivi se je povrnil v čas 60 in 
70 let. Gledalci so s težavo pre
poznavah stare obraze, ulice, M še 
niso bile asfaltirane, tradicionalne

pustne karnevale, odpiranje mostu 
čez Savo; pa praporščake, ki so ob 
proslavah korakali po ulicah, ob tem 
pa je bil na vseh prireditvah pogosto 
v prvem planu Berto Konec iz 
Sevnice, kije ravno v teh dneh premi
nil. Sevničanom bo ostal v spominu 
kot slikar in izredni muzikus, mojster 
na klavirju in harmoniki ter član le
gendarnega Tanintona. Recital pesmi 
in spominov na preteklost je zapolnila 
razstava kruhov, ki jih je napekla 
Olga Vene ob pomoči prijateljice 
Jožice Kozmus s Pečja. Olga Vene
tova se zadnja leta intenzivno ukvarja 
z oblikovanjem in krašenjem kruha. 
Kruh okrasi različnim priložnostim 
primemo - ob srečanju prijateljev jih 
okrasi z vrčki iz testa in zm, na kruh 
je naslikala rože in ptice, pa zaščitni

znak galerije Ana in ne nazadnje 
sevniški gib, ki je eden naj lepših 
heraldičnih znakov pri nas. Večerje 
bil tako poln poezije, nostalgičnih 
spominov na preteklost in kot vezi
vo vsega - kruh iz kmečke peči, 
kakršnega so pekle naše babice in 
kakršnega še danes pečejo spretne 
ženske roke.

Nada Černič Cvetanovski

Zaščitni znak galerije Ana

Na lepi modri 
Donavi...

Sevnica - Donava - reka 
s tisočerimi obrazi, na svoji 
2860 km dolgi poti do morja 
teče skozi deset držav; tako kot 
nenehno menja obraz, menja 
tudi ime; na nekaterih mestih 
je široka 8 kilometrov, v Der- 
dapu, ki je največja evropska 
soteska, je najožja in najglob
lja; široka je le 130 metrov in 
globoka 100 metrov.

Po njej seje poleti leta 2000 
podal Martin Strel, učitelj 
glasbe iz Mokronoga, trdno 
odločen, da postavi nov sve
tovni rekord v daljinskem pla
vanju. Jekleni mož, ki je pred 
tem podrl že številne rekorde 
v plavanju, se je ob prelomu 
tisočletja odločil, da bo pred 
njim pokleknila tudi Donava. 
25. junija, ob slovenskem dr
žavnem prazniku, je v Schwar- 
zwaldu v črni opravi skočil v 
vodo in v šestdesetih dneh po 
njej priplaval do Črnega morja 
ter prišel v Guinessovo knjigo 
rekordov. Prišel pa je tudi v 
knjigo z naslovom Donava, ki 
jo je napisal Drago Medved 
in stajo avtor in plavalec pred
stavila v sevniški knjižnici.

Martin Strel in Drago Medved

Opis plavanja Martina 
Strela je le del knjige, sicer pa 
knjiga govori o Donavi, njenih 
značilnostih, njeni dolgi poti 
do moija; o življenju ljudi ob 
njej, o tem, kako povezuje in 
tudi ločuje ljudi na obeh bre
govih, ob katerih živijo nevar
ni pirati in gobavci, ki jih je 
tja odložila romunska oblast, 
pa o tem, kako Donavo častijo 
kot sveto reko, saj prinaša 
dobiček. Na svetu so še daljše 
in atraktivnejše reke kot je 
Donava; a le Donava ima svoj 
Straussov valček - in Marti
na Strela. N.Č.C.

slovenski dom - naš drugi dom

Karikature in mlado vino in slovenska pesem
Daria Lobnikar Lovak je s karikaturami popestrila martinovanje v Slovenskem domu (SD) Zagreb, MePZ “Bazovica” pa je 
gostoval na Vrhniki pri MePZ “Ivan Cankar”

Neskončno
simpatična

Daria Lobnikar Lovak je
članica zagrebškega SD, kjer 
razstavlja drugič in sicer preko 20 
karikatur znanih slovenskih obra
zov od Mikija Mustra, Zlatka Za
hoviča, Milana Kučana, Janeza 
Drnovška, Bobija Marottija do 
Zorana Predina in Vlada Kreslina, 
ki ju rada posluša. Glasba je ti
sta, ki jo motivira in ji daje moč 
pri ustvaijanju. Rojena je bila v 
Ljubljani leta 1948, v Zagreb se 
je preselila po končani gimnaziji, 
kjer je leta ’70 diplomirala na višji 
šoli za aranžerstvo-dekoraterstvo. 
Na Pantovčaku in Rokovem 
perivoju je obiskovala tečaje sli
karstva, tapiserije, keramike in ki
parstva, leta ’97 pa še tečaj stripa 
in animacije v Zagreb filmu. Pro
fesionalno se ukvarja s sli
karstvom in kiparstvom, za dušo 
pa z risanko in karikaturo. Je čla
nica hrvaškega društva naivcev v 
Zagrebu, hrvaške zveze samo
stojnih umetnikov in Društva lik

ovnih samorastnikov Slovenije- 
Ljubljana in je most med sloven
skimi in hrvaškimi umetniki. Za 
Dario je že lepo število samostoj
nih razstav v Sloveniji, na Hrvaš
kem in v tujini. Iz njenih del iz
žarevata neskončen optimizem in 
veselje, kar pomeni, da s svojim 
ustvaijanjem daje lepšo podobo 
našemu svetu.

Po odprtju razstave so se 
spomnili priljubljenega svetnika 
sv.Martina, kije iz mošta končno 
“scopral” mlado vino in se ob 
zmernih požirkih poveselili. Kr

stil ga je Silvin Jerman, škof v 
civilu, ki seje s člani društva naj
bolj veselil najmlajšega, 4-meseč- 
nega člana, za katerega upa, da 
bo nekoč novi predsednik druš
tva.

K vse splošnemu veselju je ob 
pripravljenih dobrotah članic z 
igranjem lepih slovenskih narod
nih pesmi na harmoniko prispe
val Franc Rop. Ples njegovih 
prstov po klaviaturi harmonike se 
ob veselih praznovanjih v domu 
dogaja že od leta ’68, ko je iz Or
moža prišel v Zagreb in je od ta
krat tudi član društva. Franc želi, 
da bi v društvu ustanovili ansam
bel, ker je, kot pravi, v društvu še 
kar nekaj talentov, ki bi za dobro 
in veselje vseh zmogli narediti ta 
korak.

Slovenska pesem ima 
na Reki zapisano 
zgodovino

MePZ Bazovica Reka je gos
toval pri MePZ Ivan Cankar na

Vrhniki. Srečanje je bilo združeno 
s koncertom obeh zborov, nanj pa 
bodo, tako pevcem obeh zborov 
kot poslušalcem koncerta, ostali 
lepi spomini. Sicer pa je bil MePZ 
ustanovljen z nastankom društva 
Bazovica pred 55 leti, ko so rojaki 
po drugi svetovni vojni iskali 
tolažbo v domači pesmi, kajti iz
pod planine Učke seje že od dav
nine slišala prava domača slo
venska pesem. Tradicija sega v 
davno leto 1862, ko je deloval na 
Reki prvi organizirani pevski 
zbor, ki ga je vodil znani rojak, 
pisatelj in kronik Janez Trdina. Po 
njem se, v zahvalo, da je bogatil 
kulturne dosežke na reškem ob
močju, v središču Reke imenuje 
tudi ulica. Reški rojaki s srcem 
nadaljujejo njegovo tradicijo pet
ja pesmi slovenskih skladateljev 
in ob tem ne pozabljajo na pesmi 
njihove druge domovine. Zbor 
zagnano in uspešno že vrsto let 
vodi maestro Franjo Bravdica.

KPD Slovenski dom Bazovica 
bo 7. decembra svečano proslavi
lo 55 let delovanja.

Natja Jenko Sunčič

Plesalo se jef popevalo 
in špilalo

Artiče - KUD “Oton Župančič” Artiče je na srečanje “Gre
mo na fumgo” privabilo številne krajane, ki so večer pre
živeli s štirimi slovenskimi folklornimi skupinami, ki so 
jim priredile nepozaben večer. Značilno za vse skupine je, 
da plešejo plese vseh slovenskih pokrajin, pozornost pa 
namenjajo predvsem običajem iz neposrednih bližin, iz ka
terih izhajajo.

S pravo slovensko dediščino plesov, pesmi in igranja so 6. folk
lorni večer pričeli folkloristi iz Artič, ki plešejo že od leta 1967; v 
odrasli skupini je okoli 30 članov in jo vodi Zdravko Dušic. 
Navdušila je z gorenjskimi plesi “Lani sem se ženil” in štajerskimi 
“Bikova ohcet”. K domačnosti srečanja je prispevala folklorna sku
pina Oljka Šmartno ob Paki s plesi iz okolice Šmartnega in s 
spletom plesov Zgornje Savinjske doline. Oljka je začela z delovan
jem leta '15, vodi pa jo Tomaž Lešnjak. Folklorna skupina 
Račna, ki je v trenutke prijetnega srečanja prinesla izročilo Dolenj
ske s predstavitvijo “Zapojmo in zaplešimo po Dolenjsko”, je sku
pina enajstih parov iz okolice Grosupljega, ki jo vodi Olga Gruden. 
Iz Maribora je prišla ena najuspešnejših slovenskih skupin-Aka- 
demska FS Študent s plesi iz okolice Trsta, koroškimi Florjano
vimi plesi ter s plesi Mežiške doline “Cvrča”.

Folklorna skupina KUD “Oton Župančič” Artiče

Mariborski folkloristi delujejo že od leta 1964, sodelujejo s priz
nanimi slovenskimi koreografi in strokovnimi sodelavci s področja 
folklorne umetnosti, pohvalijo se z gostovanji na mnogih medna
rodnih folklornih festivalih širom po svetu, njen umetniški vodja 
pa je Vasja Samec. K čaru večera je doprineslo tudi povezovanje 
programa v narečnem besedilu. Prispevali so ga Danica Avšič, 
Ida Ostrelič in Zdravko Dušic, ki se je ob koncu vsem zahvalil 
za izjemno bogat večer.

N. Jenko S.

O življenju v sliki in skulpturi
Krško - V Galeriji Krško je na ogled likovna razstava Blandine 

Markovič Randič, ki je v umetnost zašla iz povsem druge sfere v 
letu 1997, ko je postala članica Društva likovnikov Krško Oko. Kot 
ljubiteljska slikarka se je pričela aktivno ukvaijati z likovno umet' 
nostjo. Preizkusila seje v ilustratorskem delu in sodelovala na številnih 
skupinskih razstavah.

Likovna razstava “Razmišljanje o življenju v devetih slikah in eni 
skulpturi” simbolno kaže umetničino iskanje odgovora na vprašanj® 
izvora, obstoja in prihodnosti človeka. Jožef Matijevič o razstavi meni. 
daje slikarka poskusila poiskati odgovor na specifičen likovni način 
v nizu devetih slik in skulpture, ki jih je namensko pripravila za 
pričujočo razstavo. “Posamična dela iz tega sklopa po likovni plah 
predstavljajo trdno slikarsko znanje in tudi motivno funkcionirajo kot 
samostojna tvorba, vendar dobijo pravo veljavo in pomen šele, ko s o 
povezana v strnjenem krogu, ki gledalca na stipovski način kot biblia 
pauperum razodevajo slikarkin pogled na temeljna eksistenčna 
vprašanja, ki jih je strnila v zanimivo likovno razmišljanje”. Razstava

Duše ujete Pod 
dežnikom

Krško - Klub posavskih študen
tov je pričel z novo sezono literarno 
glasbenih večerov v Klubu za mlade 
Zvezda. Tokrat seje predstavila Ta
tjana Lapuh s svojo prvo pesniško 
zbirko Preludij v žitu. Lapuhova je 
tudi vodja projekta, v katerem omo
gočajo mladim posavskim umetniš
kim dušam, da se v besedi in glasbi 
prestavijo domačemu občinstvu. Nje
ne izpovedi je obarval Danijel Ivša 
na harmoniki. S. V.

Plesni cirkus
Brestanica - Plesna sekcija uv®l 

javljenega Kulturnega društva Sv°" 
boda Brestanica je pripravila sv° 
jevrstno plesno predstavo. V dom 
Svobode so občinstvo navdush 
Male in Velike femikole in Spoifh’ 
čice v predstavi Cirkus. S.V.
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Sevnica - Ko je minuli konec tedna publiko odlično ogrela brežiška srednješolska skupina Train Station, je prišel Vladek iz 
Beltinec s tisto svojo kitaro in zapel skupaj s prepolno dvorano Kulturnega doma Sevnica. “Takšen koncert se zgodi samo 
štirikrat ali petkrat v letu” je povedal občinstvu, ki je pelo kot zborček. Koncert je popestril tudi Kreslinov prijatelj Chris 
Eckman, vodja ameriške zasedbe The Walkabouts.

Pred dobrim mesecem dni je 
izšel vaš novi album Kreslinčice. 
Gre za dvojni CD. Na prvem se 
nahajajo vaše uspešnice in ena 
nova skladba z naslovom Tak kak 
riba brez vode. Kako ste naredili 
izbor ob tako velikem številu us
pešnic, ki jih imate?

“Zelo težko. Razmišljali smo 
celo, da bi v ponatisu spremenili 
nekaj pesmi. Zadnja dva tedna, ko 
sem delal izbor, je bil ta vsak dan

rana ljubezenska pesem, ki opi
suje ples na terasi na morju. Nas
tala pa je tako, da ko sem igral na 
klavir, mi je hčerka narisala ribo 
in rekla, naj zapojem nekaj o ribi. 
Prava inspiracija. Videospota pa 
ne bomo snemali, ker pri nas ni 
nobene primerne oddaje, kjer bi 
ga lahko vrteli.”

V svoji karieri ste sodelovali z 
mnogimi ustvarjalci, kar odraža

Vlado Kreslin in Chris Eckman

drugačen. Enkrat mi je bila ta 
všeč, drugi dan druga,... res težko 
delo.”

Kaj nam lahko poveste o novi 
Pesmi Tak kak riba brez vode? 
Tudi ta je že postala uspešnica. Se 
niogoče obeta videospot za to pe
sem glede na to, da je minilo že 
leto dni od vašega zadnjega video
spota?

‘Ta pesem je bila posvečena 
spominu na konec šestdesetih in 
sedemdesetih let, je rahlo kariki

druga zgoščenka Kreslinčic, saj ta 
vsebuje pestro množico pesmi, 
nekatere od teh so celo prvič ob
javljene. Koliko glasbenikov je 
sodelovalo pri tej zgoščenki?

“Ogromno. Težko bi vse na
štel. Naj jih omenim samo nekaj; 
Siddharta, bluesman Holandec 
Hans Theessink, pevka ljudskih 
pesmi Lidija Bajuk iz Zagreba, 
ansambel mladih sarajevski glas
benikov Vali, z njimi sem zapel 
eno sevdalinko, v živo iz Cankar
jevega doma je pesem z Radetom

Šerbedžijo, iz sarajevskega kon
certa pa pesem, ki sem jo zapel 
skupaj z Indexi. Kreslinčicam se 
je pridružila tudi pesem Tam, kjer 
so puške, ki jo pojem skupaj z 
igralci SNG Drama, je pa iz pred
stave Woyzeck, za katero sem 
prispeval glasbo.”

Na koncert ste povabili tudi 
gosta Chrisa Eckmana. Za slo
venskega glasbenika dokaj nena
vaden začetek sodelovanja; Chris 
vas je obiskal pred tremi leti, ko 
je za vas izvedel od skupine 
R.E.M., katere predskupina ste bi
li v Kopru leta 1999...

“ Ja, tako je. Ko smo igrali z 
R.E.M., jim je bila naša glasba 
všeč in so pobrali vse naše CD- 
je. Ker so njihovi prijatelji Walk- 
aboutsi takrat ravno delali ploščo 
priredb evropskih 
avtorjev, so na pripo
ročilo R.E.M. izbra
li mene in se odločili 
za zgodbo Tiste čme 
kitare - The black 
guitar.”

S Chrisom ste 
prvič nastopili lani 
oktobra, letos pa se je 
vajino sodelovanje še 
okrepilo, saj sta bila 
poleti na jadranski 
turneji, z njegovo 
skupino pa ste nasto
pili tudi v Cankarjevem domu. 
Kako bi opisali sodelovanje z 
Američani?

“Zelo dobro, saj so Američani 
odprti ljudje, ne poznajo nevošč
ljivosti, vedno so ZA, njim je vse 
super. Prijeten tip je tudi Chris.

Kot koproducent mi je pomagal 
pri pesmi Tak kak riba brez vode.”

Na drugi zgoščenki Kreslinčic 
se nahajajo tudi trije video po
snetki. Kateri?

“Tam najdemo znani spot 
Joužek, pa Micko in Odpiram ok
na iz koncerta v Cankarjevem do
mu. Upam, da so poslušalci našli 
te posnetke, saj o njih nismo nič 
govorili. Namenjeni so bili kot 
presenečenje, da si ljudje lahko 
tudi predstavljajo, kako izgledajo 
naši koncerti.”

V začetku decembra zopet pri
pravljate veliki koncert v Cankar
jevem domu. Katerega gosta boste 
povabili?

“Gost bo Kemal Monteno, 
seveda pa se mi bodo pridružili

tudi Mali bogovi in Beltinška 
banda. Koncert bo 2. in 3. decem
bra, verjetno pa bomo napoveda
li še tretji koncert, saj sta ta dva 
že skoraj razprodana.

Tanja Grabrijan

Bre‘i{ka srednjejolska zasedba Trainstation

avtomobilizem

Citroen C8 2.2 HDi SX
Enoprostorska vozila so iz 

j ^eva v dan zanimivejša. Njiho- 
'ja izbira je zdaj že tako obsežna, 
da se kupci brez zadržkov ozira- 

k svojim priljubljenim znam
kam, preračunavajo metre, “de- 
darce”, merijo občutke in izberejo 
Prevozno sredstvo svojih sanj. 
žoira danes ni več omejena na

S prenovo Evasiona, ki je prvi 
zaoral ledino Citroenove enopros- 
tomosti že leta 1994, so naredili 
velik korak naprej. C8 s svojimi 
sorodniki deli vse dobre lastnosti, 
obenem pa prinaša toliko oseb
nosti, da ga zvesti Citroenovci ne 
zmorejo spregledati. Predvsem 
zunanja oblika je tista, ki C8 nudi

L

ekaj naprednejših proizv; 
i tHa najbolj svežih m< 

lfe se danes ponuja tudi 
e®* krogu štirih enopro;

^ “Micoza, ava pa Italija
Jajo v is^ tovarni, vsak i 

0 P? se ravno toliko razli 
^lih treh, da pritegne kup 

^drke. Tak je tudi Citroe

^otor:
^drbodieselski linijski štirivaljnik, 

'Prostornina: 2179 cm3
rajvečjamoč: 128KM(94kW) 

Av°r: 314 Nm pri 2000/min.

prepoznavnost že od daleč. Ra
dovedno oko bo najprej opazilo 
veliko masko med značilno ob
likovanima žarometoma in ostale 
linije, ki so zaradi velikosti vozi
la sicer raztegnjene, a vseeno so
rodne drugim Citroenovim mode
lom. Posebno pohvalo si zasluži
jo velika in pregledna vzvratna 
ogledala.

Notranjost je taka, da je zlepa 
ne pozabimo. Že pogled na meril
ne instrumente, ki se v kričeči 
svetlo zeleni barvi šopirijo na sre
dini armaturne plošče, se takoj 
vtisne v spomin. Zanimiva arhi
tektura armature se nadaljuje s

privzdignjenim delom, skozi ka
terega prihaja nekaj svetlobe na 
dva velika in priročna predala. Ta 
seveda nista osamljena, dopolnju
je ju še veliko drugih; na vseh vra
tih, pod pepelnikom, pod vola
nom, pod sovoznikovim sedežem 
in pred njim. V kombinaciji s 
1160- litrskim prtljažnikom se pet 
oseb zadovolji, ne glede na dol
žino poti ali količino prtljage. 
Pomembna je tudi prilagodljivost, 
zaradi katere lahko udobne se
deže (teh je lahko največ sedem

Skoraj 130 konjev, veliko navora, 
natančen petstopenjski menjalnik 
in 80-litrski rezervoar za gorivo 
so na dolgi poti dobrodošli sprem
ljevalci. Včasih bi le pri porabi 
lahko zmanjkal kak liter manj. 
Povprečna poraba našega testa je 
namreč bila 9.7 litra diesla na 100 
prevoženih kilometrov. To sicer 
niti ni toliko, če pomislimo, da gre 
za velik, več kot tono in pol težak 
avto, s katerim lahko prevažamo 
do sedem potnikov in veliko 
prtljage.

in najmanj dva) posamično pre
mikamo v različne postavitve.

Dolge poti so tiste, katerim je 
v osnovi namenjen C8 s sodob
nim, 2.2-litrskim HDi motorjem.

Zmogljivosti:
- naj višja hitrost 185 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 12,6 s
- poraba po podatkih proizvajal
ca: 6/7,5/9.5 1/100 km
- testno povprečje: 9,71/100 km

C8 je tudi sicer nekoliko pose
ben. Prijetna presenečenja so na 
primer električna stranska vrata, 
kontrolne lučke tik pred volanom, 
nenavadni merilni instrumenti in 
še kaj. Nekoliko manjše presene
čenje je za slovenske razmere 
cena, ki je sicer popolnoma pri
merljiva s konkurenco, a za do
seg povprečne družine še vedno 
previsoka.

Aleksander Krebelj

za lepši videz

Sejem LEPOTA
Za nami je še en sejem in sicer prvih štirih do sedmih tednih je- 

sejem frizerstva in kozmetike, manja, v katerih prsi postanejo 
pod imenom LEPOTA, ki je po- polnejše in čvrstejše, 
tekal v soboto, 16. novembra, in v 
nedeljo, 17.novembra, v Celju.
Letošnji sejem je bil še bogatejši od 
lanskega, kajti k frizerjem so se na 
sejmu priključili še kozmetiki.

Kaj lahko pričakujemo v prihod
nosti na področju lepote?

Kozmetiki so predstavili kar 
nekaj zanimivosti. Na primer - 
kako do lepših in bolj čvrstih prsi?

V prihodnosti si bomo lahko 
predstavnice ženskega spola pove
čale in učvrstile prsi že s pomočjo 
tromesečne kure s stisnjenkami, ki 
vsebujejo hmelj, sabljasti triplat, 
navadni komarček, njivsko preslico 
in še nekatere. Številne študije so 
pokazale, da obstajajo snovi rastlin
skega izvora, ki ugodno vplivajo na

razvoj in čvrstost prsi. Ti rastlinski 
izvlečki ponovno oživijo oziroma 
dodatno podprejo naravno delo
vanje telesa. Naravne rastlinske 
snovi se po zaužitju stisnjenke v 
prebavnem traktu preoblikujejo v 
snov, ki sodeluje pri preoblikovan
ju prsi. Delovanje opazimo že po

Skratka vse, ki prisegate na al
ternativne metode, je vredno poiz
kusiti, za vse ostale, ki si želite večje 
prsi, pa ne verjamete v zdravilno- 
kozmetični čudež narave, ostaja 
nož lepotnega kirurga.

Na področju frizerstva nič pre- 
treslij vo novega Na odru seje pred
stavilo nekaj naših frizerjev, ki so 
nam prikazali novosti iz Londona 
Kar zadeva modne smernice barva- 
nja bomo v prihodnje največ upo
rabljali čokoladne, tople ljave tone 
in odtenke barve lešnika

To bi bilo na kratko o celjskem 
sejmu LEPOTA.

Alenka Dimbek (tel.št. 07/49-61-775)
e-mail: alenka @ alenkinstudio.com http: www.alenkinstudio.com

moda
V modnem svetu obstaja ose

bnost, ki ni vrhunska maneken
ka, znan modni fotograf, pa tudi 
ne vrhunski modni oblikovalec. 
Ta osebnost je kraljica popa in 
hkrati tudi kraljica mode, ikona 
slogov - MADONNA! Prepri

čana sem, da si prav ona zasluži 
biti omenjena v modnem svetu, 
saj igra v njem pomembno vlo
go. Prav ona je tista, ki je svet 
usmerjala, kaj nositi in kako no
siti. Nenehno spreminjanje nje
nega videza, sloga in obnašanja 
je velikokrat pustilo sledi. Ža 
modne oblikovalce je ena naj
bolj pomembnih osebnosti za 
usmerjanje drugih po modnih 
poteh.

Če ste njeni oboževalci, po
tem najbrž že veste, daje Carol 
Clerk v njej videla modno kralji
co in je zato izdala knjigo “Ma- 
donna Style” - življenje, izgled

in moda! 1000 obrazov kraljice 
popa! V njej je nešteto njenih 
čudovitih fotografij od začetka 
njene kariere do sedaj, nekaj 
biografije, kako je iz “Rock - 
Lady” nastala mama. Še vedno 
čudovita in zvesta svojim slo
gom, svoji posebnosti in še ved
no je močna modna osebnost. 
Ona je tipičen primer ženske, ki 
seje z modo, izgledom in slogi 
igrala in eksperimentirala in to 
ji je zelo dobro uspevalo. Iz

“Rock-Lady” se je spreminjala 
v “Divo”, pa v “Punky girl”, pa 
v “Lolito” itd. Marsikoga od nas 
bi prav zanimalo, kako bi izgle- i 
dali s takšnimi lasmi ali s taki- 1 
nimi oblačili, kako bi nam pri
stajalo to ali ono. Najbrž boste 
rekli: “Ne, meni to ne bi pristaja
lo, kaj bi pa ljudje rekli!?” NE
UMNOST! Naj vam bo Mado- 
nna za zgled, daje vse mogoče.
In nič ni narobe, če tako mislite!

Lea Šinko Štraus
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gimnastika

Uspešno nadaljevanje
Brežice - V organizaciji Telovadnega društva Sokol Brežice (TD Sokol) je v telovadnici Gim
nazije Brežice potekala dvodnevna gimnastična pireditev 32. HoUyev memorial, ki so se je 
udeležili telovadci in telovadke iz vse Slovenije. Prvi dan so z nastopi opravili fantje, dan 
kasneje pa je potekalo še tekmovanje za dekleta.

Ekipa TD Sokol Brežice, 
dečki, je zbrala 130 točk in osvo
jila 3.mesto; najboljši je bil Matej 
Grubič, sledijo pa mu Emil Had- 
žajilič, Sandi Debogovič, Alen 
Šetinc, Robi Petan in Darko 
Petan. Malo starejši dečki so os
vojili 2. mesto in sicer s 112 
točkami. Prvi je bil Partizan Vič. 
Za Sokol Brežice so se najbolje 
izkazali Miha Lapuh, sledili pa 
so mu Jan Žnidaršič, Luka Vod- 
bek in Sandi Milič.

V kategoriji deklice Al je 
ekipno zmagala ekipa Zelene 
jame iz Ljubljane, telovadke so 
zbrale skupno 98,60 točke, le tri 
desetinke so zaostale domače te
lovadke brežiškega Sokola' v 
postavi Špela Molan, Asja 
Omerzu, Anja Lanšček in Kat
ja Pirš, zbrale so 93,30 točke, 
tretje pa so bile telovadke no
vomeškega Partizana z zbranimi

Za vrhunske uspehe so poleg 
trdega dela in discipline športni
kov zaslužni tudi trenerji. Za do
brega trenerja pa je potrebno ne
nehno izpopolnjevanje in izobra
ževanje.

Predsednik Atletske zveze 
Slovenije Roman Jakič je ob 
uvodu kongresa dejal, da se pri 
zvezi zavedajo, daje za odmevne 
mednarodne uspehe potrebno ne
nehno delo in izobraževanje. Kot 
je dodal še predsednik združenja 
slovenskih trenerjev Andrej 
Jeriček, so se vse leto pripravljali 
na ta kongres, kajti programje bil 
zelo obširen, verjetno najobšir- 
nejši od vseh dosedanjih kon
gresov.

91,50 točke. V kategoriji ciciba
nov pa je zmagala Rebeka Fatur 
iz Sokola Brežice, sledili sta ji 
Rebeka Viltužnik in Manja 
Arnšek iz ŠD Tabor.

Posamezno je tokrat zmagala 
Sara Berčan (GD Zelena jama), 
skupno je zbrala 33,30 točke, 2. 
mesto je osvojila aktualna držav
na prvakinja na posameznih orod
jih Asja Omerzu iz brežiškega 
Sokola, 3. mesto pa je zasedla 
Hana Zavrtanik (Zelena jama). 
Ostale Brežičanke so bile uvršče
ne na naslednja mesta: 8. Katja 
Pirš, 10. Anja Lanšček in 15. 
Špela Molan. Z nastopi so bili 
zadovoljni tudi v TD Rain Krško, 
kjer sta Urška Mižigoj in Tjaša 
Alegro zasedli 12. oziroma 21. 
mesto.

V nadaljevanju je sledilo tek
movanje za kadetinje. Ekipno je 
zmagalo GD Koper z zbranimi

Med znanimi evropskimi stro
kovnjaki sta predavala tudi Aleš 
Dolenec, ki je predaval o tehniki 
sprinterskega koraka, in Aleš 
Skoberne, ki je predaval o teh
ničnih vidikih treninga evropske 
prvakinje in svetovne rekorderke 
na 800 m Jolande Čeplak.

Atletska zveza naj bi ob kon
gresu pridobila predvsem na 
evropski veljavi, pomembno pa je 
tudi to, da so lahko slovenski tre
nerji v živo poslušali največje 
strokovnjake, medtem ko sta v 
preteklosti na takšne kongrese 
hodila le dva predstavnika.

Prihodnje leto bo kongres 
združenja evropskih atletskih tre
nerjev v Sofiji. L.K.

98,90 točke, 2. mesto je osvojila 
ekipa GD Sokol Brežice v posta
vi Žana Hrastovšek, Manca Ko
ren, Kaja Galič, Barbara Ger- 
jevič in Anja Molan, skupno so 
zbrale 95,30 točke, tretja je bila 
ekipa GIB Šiška. Posamezno je 
zmagala Špela Gosenica (GIB 
Šiška), zbrala je skupno 35,30 
točke, 2. mesto je osvojila Alen
ka Puš, 35,10 točke, 3. pa je bila 
Petra Zivkovič, 34,60 točke (obe 
Zelena jama). Posavske telovad
ke pa so dosegle naslednje uvr
stitve: 4. Kaja Galič (Sokol), 11. 
Nika Močivnik (Rain), 12. Man
ca Koren (Sokol), 13. Urška 
Štus (Rain), 15. Barbara Ger- 
jevič, 17. Žana Hrastovšek in 
20. Anja Molan (vse Sokol).

Zadnja tekma sezone 2001/2002 
bo v Ljubljani na Taboru, ko se bodo 
30. novembra telovadke srečale na 
Malejevem memorialu. KJVL

športno plezanje
Posavski alpinistični 
klub le mesto za 
finalom

Kranj - Na zadnji tekmi 
evropskega mladinskega pokala 
v športnem plezanju, kije bila 23. 
in 24. novembra v Kranju, je nas
topila vsa evropska smetana mla
dih plezalcev in plezalk. Na tek
mi je kot član slovenske reprezen
tance nastopil tudi Nejc Pozvek 
(Posavski alpinistični klub).

Nejc je v obeh kvalifikacijskih 
smereh v izredno močni konku
renci, pokazal obilico znanja in 
moči, vendar je s skupno 11. mes
tom le za las zgrešil finale, v kate
rega seje uvrstilo prvih deset tek
movalcev.

Evropska sezona je tako za
ključena, Nejc pa bo skušal do
bro formo izkoristiti še na za
ključku državnega prvenstva v 
Škofji Loki, kjer bo prvi konec 
tedna v decembru nastopil v kon
kurenci tako kadetov kot tudi 
mladincev in članov.

šah
Turnir za pokal 
Milana Majcna

Telče - Pod pokrovitelj
stvom občine Sevnica in Kra
jevne skupnosti Tržišče je ša
hovski klub Milan Majcen 
Sevnica v počastitev praznika 
občine Sevnica izvedel hitro 
potezni šahovski turnir za po
kal Milana Majcna. Tekmova
nje je potekalo kot enotni hitro 
potezni turnir po švicarskem 
sistemu na 13 krogov po pravi
lih FIDE in časom 2 krat 5 
minut za eno igro. Turnirja se 
je udeležilo 48 šahistov in 
šahistk, ki so prišli iz Brežic, 
Krškega, Trebnjega, Krmelja 
in Sevnice ter domačini iz 
Telč. Tekmovanje je vodil 
državni šahovski sodnik Lud
vik Cvirn.

Rezultati posamezno: 1. 
mesto Andrej Grilc, 2. mesto 
Mojca Grilc, 3. mesto Zvon
ko Mesojedec, 4. mesto Miro
slav Šibilja, 5. mesto Boris 
Mitrovič, 6. mesto Andrej Br- 
car, 7. mesto Drago Kolar in 
8. mesto Branko Urek.

Rezultati ekipno: 1. mesto 
ŠK Milan Majcen, 2. mesto 
ŠK Milan Majcen, 3. mesto 
ŠK BMP Trebnje, 4. mesto ŠK 
Brežice, 5. mesto Društvo in
validov Sevnica.

Najboljši domačin je bil 
Branko Bregar starejši, naj
boljši mladi je bil Boris Mitro
vič, najboljši učenec je bil Zo
ran Vukovič, najboljša igralka 
je bila Mojca Grilc in najboljši 
najmlajši je bil Daniel Slapšak.

Državno prvenstvo v 
karateju

Idrija - Organizatorji se lah
ko ponašajo z odlično organiza
cijo 1. državnega prvenstva v ka
rateju v športnih borbah po 
W.K.C. pravilih. Najuspešnejši 
na prvenstvu so bili Hypovci, os
vojili so 20 medalj, od tega 12 
zlatih, 5 srebrnih in 3 bronaste. 
Tudi v ekipnem delu sta dva 
naslova odšla v Sevnico.

Pri kadetih in članih so bili 
prav tako najuspešnejši Posavci. 
V mlajših kategorijah so po 
uspešnosti prevladovali tekmo
valci KK Hypo iz Sevnice, med 
tekmovalkami pa iz vrst KK 
Kolektor Idrija. V kadetski, mla
dinski in članski konkurenci pa so 
bili Sevničani tako rekoč ne
premagljivi. Vrhovni sodnik 
prvenstva je bil Marjan Greifoner 
iz Maribora.

ples

atletika

Največja evropska imena v 
Termah Čatež

Čatež ob Savi - Terme Čatež so bile gostiteljice 25. kongresa 
združenja evropskih trenerjev, ki se ga je udeležilo skoraj 200 
obiskovalcev. Med največjimi evropskimi trenerskimi preda
vatelji sta bila tudi dva Slovenca Aleš Dolenec in Aleš Škoberne.

Trije krški plesalci v 
svetovnem vrhu

Krško - Od 20. do 23. novembra je v Resi (Nemčija) potekalo 
svetovno prvenstvo v stepu za pionirje, mladince in člane. Med 1500 
plesalci iz ZDA, Južne Afrike, Kanade, Nemčije, Italije, Švice, 
Hrvaške, Francije, Ukrajine, Rusije, Češke, Slovaške, Madžarske, 
Poljske in Slovenije so bili tudi trije krški plesalci, ki so kljub majhne
mu številu bili zelo opazni in so ponovno opozorili nase tako gledal
ce kot tudi strokovnjake s svojim “show” programom in tehnično 
dovršenostjo. To dokazuje tudi vabilo ameriške in svetovne plesne 
organizacije na odprto prvenstvo Amerike 2003, ki bo avgusta na 
Floridi. Vabilo so dobili takoj po končanem svetovnem prvenstvu.

Prvi dan se je na plesni oder med mladinci podal Luka Vodlan, ki. 
je svoja pričakovanja izpolnil z uvrstitvijo v pol finale in osvojitvijo 
11. mesta. Že naslednji dan so začeli s tekmovanji člani in tako sta 
opravila prve nastope Vesna Vučajnk in Sebastijan Vodlan. Na žalost 
je svoj nastop že v predtekmovanju končala Vesna, saj ji je za v četrt 
finale zmanjkal samo en križec in je končala na 25. mestu v konkurenci 
40 tekmovalk. Zato pa sta se skupaj s Sebastijanom v paru uvrstila v 
pol finale.

V nedeljo 24.novembra, pa je bil v Ljubljani kvalifikacijski in ra
ting plesni turnir v standardnih in latinsko ameriških plesih. Tekmova
nja sta se udeležila tudi dva naša para. Pri mlajših mladincih B kv sta 
Simon Cerjak in Maja Omerzel osvojila 1 .mesto v STA plesih in 1. 
mesto v LA plesih.

Dejan Baliban in Zala Zorenč pa 6. mesto v LA plesih. Pri mlajših 
fnladincih rating sta si Simon Cerjak in Maja Omerzel priplesala 2. 
mesto v STA in 3. mesto v LA plesih, Dejan Baliban in Žala Zorenč 
pa 3. mesto v STA plesih in 5. v LA plesih. P.K.

rezultati

Državno prvenstvo v karateju v športnih borbah
Športne borbe posamezno - dečki 9 -11 let do 36 kg
1. Žiga Žveglič, KK Hypo Sevnica, 3.Klemen Grebenc, KK Trebnje, 
3. Gaber Demač, KK Hypo Sevnica; do 44 kg: 1 .Domen Vavtar, KK 
Hypo Sevnica, 2. Aljoša Orač, KK Hypo Sevnica.
Dečki 12 -14 let do 48 kg
3.Primož Bahun, KK Trebnje; do 56 kg: 1.Jasmin Dautbegovič, KK 
Hypo Sevnica; nad 56 kg: l.Miha Cvelbar, KK Hypo Sevnica, 3. 
Marijo Davidovič, KK Hypo Sevnica.
Deklice 9-11 let nad 40 kg: 1.Tajda Košir, KK Hypo Sevnica,
2. Melanija Kožar, KK Hypo Sevnica.
Deklice 12 - 14 let do 48 kg: 2.Maja Kranjc, KK Trebnje; nad 48 
kg: 3.Marja Zidarič, KK Hypo Sevnica.
Kadetinje 15 -17 let do 52 kg: 1.Stanka Nahtigal, KK Trebnje 
Kadeti 15 -17 let do 62 kg: 1 .Rok Kužem, KK Hypo Sevnica, 2,Uroš 
Šinkovec, KK Hypo Sevnica; do 73 kg: 1. Klemen Janc, KK Hypo 
Sevnica, 2.Iztok Bevec, KK Trebnje.
Mladinci 18 - 20 let do 68 kg: 1 .Danilo Lisec, KK Hypo Sevnica; do 
78 kg: 1.Denis Orač, KK Hypo Sevnica.
Člani nad 18 let do 68 kg: 1.Boris Maroh, KK Termotehnika Krško, 
2. Danilo Lisec, KK Hypo Sevnica; do 78 kg: 1 .Marko Stopar, KK 
Hypo Sevnica, 2.Denis Orač, KK Hypo Sevnica.
Športne borbe ekipno:
Kadeti 15 -17 let: l.KK Hypo Sevnica (Klemen Janc, Rok Kužem, 
Uroš Šinkovec).
Člani nad 18 let: l.KK Hypo Sevnica (Marko Stopar, Denis Orač, 
Danilo Lisec).

SavaGlas, 27.11.2002

mali nogomet

Mavi premagal tudi del 
reprezentance

Dobova - V 6. krogu 2. SLMN seje domača ekipa Mavi Brežice 
pomerila s prvouvrščenimi na lestvici - Vitomarci Era s Ptuja in 
zabeležila zmago (2:1). To je že njihova tretja zmaga v nizu petih 
tekem tega prvenstva.

Mavi Brežice

Domačini so bili ves čas tekme enakovreden nasprotnik, kljub fa
voriziranim Vitomarcem, ki se v svojih vrstah ponašajo tudi z dvema 
državnima reprezentantoma. Ekipa Mavi je povedla že v 4. minuti 
srečanja (strelec - Kožar), kmalu zatem so Vitomarci uspeli izenačili- 
Izid tekme se kljub dramatičnim trenutkom, ko so Vitomarci neneh
no grozili vratom domačinov, ni spremenil vse do zadnjega dela druge
ga polčasa. V zadnjih minutah se je sistem igre odprl, kar je ekipa 
Mavi Brežice znala izkoristiti s protinapadom in dve minuti pred kon
cem spremenila izid v končno zmago (strelec - Lenič). Vitomarci so 
skušali izenačiti, a jim odlična obrambna igra domače ekipe in tudi 
nekatere zanesljive poteze domačega vratarja tega niso dovolile.

V 7.krogu pa se je ekipa Mavi Brežice minuli vikend v gosteh 
pomerila z ekipo Cerkvenjak. Zabeležili so še eno zmago in sicer s 
6:4. Mavi Brežice je na lestvici trenutno na 3.mestu, vendar še z eno 
neodigrano tekmo. Naslednja tekma 8. kroga bo v domači športni 
dvorani Dobova, in sicer to soboto, 30. novembra, ob 19.uri, ko se 
bodo pomerili s šestouvrščenimi na lestvici - ekipo Slovenske Gorice.

Nogomet se je prijel že med 
osnovnošolci

Bizeljsko - V okviru interesnih programov za mlade pri Športni 
zvezi Brežice seje na šoli na Bizeljskem in v Pišecah prijel nogomet- 
Poučuje ga dolgoletni nogometaš in že štiri leta trener z licenco Srečko 
Denžič.

Na Bizeljskem je bil že v minulem letu izkazan velik interes, tako 
poučuje mlajše dečke do 4. razreda in starejše do 8. razreda. V lans
kem šolskem letu so imeli okoli 80 treningov, saj z malimi nogometaši 
trenira dvakrat tedensko. Vsaka selekcija je imela po devet tekem-

« It .H ni

Trener Srečko z bizeljskimi in pišečkimi malimi nogometaši v Pisec^

sodelujejo predvsem še s šolami iz Pišec, Dobove in Bistrice ob Sotli' 
Boljši učenci so vključeni tudi v Nogometni klub Brežice in sic6f 

pet iz mlajše in eden iz starejše selekcije, v klubski interesni dejavn0 
sti pa je vključenih 20 njegovih učencev. V preteklem šolskem l®j 
so bili “njegovi” nogometaši Franjo Balon ter brata Miran in Mma 
Germovšek na osnovi testiranja nagrajeni z značko nogomet^ 
Športne zveze Slovenije. Od poletnih počitnic je zanimivo popestrit® 
zunajšolskih dejavnosti razširil še na šoli Pišece. Poleti pa so v skl° 
pu “Brežiškega športnega vikenda” organizirali turnir šestih Šol j 
sicer Bizeljsko, Pišece, Globoko, Dobova, Bistrica ob Sotli * 
Podčetrtek. Trener upa na oživitev šolske lige. Ob podpori šport11 ^ 
zanesenjakov želi ob ligi širiti tudi prijateljske tekme med šolami- . 
tem bi širil prijateljstvo, športni duh in vzgojo za zdravo življenje. S-

“Step by step”proti vrhu
SavaGlas, št.67, stran 14
V prejšnji številki so bili v članku “Step by step ” proti vrhu napačno obje 

Ijeni nekateri rezultati. Rezultate je v naše uredništvo posredoval PPKLU . . 
iz Krškega. Starši nekaterih plesalcev so opozorili na to napako in posredov 
točne rezultate, in sicer sta med mlajšimi mladinci “LJUBLJANA OPEN m ^ 
Dejan Baliban in Zala Zorenč zasedla 7. mesto v STA in 11. mesto v LA pleSl 
kategoriji mlajših mladincev “BASIC (B) pa sta dosegla 7.mesto v LAple

UrednišUuZa napako se prizadetim in bralcem opravičujemo.
L
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Sodni epilog ene najbolj tragičnih 
prometnih nesreč v Posavju

Krško - Dve leti in pol po hudi prometni nesreči na Artu, kjer so 8. aprila leta 2000 življenje izgubila tri mlada dekleta, je 
primer dobil epilog. Na Okrožnem sodišču v Krškem je bila minuli teden izrečena sodba vozniku. Sodišče je, upoštevajoč 
olajševalne okoliščine v že tako “mučnem primeru”, mladeniču iz Sevnice izreklo pogojno kazen. Zaradi posledic omenjene 
prometne nesreče je tudi sam invalid.

21-letnega Boštjana P. iz 
Sevnice, ki je upravljal s kom
biniranim vozilom Renault Kan- 
goo in zapeljal s ceste, je obtožba 
bremenila, daje do nesreče na re
gionalni cesti Krško - Sevnica pri 
naselju Arto prišlo zato, ker ni vo
zil na primerni razdalji od desne
ga roba vozišča, temveč je zapel
jal na peščeno bankino. V nadal
jevanju je reagiral tako, daje sun
kovito zavil na nasprotni pas in 
nato še enkrat, da ne bi trčil v bre
žino na drugi strani cesti, nakar 
je vozilo drselo po vozišču in se 
ustavilo v drevesu ob cesti. Na 
kraju nesreče so ugasnila tri mla
da življenja dijakinj srednje šole iz 
Sevnice Brigite M., Polone M. in 
Tanje B., tudi osumljeni kot voznik 
je bil hudo telesno poškodovan.

Po pričanju sopotnika v vozi
lu Romana B. in policista, sicer 
komandirja Postaje prometne 
Policije v Krškem Bojana Bogo
viča, je sodni senat v nadaljevan
ju izprašal še policista Roberta

Rožmana, kije izdelal policijsko 
skico kraja nezgode. Mnenja stro
ke je zagovarjal izvedenec za pro
met Tomaž Jalovec, ki je korigi
ral nekaj nepravilnosti na skici. 
Menil je, da so te pogoste pri pro
metnih nesrečah, ki potekajo na 
daljšem odseku.

Poudaril je, da so za reševanje 
iz okoliščin, v katerih seje našel 
mladi voznik, potrebne nadpov
prečne sposobnosti. Na podlagi 
dognanj stroke 80 odstotkov 
voznikov reagira z zaviranjem, 17 
odstotkov s sunkovitim obrača
njem volana, preostali 3 odstotki 
pa otrpnejo in sploh ne reagirajo. 
Izvedenec tudi meni, daje bil pre
cej usoden za nesrečo oz. za sam 
nalet na drevo tudi nagib cestišča, 
ki tam rotira iz ene smeri v drugo. 
Na odseku, kjer je dovoljena 
hitrost 90, je sicer voznik vozil 
okoli 117 km/h.

Starša dveh mrtvih deklet do 
obdolženega nista podala odškod
ninskega zahtevka, po njunih be

sedah tudi starši tretjega dekleta 
ne bodo. Po zaključnih besedah je 
državni tožilec Bogdan Matjašič 
pojasnil, daje zagrožena kazen 8 
let zapora, zaradi okoliščin je 
zahteval leto in pol zaporne kazni.

Zagovornik 2 kletnega Boš
tjana je menil, da izrek kakršne
koli sankcije ne bi imel učinka na 
invalidnega fanta oz. da izrek 
kazni v takšnem primeru očitno 
ne bi bil upravičen in je sodišču 
predlagal, da po Kazenskem za
koniku upošteva možnost “opus
titve” kazni. Po zaključnih bese
dah je državni tožilec Bogdan 
Matjašič pojasnil, da je zagro
žena kazen 8 let zapora, zaradi 
okoliščin je zahteval leto in pol 
zaporne kazni.

Boštjan je v omenjeni promet
ni nesreči utrpel poškodbe glave 
in medenice in je invalid 2. stop
nje. Zdravljenje še vedno ni kon
čano, čaka ga še operacija mede
nične kosti. Na pobudo Centra za 
rehabilitacijo je na prešolanju za

poklic, nezmožen je za vožnjo in 
je vozniško dovoljenje oddal.

Sodišče ga je spoznalo za kri
vega kot povzročitelja prometne 
nesreče z malomarnosti, zaradi 
vožnje preblizu roba vozišča in 
mu izreklo pogojno obsodbo 18 
mesecev zaporne kazni, ki se ne 
bo izvršila ob 2-letnem pogojnem 
obdobju. Pokril pa bo tudi sodne 
stroške. Predsednik senata Miloš 
Medved je med pojasnjevanjem 
sodbe povedal, da je sodišče 
mnenja, da bi se kot mlad voznik 
s štirimi sopotniki moral obnašati 
drugače. Obenem pa je sodišče 
upoštevalo tudi vrsto olajševalnih 
okoliščin, saj obžaluje dejanje in 
po dogodku ohranja stike s starši 
mrtvih deklet in pogosto obiskuje 
njihove grobove, pa tudi sam je 
bil v nesreči močno prizadet. Sod
ba še ni pravnomočna, tako dr
žavni tožilec kot zagovornik sta 
si pridržala pravico 8-dnevne pri
tožbe.

Suzana Vahtarif

Uličnih napadi - samo govorice?
Posavje - Po Brežicah v zadnjem času krožijo govorice o uličnih napadih. Šli smo po sledeh 
omenjenih govoric, vendar po podatkih PU Krško in Policijske postaje Brežice tovrstnih 
Prijav ni. Beležijo sicer primer izpred 14 dni, v katerega naj bi bila vpletena dijakinja, ven
dar je šlo za nesporazum med znancema in ne za napad.

Komandir Policijske postaje 
Brežice Darko Gerjevič je pojas
nil, daje seznanjen z govoricami 
0 napadih v Brežicah, vendar pri
jav nimajo. Kjub vsemu so poos- 
trili nadzor na ulicah. Pred tremi 
tedni so opravili razgovor z žen
sko, katere prijava bi morda sodi
te med tako imenovane ulične 
napade. Žrtev sumi, da ji je ne
znanec poskušal odvzeti mobilni 
telefon.

V Brežicah so klasičen poskus 
[°pa zabeležili 16. oktobra letos, 
k° sta dva mladeniča v večernih 
Urah od 61-letnega domačina 
Zahtevala 10.000 SIT. Oš
kodovani se je znašel in mla
deniča udaril, po prerivanju sta

oba pobegnila. Policisti so podali 
poročilo na tožilstvo, v obeh pri
merih pa imajo opise napadalcev.

Načelnik Kriminalističnega 
urada PU Krško Sašo Jejčič je 
izpostavil še primer napada na 
kolesarja konec junija v Cerkljah 
ob Krki. Zoper storilce, Rome, so 
podali kazenske ovadbe. Sicer pa 
so v Posavju zabeležili še primer 
ropa na poštarja prve dni septem
bra na Drnovem, ki še ni razre
šen. 14 dni kasneje je bil v zgod
njih jutranjih urah izveden še 
načrtovan napad na odvetnika v 
Sevnici, ki seje sam uspešno ub
ranil.

Jejčič je povedal, da v celot
nem Posavju prijav za klasične

ulične napade in rope nimajo, ti 
so značilnejši za prestolnico in 
velika mesta, kjer se ljudje ne 
poznajo. Pred leti so imeli primer 
na Vidmu, ko je napadalec od 
žrtve izsilil številko bančne karti
ce, a so storilca takoj za tem že 
prijeli. Dodal pa je, da letno be
ležijo dva do tri primere krivih 
ovadb, ko ljudje zaigrajo ali za
pijejo osebni dohodek. Letos so 
imeli osumljenca, kije v igralnici 
zaigral denar in potem v strahu, 
kaj bo rekel domačim, prijavil 
oborožen napad. Vendar je laž 
priznal in bil ovaden za krivo 
pričanje.

Suzana Vahtarič

Letos ukradenih manj avtomobilov
Ljubljana, Posavje - V Sloveniji lastniki letno “pogrešijo” med 1100 do 1300 motornih vozil. 
Tatvine in odvzemi vozil so bile v zadnjem desetletju v stalnem porastu, zadnja štiri leta pa 
113 Generalni policijski upravi (GPU) opažajo manjši upad. V prvih devetih mesecih letos so 
^ko zabeležili 1004 tatvine in odvzeme avtomobilov, pričakujejo pa približno enako razis- 
^nost kot prejšnja leta - odstotek najdenih vozil se giblje malo pod polovico.

. V devetmesečni statistiki GPU 
|e tetos raziskanih 32 odstotkov 
atyin motornih vozil. Predvide
li0, da se bo ta odstotek še po- 

®cal, saj bodo - sodeč po izkuš- 
teh iz prejšnjih let - nekaj vozil, 
kradenih letos, odkrili šele pri- 

^°dnje leto. Najbolj “iskane” 
.Jternke v letošnjem letu so 
V°lks
teed

stvagen, Renault in Audi, 
. tatovi pa so “priljubljeni” 
^ di Mercedes, Fiat in BMW. V 
.^dnjih letih se tatvine in odvzemi 

vi leno povečujejo na območju 
Ljubljana. Storilci so vse po- 

Jteje dobro organizirane krimi 
^ ne združbe, saj so tatvine vo- 
n 'n njihova preprodaja v krimi- 

nih krogih donosen posel.
‘^a področju Posavja je malo

ukradenih vozil, poudarja načel
nik kriminalističnega urada PU 
Krško Sašo Jejčič. V večini gre 
za primere, ko jih z dvorišč 
izmaknejo ilegalci in jih potem 
pustijo pred italijansko mejo. 
Vendar je teh primerov malo. Na 
področju posavske policijske up
rave je bilo letos ukradenih 13 
vozil in najdenih 6. V Posavju pa 
letno izsledijo še okoli 30 vozil 
višjega cenovnega razreda, ki so 
ukradena v tujini. Tudi domačini 
so se pridružili tolpam in podpira
jo kanalne prehode čez zeleno 
mejo. V Brežicah so tako razbili 
tolpo, ki seje ukvarjala s krajo in 
preprodajo traktorjev in delovnih 
strojev višjega cenovnega raz
reda.

Na GPU ocenjujejo, da približno tri četrtine ukradenih vozil ostane v 
°veniji, večino jih v t.i. črnih delavnicah razrežejo, deli pa se uporabijo 

.. Popravilo poškodovanih vozil. Večji del ukradenih vozil višjega in
, ''DKccro pann\;nptt'i ro-zt-zj-Ha cp tntinrv rvii\na rvhmrvMP* 71? T

. r-^piavnu puNMKJUvaiiiri vuz.il. večji uci luuaucmii vuzn viNjc^a 111 
v^kega cenovnega razreda se proda v tujino, največ na območje ZRJ, 

prav se v zadnjem času odpirajofr<Ti v Aihnniii in Rnimiri;; tpr 
tetgih vzhodno evropskih državah.

Z ureditvijo razmer na Balka
nu je namreč spet oživela t.i. bal
kanska pot, po kateri se iz vzho
da na zahod tihotapijo prepove
dane droge, v obratni smeri pa v 
zahodni Evropi ukradeni avto
mobili. S. V.

Slavnostna
akademija

Krško - Združenje Sever in 
člani Policijskega veteranskega 
društva Sever Posavje prirejajo 29. 
novembra ob 17.uri v Kulturnem 
domu v Krškem predstavitev knji
ge “Sever” izpod peresa Antona 
Bukovnika.

Ob 13. obletnici dogodkov, ime
novanih pod skupnim imenom Sev
er, bo po predstavitvi knjige ob 19. 
uri še slavnostna akademija s 
krajšim kulturnim programom in 
družabnim srečanjem. Slavnostni 
govornik bo minister za notranje 
zadeve Rado Bohinc, nastopili pa 
bodo Veliki orkester slovenske 
policije in Posavski oktet. S.V.

Padala 
zaščitena 

drevesa, kaj 
pa odgovorni?

Krško - Na Okrožnem dr
žavnem tožilstvu v Krškem 
je bilo za minuli teden raz
pisano nadaljevanje glavne 
obravnave, ki se je začela 
junija, glede poseka dreves 
v grajskem kompleksu gra
du Mokrice marca 1998.

Obtožnica bremeni takrat
nega direktorja Andreja 
Sprajca, daje protipravno po
škodoval naravno znamenitost, 
in sicer z odredbo o poseku 
večje količine dreves, med nji
mi nekaj stoletnih velikanov. Po
sekanih je bilo 7 hrastov, prav 
toliko duglazij, 5 zelenih borov, 
10 smrek, 3 lipe in kostanj v 
skupni izmeri okoli 150 m3.

Obtoženi se brani, daje leto 
dni pred posekom prevzel pos
le direktorja in ga nihče ni sez
nanil z razglasitvijo parka za 
naravno in kulturno dediščino. 
Čeprav je bil v času poseka 
park kot spomenik oblikovne 
narave in s tem naravne zna
menitosti zaščiten že deset let.

Za posek, ki ga je odobril 
kot direktor, ni pridobil soglas
ja službe za varstvo naravne in 
kulturne dediščine, temveč naj 
bi se za posek odločil zaradi 
obolelosti dreves. Pred štirimi 
leti smo poročali, da bi se ve
čino dreves, kot je ugotovila 
stroka, dalo pozdraviti. Kljub 
temu da so z nekaterih odpada
le suhe veje na cesto, niso bila 
obolela v tolikšni meri, da bi 
strokovnjaki odobrili posek. 
Proces je šele sredi zaslišanj 
prič, tokratna obravnava pa je 
bila preložena na začetek de
cembra.

Suzana Vahtarič

kompas po pravnih labirintih

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin

Zakonski standardi 
človekovih pravic
Ustava RS (Uradni list RS št.33/91) 

posveča posebno pozornost temeljnim 
človekovim pravicam in svoboščinam. 

Urejeno je tudi pravno varstvo človekovih pravic s posebnim pravnim 
sredstvom, ki se imenuje ustavna pritožba. Seveda pa za varstvo 
človekovih pravic ni dovolj te le določiti in jih razglasiti, temveč je 
treba zagotoviti delovanje v praksi. Ker je človek v postopkih, ki jih 
izvajajo državni organi, že uvodoma v podrejenem položaju, na eni 
strani imamo namreč profesionalno organizacijo fizičnih oseb, na drugi 
strani pa posameznike, je dobro vedeti, kako so zapisana ustavna 
določila, ki varujejo pred kršenjem človekovih pravic v raznih pro
cesnih zakonih. Pa poglejmo.

V 15. členu Ustave RS (v nadaljnjem besedilu URS) je določeno, 
da se človekove pravice in temeljne svoboščine varujejo neposredno 
na podlagi ustave. Pomembno je nadaljnje besedilo tega člena, ki 
navaja, da se z zakonom omogoča način uresničevanja, kadar tako 
določa ustava, ali če je nujno zaradi same narave posamezne pravice 
in svoboščine. Žal pa zakonodajalec takega zakona ni izdal, tako da 
je za sam postopek uresničevanja človekovih pravic, pravna praznina. 
Pomanjkljivost pravne ureditve se pokaže šele v primerih, ko npr. 
prizadeta oseba zmaga pred ustavnim sodiščem in ima v rokah ustavno 
odločbo o kršenju človekovih pravic, pa se pravna bitka na njenih 
plečih začne znova. Glede na to, da pa tudi ni urejenih kazni za kršitev 
človekovih pravic v civilnih sodnih postopkih, ni nikjer zapisano, da 
se stare napake prejšnjega nepoštenega sojenja na bodo ponovile. In 
kaj potem? Moj odgovor je, da je bolje, da do tega sploh ne pride, 
zato pa moramo biti z varstvom ustavnih pravic v civilnih sodnih 
postopkih dobro seznanjeni.

Na civilnem področju zadevajo varstvo človekovih pravic predvsem 
Zakon o pravdnem postopku (ZPP Uradni list RS št 26/99), Zakon o 
splošnem upravnem postopku (ZUP Uradni list RS št.80/99), Zakon 
o upravnem sporu (US Uradni list RS št. 50/97), Zakon o izvršbi in 
zavarovanju (Z1Z Uradni list RS št 51/98 , spremembe in dopolnotve 
Uradni list RS 75/2002), Zakon o nepravdnem postopku (ZNP Uradni 
list RS št 30/92), Zakon o dedovanju (ZD Uradni list SRS št. 15/76,23/ 
78 in RS 13/94) in drugi kot npr. na področju organizacije sodišč 
zlasti Zakon o sodiščih (ZS Uradni list št. RS 19/94 in 45/95 z 
nadaljnjimi spremembami in dopolnitvami), Zakon o sodniški službi 
(ZSS Uradni list RS 67/2002), Zakon o delovnih in socialnih sodiščih 
(ZDSS Uradni list RS št. 19/94) in drugi. Ti zakoni urejajo sodno 
varstvo v skladu s samo naravo pravice, vendar morajo biti v skladu 
z ustavnimi določili, prav tako se morajo v skladu z ustavnimi določili 
izvajati.

(nadaljevanje prihodnjič)

Vandali povzročili veliko škodo
Krško, 17. - Okoli pol tretje ure zjutraj so neznanci na območju 

avtobusne postaje Krško poškodovali avtobus in objekt postaje. Poli
cisti so z ogledom kraja dejanja ugotovili, da so neznanci z neznanim 
predmetom razbili deset bočnih ter prednje in zadnje steklo na 
parkiranem avtobusu Mercedes Benz. S košem za smeti so razbili še 
steklo na čakalnici avtobusne postaje. Škode je po prvih ocenah za 
več kot 1.000.000 SIT.

Na Izletniku Celje d.d. PE Krško smo izvedeli, da so pri njih vikendi 
vedno kritični, ponočnjaki pa predvsem uničujejo klopce, koše ter 
telefonsko govorilnico. Vedno znova so porisane tudi stene. Še zlasti 
hudo je ob prireditvah. Na objektu postaje so vandali razbili šipo 14 
dni pred omenjenim dogodkom ter za novoletne praznike. Omenjeni 
avtobus pa je povsem uničen, razbile so praktično vse šipe, tako da 
dejanske škode še nimajo ocenjene. Franci Selak z Izletnika Celje 
meni, da jim ne preostane nič drugega, kot da vzpostavijo stalno 
varovaje objekta.

Policisti storilce še iščejo, morebitne očividce in stanovalce blokov 
v bližini avtobusne postaje pa prosijo, da v primeru kakršnihkoli in
formacij, ki bi lahko pomagale odkriti storilce, pokličejo na telefon
sko število 113 ali na anonimno in brezplačno telefonsko številko 
policije 080-1200. S.V.

Zasegli 8 kg konoplje

Obrežje, 24. - Na MMP 
Obrežje so policisti in cariniki v 
skritih delih vozila 24-letnega 
državljan BiH našli 16 zavitkov 
prepovedane droge konoplje v 
skupni teži 8052 kg ter 40 ampul 
adrenalina.

Dva dni pred tem so krški poli
cisti v Brestanici ustavili 24-let- 
nega R.S. iz okolice Krškega. 
Med postopkom so v vozilu našli 
350 g konoplje. Zoper oba osum
ljenca so podali kazenske ovadbe.

Ženska rekorderka

Sevnica 22. - Zaradi suma 
vožnje pod vplivom alkohola so 
policisti v Sevnici ustavili 37-let- 
no M.V. iz okolice Sevnice. Elek
tronski alkotest je pokazal 3,52 g/

kg alkohola v izdihanem zraku. 
Voznici so na kraju začasno od
vzeli vozniško dovoljenje in po
dali predlog sodniku za prekrške.

Ponovno ilegalci

Brežice, 21.- 18 Turkov in 16 
Kitajcev je ilegalno prestopilo 
državno mejo. Po prestopu zunaj 
Slogonskega jih je v kombinira
no vozilo naložil 23-letni R.F. iz 
Kočevja in jih nameraval odpel
jati v Ljubljano. Med vožnjo ga 
je kot predhodnik z osebnim 
vozilom spremljal 26-letni S.V. iz 
Ljubljane. Oba voznika so poli
cisti izsledili in prijeli v Sevnici. 
Tuji državljani so bili po kon
čanem postopku zavrnjeni v 
Hrvaško, prevoznik in sprem
ljevalec pa sta bila s kazensko 
ovadbo privedena k preiskoval
nemu sodniku.
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HOROSkOF
OVEM

V začetku decembra vam bodo zvezde naklonjene, koli
kor je le lahko mogoče, medtem ko se vam v ljubezni obeta 
manj sreče. Toda to ni razlog, da bi se žalostili, kajti kar 
boste v poklicu dosegli vtem obdobju,bo pomembna podla
ga za napredovanje.

Bik
Navkljub prihajajočemu decembru stoji bikom srčni 

barometer v poletnem zenitu. Čeprav erotika ni več tako 
pomembna, pa v vaše življenje prihaja čas nežnosti. V 
poklicu vam ne bo šlo vse po maslu. Računajte na močan 
nasprotni veter in na finančno reven začetek meseca.

DVO JČkfi
Lahko se veselite lahkotnega in neobremenjenega 

meseca. Morda boste spoznali najprijetnejše in najzani
mivejše ljudi svojega življenja. Ljubezen na prvi pogled ni 
izključena, najbolj pa bodo zanjo dojemljivi tisti, ki ste rojeni 
med l.in 6. junijem.

RA k
Ne glede na to, kje boste preživeli mesec december, se 

boste imeli lepo. Vse se bo vrtelo okoli ljubezni. Občutja 
bodo močnejša in celo zdolgočaseni zakonci bodo v tem 
obdobju postali živahnejši. V začetku decembra se rakom 
obeta uspeh tudi v poklicu.

.LEV
V mesecu decembru vam bo šlo odlično. Blesteli boste 

na družabnih prireditvah in prijetno uživali življenje. Obeta 
se vam dolce vita, tako na počitnicah kot doma, hkrati imajo 
levi odlične finančne izglede, vendar bodo morali ravnati 
preračunljivo.

DEVICA
Za začetek decembra se kažejo le obetajoče in lepe stvari: 

harmonija v partnerstvu in morebitna vroča spogledovanja 
Rojenim med 11. in 18. septembrom se lahko izpolni dolgo 
pričakovana želja Po 5.decembru bo za device zanimivo v 
poklicu, sicer nekaj nesporazumov, ki pa se bodo razrešili.

TEHTMICA
Za poklicno delo boste imeli močno planetarno podpo

ro, zato ne pomišljajte in aktivirajte vse svoje pomembne 
zveze in poznanstva Bodite potrpežljivi in zaprite vse vaše 
senzorje takrat, ko vas prime, da bi zamenjali delo ali kaj 
radikalno spremenili.

5K0RPI JOM
Najbolje bo, da nepomembne stvari kar takoj potisnete 

ob stran. V službi bo prav napeto. Če se vam je nabralo 
veliko dela nikar ne izgubljajte živcev. Naredite tisto, kar 
vam bodo naložili in mislite pozitivno. Obeta se vam lepa 
zimska ljubezenska romanca.

STRELEC
December vam bo prinesel več sprememb. Ne glede na 

to, kam vas bo zaneslo, povsod boste širili svoje tipično 
optimistično veselje. Mnogo ljudi privlačite in obeta se vam 
obilo zanimivih znanstev. Odprtost za nove izzive vam bo 
pomagala pri napredovanju na delovnem mestu.

KOZOROG
Kri v žilah vam vre in želja po dogodivščinah vas bo 

prevzemala ves mesec. Prav dobro boste žonglirali v lju
bezni. Vse bo šlo tako, kot si želite, toda navkljub vsej 
zabavi in polnem življenju je dobro ohraniti trezno glavo!
Zato ne bo odveč tudi miren večer s knjigo.

VODMAR
Vaše življenje bo zapolnjevalo delo. Lahko se vam zgodi, 

da boste ostali popolnoma brez prostega časa. Naporno, 
vendar tudi zanimivo bo vaše življenje. Če se boste kljub 
delu odločili za zimski oddih, boste zelo dojemljivi za 
ljubezenske iskrice.

RIBI
Intenzivne želje in sanjaijenja vam bodo napolnjevala 

dušo. Vse, na kar se boste osredotočili in na kar boste proji
cirali svoje občutke, se vam bo uresničilo. Ker pa veste, kaj 
hočete, boste decembra preizkusili svoje možnosti, potem 
je pomembna le še rutina

TV Novo mesto, d.o.o.
Podbevškova 12 
tel.: 07/39 30 860
trženje: 07/39 30 872 
faks: 07/39 30 870
e-pošta: urednikt@tv-nm.si 
splet: www.tv-nm.si L

c' ... na Dolenjskem, 
v Beli krajini in Posavju

nagradna križanka

Nagrade

Nagrade, ki jih poklanja 
časopis SavaGlas za pravilno 
rešitev, prejmejo:

L nagrada - 
knjižna nagrada 
Danica Pohar,
NHM 16, 8290 Sevnica

2. nagrada - 
zgoščenka 
Antonija Tkavčič, 
Slogonsko 13, 8258 Kapele

3. nagrada - 
kaseta
Marija Deželak,
Pot na Zajčjo Goro 15, 
8290 Sevnica

Pravilna rešitev prejšnje nagradne 
križanke v vodoravnih vrsticah se 
glasi:

ANIKA, KARAT, OPERA, 
LANAR, RAKA, PROMENA
DA, IP, ROKAVICA, ATA, 
OMUTA, AVAR, D A P, ZD, 
LALA, ENADEMA, ELIN, KI- 
TOLOVEC, JO, AKONITIN, 
GAJ, NARA, ASO, ANA.

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do petka, 6.12.2002, 
na naslov:

Uredništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
s pripisom “Nagradna križanka”.

Za pravilno rešitev bomo 
upoštevali rešitev cele križanke, 
ne le gesla!

Fotokopij ne upoštevamo!

NOV RAZPIS ZA MALO GOSPODARSTVO
Na podlagi Pravilnika o dodeljevanju posojil in subvencioniranju obresti iz sredstev 

občinskega proračuna za pospeševanje razvoja malega gospodarstva v občini Brežice (Ur. list 
RS št. 93/2002) ter Sklepa Komisije za nadzor nad državnimi pomočmi z dne 7.11.2002 ob
javljata Občina Brežice in Razvojni center Brežice - javni zavod na podlagi Odloka o spre
membah in dopolnitvah odloka o proračunu Občine Brežice za leto 2002 (Ur. list RS št. 86/ 
2002) in sklepa upravnega odbora Razvojnega centra Brežice z dne 16.5.2002, v sodelovanju 
z Novo KBM d.d., Cesta prvih borcev 6, Brežice (v nadaljevanju banka)

RAZPIS
ZA DODELITEV SREDSTEV ZA POSPEŠEVANJE RAZVOJA IN 

USTANAVLJANJA ENOT MALEGA GOSPODARSTVA
Predmet razpisa
Na podlagi Pravilnika o dodeljevanju posojil in subvencioniranju obresti iz sredstev občinskega 
proračuna za pospeševanje razvoja malega gospodarstva v občini Brežice (Ur. list RS št. 93/2002 
ter Sklepa Komisije za nadzor nad državnimi pomočmi z dne 7.11.2002 so predmet razpisa sred
stva za dodelitev dolgoročnih posojil v višini 45.000.000 SIT.

1. Splošni pogoji
Sredstva za razvoj se lahko dodelijo:
- samostojnim podjetnikom posameznikom,
- malim in srednje velikim podjetjem
Sedež upravičenca in kraj investicije mora biti na območju občine Brežice. Do pomoči za namene 
investicij v majhnih in srednje velikih podjetij ne morejo biti upravičena podjetja v težavah, sektoiji 
kmetijstva in ribištva ter tisti subjekti, ki nimajo poravnanih zapadlih obveznosti do proračunskih virov.

2. Prednostni kriterij za dodelitev posojil
Sredstva se prednostno dodeljujejo prosilcem, ki poleg pogojev, ki jih določi poslovna banka, v 
večji meri izpolnjujejo naslednje kriterije:
- zagotavljajo nova delovna mesta,
- vlagajo na demografsko ogroženih območjih občine,
- vlagajo v dejavnosti, ki omogočajo razvoj turizma,
- vlagajo v deficitarne dejavnosti,
- vlagajo v dejavnosti, ki so energetsko varčne in ne onesnažujejo okolja,
- dopolnjujejo proizvodne programe ostalega gospodarstva v občini,
- vlagajo v razvoj obrtnih in osebnih storitev.
Kriteriji bodo opredmeteni in vrednostno opredeljeni s sklepom upravnega odbora pristojnega jav
nega zavoda.

3. Nameni, za katere se dodeljujejo dolgoročna posojila
Sredstva za razvoj in pomoč ter upravičeni stroški za dodelitev te pomoči za majhna in srednja 
velika podjetja so namenjena za :

/. Stroške materialnih investicij:
a) stroškov opreme in strojev,
b) stroški nakupa, urejanja in opremljanja zemljišč ter izdelave projektne dokumentacije,
c) stroške nakupa, graditve in prenove poslovnih prostorov in objektov.
2. Stroške nematerialnih investicij; stroški nakupa patentov, izumov, tehničnih izboljšav ter 
blagovnih znamk
3. Stroški svetovanja, usposabljanja in razšiijanje znanja.
4. Pogoji za dodeljevanje posojil

Višina pomoči ne sme presegati 55 % upravičenih stroškov investicije in 30 % skupne mase raz
pisanih sredstev.
Če so izpolnjeni pogoji iz prvega člena tega pravilnika, se lahko dodeli pomoč za naslednje namene 
v spodaj navedenih višinah:

1. Materialne in nematerialne investicije in odpiranje novih delovnih mest za izvajanje investicij:
- za majhna in srednje velika podjetja v višini 55 % od vrednosti upravičenih stroškov za naslednje 
namene:

* stroške materialnih investicij:
a) stroške opreme in strojev
b) stroške nakupa, urejanja in opremljanja zemljišč ter izdelave projektne dokumentacije
c) stroške nakupa, graditve in prenove poslovnih prostorov in objektov;
* stroške nematerialnih investicij:
a) stroški nakupa patentov, izumov, tehničnih izboljšav ter blagovnih znamk.

2. Svetovalne storitve, usposabljanje in razširjanje znanja v višini 50 % upravičenih stroškov. 
Glede na regionalni vidik mora prejemnik pomoči prispevati najmanj 25 % vrednosti investicije- 
Investicijski projekt mora ostati v občini vsaj še 5 let.

Kumulacija pomoči:
Zgornja meja intenzivnosti pomoči za namene, določene v tem pravilniku, velja ne glede na to, iz 
katerih javnih virov (sredstva občinskih proračunov, državnega proračuna ali mednarodnih virov) 
je pomoč dodeljena oz. če je pomoč dodeljena po več shemah hkrati.
Odplačilna doba je največ 5 let. Obrestna mera je TOM + 2% letno 
Kreditni potencial zajema 45.000.000 SIT.

Stroški posojila
Odobritev posojila: 0,7 % oz. za samostojne podjetnike minimalno 15.000 SIT, za podjetja mini
malno 25.000 SIT.

Za vodenje kreditov v odplačilu: 0,2 % enkrat v letu, prvič se obračunava po enem letu od prenosa 
kredita v odplačilo in nato vsako leto od stanja kredita v odplačilu na zadnji dan obračunskega 
obdobja.

Zavarovanje kredita: hipoteka, akceptni nalog, menice, depozit, drugo.

5. Pryava
Za pridobitev kredita je potrebna naslednja dokumentacija:

1. Vloga za pridobitev posojila
2. Poslovni načrt oz. investicijski program
3. Plan prilivov in odlivov ter fiftančne projekcije za dobo kreditiranja
4. Fotokopija obrazcev prijav delavcev v zavarovanje (Ml/2)
5. Izjava s strani banke o kreditni sposobnosti prosilca
6. Dokumenti glede na obliko organiziranosti.

A. Gospodarske družbe:
- dokazilo o obstoju podjetja: fotokopijo sklepa o vpisu družbe v sodni register z vsemi prilogarrU‘
- kopijo obvestila o identifikaciji in razvrstitev po dejavnostih za poslovni subjekt (AJPES);
- podpisni karton poslovne banke;
- zaključni račun za preteklo leto (bilanca uspeha, bilanca stanja);
- poročilo BON (2 ali 3), ki ga izda AJPES;
- periodični obračun poslovanja.

B. Samostojni podjetniki:
- fotokopijo priglasitvenega lista (obrazec 1/1,1/2), potijenega od krajevno pristojne izpostave DavČ°e 
uprave RS in obrtno dovoljenje za vse prosilce, ki opravljajo obrtno dejavnost;
- potrdilo o premoženjskem stanju;
- licence (za avtoprevoznike);
- davčno napoved, overjeno na DURS z vsemi prilogami, ali odločbo o odmeri davka iz dejavni 
z bilanco stanja in uspeha za preteklo leto;
- dokazilo o poravnanih davkih in prispevkih (ne starejše od 30 dni).

6. Rok za prijavo
Rok za prijavo je 30 dni po datumu te objave.
Če ni prosilcev za vsa sredstva, je rok odprt do porabe sredstev, upravni odbor javnega zavoda, k1-* 
ustanovljen v ta namen, pa enkrat mesečno obravnava prispele vloge.

7. Pošiljanje vlog Q
Vlogo za dodelitev posojila pošljite na naslov: Razvojni center Brežice, Trg izgnancev 2, 
Brežice s pripisom “Ne odpiraj-vloga za ugodnejši kredit”

8. Obravnava vlog
Upravni odbor Razvojnega centra Brežice bo enkrat mesečno obravnaval prispele vloge. ^ 
Če vloga ne bo vsebovala zahtevane dokumentacije, bo prosilec (za manjše popravke) p'sn° 
ustno obveščen s pozivom za dopolnitev vloge. Če vloga v predvidenem roku ne bo dopomJ ^ 
oziroma spremenjena, se zavrže. Ravno tako se zavrže vloga, ki prispe po porabi sredstev. Vlog*1- 
je neustrezna, se zavrne.
Kandidati bodo obveščeni o rešitvi vlog v 30 dneh, šteto od datuma odpiranja vlog.
Sklep o podelitvi sredstev sprejme župan na predlog pristojnega javnega zavoda.

9. Sklepanje pogodb . j
Sklepanje in izvajanje posojilnih pogodb poteka pri banki, s katero Občina Brežice oz. RaZV J 
center Brežice sklene ustrezno pogodbo.

10. Razpisna dokumentacija in ostale informacije
Informacije o razpisu lahko dobite na sedežu Razvojnega centra Brežice, Trg izgnancev 2, 
Brežice oziroma po telefonu 07/49-90-680.

Razvojni center .
Občina BreVc

I
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IZ MAJHNEGA ZRASTE VELIKO
Sava Glas, 27.11.2002

“Da?-Ne! Nasilju!”

Dragi starši!
Želimo, da veste, da smo v okviru Tedna otroka veliko časa, energije in prizadevnosti vložili v vse aktivnosti, ki so se dogajale 
v tem tednu. Teden otroka smo namenili temi “Da? - Ne! Nasilju!”, ki je bilo tudi geslo našega delovanja skozi ves teden.

To smo mi - učenci 5. razreda

V ponedeljek smo imeli raz
redne parlamente, kjer smo veliko 
govorili o tednu, ki je prihajal in 
dogodkih pri nas. Izpolnjevali 
smo anketne vprašalnike, kdaj 
smo nasilni in kdaj ne.

Vsako jutro smo pozajtrkovali 
sadje, saj je večina otrok zjutraj 
lačnih. Sadje je dobro napolnilo 
naše želodčke, saj smo tako veli
ko bolj zavzeto delali in poslušali 
Pri urah. Zdravi otroci v zdravi 
družini! Po pouku pa smo se tudi 
Poskusili v odbojki med učitelji 
m učenci. Kar težko nam je pove
dati, vendar smo izgubili. Naši 
Učitelji so zmagali - in to v Tednu
otroka!!!

Kmalu je bila sreda - kulturni 
dan - “Da?-Ne! Nasilju!”

Zakaj sploh nasilje? Čemu? 
Ali vemo, kaj je nasilje? Ali se 
zavedamo, kam pripelje nasilje? 
Ali starši prepoznajo oblike nasil
ja? Z nami je bila kriminalistka 
Sonja Molan, ki nam je predstavi
la oblike nasilja, ki obstajajo med 
nami in kako policija in krimina
listična služba ravnata. Policist 
Policijske postaje Brežice, g. Bo
govič nam je predstavil varnost 
na naših cestah in njegovo delo. 
Z našimi mentoiji smo začeli dan 
drugače; nekateri so ostali brez 
glasu, nekateri pa so celo pregla
sili nas, ko smo jim poskušali 
dramsko uprizoriti, kaj je za nas 
nasilje!

V četrtek zjutraj smo imeli pri
jetne urice z vrhunskimi športni

ki, ki so med nami. Simona Koz
mus in Primož Kozmus, ki sta 
vrhunska atleta. Bili smo navdu
šeni, saj ni tako pogosto, da pride
jo k nam takšni športniki. Nato 
smo se prizkusili v jesenskem 
krosu, kjer smo napenjali moči. 
Za nekatere je bilo naporno, za 
druge malo manj, a vednarle smo 
ta dan preživeli.

In petek - pisali smo sporočila 
v steklenice. Sproročila proti na
silju. Sporočila, ki nam veliko po
menijo! Steklenice smo pobarvali 
in skustili v morje za starše.

V ponedeljek je zasedal naš 
„parlamentek“. Učenci od 1. do 
4. razreda so se pogovarjali z 
mentorico otroškega parlamenta 
in ravnateljem. Bili so sprejeti v

šolski parlament.
Po pouku smo se predstavili 

tudi manjšini - večjim, učencem 
in učiteljem. Javno nastopanje je 
zelo pomembno - tega se zaveda
mo prav vsi. Najmljaši devetlet- 
karji so nas presenetili s pesmica
ma in igrico, kije govorila o nasil
ju. Najbolj zanimivo je bilo, ko 
so igrali nasilje-nenasilje.

In nismo še končali - nadalje
vali bomo - seveda! Namen - da 
začnete razmišljati tudi vi - 
starši!!!

Pripravile: Andreja Cimski, 
Petra Jarkovič, Sabina Franko, 

Marina Pezelj in Petra Bukovin- 
ski z OŠ Jesenice na Dolenjskem 

z vodjo projekta Andrejo Ninkovič

Praznovanje jeseni

I

‘Tetka jesen” pred dobovskim 
Vrtcem več ne sameva. Pridružili 
s° seji različni izdelki, narejeni iz 
imenskih plodov, poljščin in na
ivnega materiala. Na čudovit 
s°nčen dan so nastale pri ustvar- 
JHnju otrok iz dobovskega vrtca, 
^rok, ki ne obiskujejo vrtca, in 
s ‘Hšev sodelujočih otrok.

Na praznovanju jeseni so po
dale še druge dejavnosti. Pri- 

Pravljali in spekli so kostanj, 
: 0rnPir, koruzo, prikazali ličkanje 
n trli orehe in lešnike. Ob uživanju 
®Senskih dobrot pa je smisel vse- 

=a druženje, komunikacija, tkanje 
eri in zabavno sproščanje. Vsega 
Sa res ni manjkalo.

Marija Stanjko, 
Vve Najdihojca Dobova Malčki pri svojem “jesenskem ” opravilu

Ekskurzija v Švico
8. november 2002. Dan, ko so nekateri prebivalci Švice in avstrij- 

K®ga Bregenza dobili razlog, da povedo, zakaj so prehitro posi- 
®.H. Na obisk smo prišli brežiški gimnazijci, ki so znani po zelo 
poljubnem obnašanju. Ekskurzija je bila poučna, saj so nekateri 

■7 eg drugega izvedeli, da so tam vrata hotela po 10. uri RES zaklen- 
tžT nenehnega skakanja ostalim gostom hotela po glavi
v a' ne dobesedno JJ), smo sicer videli ogromno zanimivih stvari, 

Hdar je bilo najzanimivejše spanje v hotelski sobi.
, Po naporni noči smo se zbudili (hvala Bugul!), razpihali sive 

Se osebja in se z vmesnimi postanki v Innsbrucku in Vaduzu 
^Pravili domov. Spanja nam je malce primanjkovalo, zato smo 

Snli vsak svoje skoraj vso pot domov. 
a> po napornem delu se prileže (in zasluži) počitek.

Lahko rečemo, da je bila ekskurzija nekakšna generalka pred 
' "'antskim izletom, in po čudežu je nekaterim kar dobro uspela.

Luka Weiss, 2. d, Gimnazija Brežice

HtatUri

Tebi
Na svetu mnogo je ljudi, 
nihče podoben tebi ni, 

ker ti edini fant si, 
ki vse pomeniš mi!

Marjetka Omrzel, l.b, 
SŠ Sevnica

Silak
Bil je silak, 

na motorju prvak!

En mesec me ljubil, 
se v drugo zaljubil; 

ta moj silak bil je bedak.

Teuta Žogaj, l.b, SŠ Sevnica

Najbolj popularne 
pesmi 8.d.

5 najbolj popularnih 
slovenskih pesmi:
BEPOP- Odpelji me 
BEPOP - Ti si moje sonce 
SIDDARTA - Klinik 
KLEMEN KLEMEN - Jaz 
sem umrl
KLEMEN - V spomin Nejcu

5 najbolj popularnih 
tujih pesmi:
AVRIL LAVRINE - Compli

ATOMIC KITTEN - Tide is 
high
PINK - Just like a pili 
EMINEN - Without me 
PINK - Don’t let them get me

Novinarski krožek OŠ Brežice

Ljubezen
Ljubezen je lepa, 

dišeča,
lahko tudi boleča.

Ljubezen vsega 
te prevzame, 

ti zmeša glavo 
do čudežne omame.

Ljubezen je, 
ko sanjavo hodiš 
po cesti do šole, 
ko pesmice pišeš 

in srčke rišeš.

Ljubezen je, 
ko prvič reče mi:
“Rad te imam! ”

Teuta Žogaj, l.b 
SŠ Sevnica

Ljubezen je sreča
Ljubezen je sreča in smeh, 

včasih pa solza v mojih očeh.

Ljubljen biti je lepo, 
a prevaran biti je težko!

Ljubezen je vse, 
če sreča z nami je; 

če pa sreče ni, 
ljubiti možno ni!

Vesna Zupančič, l.b 
SŠ Sevnica

------— • —------
Sladka ljubezen

Ljubezen je sladka, 
a vedno prekratka.

Ljubiti je lepo, 
a včasih tudi hudo!

Biti zaljubljen je lepo, 
a včasih tudi hudo!

Zdravila za ljubezen ni, 
ker edino moje zdravilo si ti!

Andreja Zore, l.b 
SŠ Sevnica

Noč čarovnic z društvom 
Izvir

Društvo Izvir za prostovoljno delo, preventivo in svetovanje je 
v času jesenskih počitnic organiziralo dvodnevne počitniške ak
tivnosti za osnovnošolske otroke iz krške občine, ki so potekale 
28. in 29. oktobra v prostorih društva Izvir v Krškem. Počitniške 
aktivnosti so potekale na temo “noč čarovnic” in se zaključile z 
zabavo za otroke v Klubu za mlade Zvezda. Počitniških aktivnosti 
se je udeležilo od 40 do 50 otrok iz cele krške občine.

Prvi dan počitnic je potekala ustvarjalna delavnica, kjer so otroci 
pod vodstvom prostovoljk slikali plakate na temo “noč čarovnic” 
in izdelovali čarovniške klobuke iz kartona, na bližnjem igrišču pa 
so potekale še športne aktivnosti - nogomet, košarka.

Drugi dan počitnic smo se ponovno dobili dopoldne v naših 
prostorih in ravno tako sta potekali ustvarjalna in športna delavni
ca. V ustvarjalni delavnici smo tokrat izrezovali buče za noč 
čarovnic, katerih glavni namen je, da hišo, pred katero stojijo, 
ponoči varujejo pred hudobnimi duhovi. Ob izdelovanju buč smo 
se z otroki neizmerno zabavali. Ta dan smo se pozno popoldan 
spet zbrali pred sedežem društva ter priredili pravi ples čarovnic 
in kostanjev piknik. Okolica Društva Izvir je bila osvetljena z izre
zanimi bučami in baklami, otroci pa našemljeni v maske čarovnic. 
Ker smo se hoteli tudi malo pokazati, smo zvečer naredili obhod 
po starem mestnem jedru in “strašili” stanovalce z vreščanjem 
čarovnic. Naše druženje smo zaključili z zabavo v Klubu za mlade 
- Zvezda, kjer nam je igral Peter Dimbek.

Ob tej priložnosti se zahvaljujemo vsem, ki so nam omogočili 
izvedbo počitniških aktivnosti.

Janja Jurečič, Društvo Izvir

Obisk otroškega muzeja Hermanov
brlog v Celju

Torek, 5. 11. 2002, je bil hladen, deževen, a težko pričakovan 
dan. Kljub temu smo se z otroki iz vrtca pri OŠ Bizeljsko navdušeni 
z avtobusom odpeljali proti Celju. Za otroke je že doživetje, da svoje 
radovedne glavice naslanjajo na okna avtobusa in si med vožnjo 
ogledujejo okolico ter zraven še komentirajo.

Končno smo prispeli do postaje in dolga kolona se je valila in 
sprehodila po lepi ulici do muzeja. To je muzej novejše zgodovine, v 
tem sklopu pa deluje tudi otroški muzej Hermanov brlog. Tam sta nas 
sprejeli dve vodički in nas razdelili v dve skupini. Prva je šla na ogled 
v gledališče, druga skupina pa je sedla na tla in vodička nas je seznanila 
z lisjakom Hermanom, kije zaščitni znak otroškega muzeja. O njem 
obstaja tudi himna, ki nam jo je s ponosom povedala. Otroke je raz
veselila s kratko pravljico. Sledil je ogled razstave ž’DOBRA 
IGRAČA”. Otroške oči so se zazrle v igrače, s katerimi bi se kar 
igrali. Upoštevali pa smo navodila, da se jih ne smemo dotikati. Stopni
ce so nas vodile do gledališča, kjer so se otroci seznanili z lutkami in 
skupaj smo improvizirali ter zaigrali igrico po knjigi ž’ZRCALCE”. 
Po igri pa smo se napotili proti igralnicama, kjer se je prva skupina 
otrok že igrala. Čeprav se otroci v vrtcu veliko igrajo, jim je ta igra 
ostala najbolj v spominu.

Prišel je čas odhoda, otroci so tiho in lepo pospravili igrače, se 
zahvalili, poslovili in odpravili smo se proti avtobusu. Spremljale so 
nas dežne kapljice, zato smo pohiteli. Posedli smo na sedeže, med 
vožnjo je bila tišina, otroci so veijetno razmišljali o doživetju, kaplji
ce dežja pa so veselo trkale po oknih in nas spremljale vse do domačega 
kraja.

Vzgojiteljica Brigita Pavlin, VVE pri OŠ Bizeljsko
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Veselje nad darili lahko 
traja več dni.

iv

Ali pa več let.

Letos lahko komu izmed svojih bližnjih podarite nekaj, s čimer ga boste 
razveseljevali več let, podarite mu rentno varčevanje Nove KBM. 
Pričakujemo vas v naših enotah v Brežicah in Krškem. 
Informacije z izračuni na naši spletni strani www.nkbm.si

Rentno varčevanje ''šiv Nova KBMoa

PRILOŽNOST DO CENEJŠEGA SVETOVANJA - 
PROGRAM VAVČERSKEGA SVETOVANJA

Če imate podjetniško idejo, 
razmišljate o lastni poslovni dejavnosti, 
ali ste pravkar odprli podjetje,

če imate podjetje z razvojnim projektom, 
če vaše podjetje raste, 

ali je zašlo v težave

IN NE VESTE, KAKO NAPREJ?
REŠITEV VAM NUDIMO

v regijskem in lokalnih pospeševalnih centrih Posavja,
• kjer ste lahko deležni

kakovostnega svetovanja na podlagi napotnic 
brezplačno ali po subvencioniranih cenah

Komu je program namenjen?
1. Potencialnim podjetnikom in ostalim ciljnim skupinam potencialnih podjetnikov ceno storitve 
programa 100% krije FCMG (brezposelne osebe, ki so oz. niso prijavljene na ZFSZ, kmetje in osebe, 
ki želijo ustanoviti podjetje)
2. Delujočim podjetjem do 50% cene storitve programa krije FCMG, preostalo razliko pa prispevajo 
podjetja sama (mala in srednje velika podjetja v začetnem obdobju rasti - od O do 56 mesecev 
poslovanja - z razvojnim projektom, s poslovnim problemom)

Kako deluje program VAVČERSKEGA SVETOVANJA?
Vključitev v program in dostop do vavčerjev zagotavlja PCMG - Pospeševalni center za malo 
gospodarstvo Ljubljana v sodelovanju z mrežo 37 izbranih lokalnih in regionalnih podjetniških 
centrov, ki v programu nastopajo kot izvajalci programa in predstavljajo mesta, kjer se podjetniki 
lahko vključijo v program.

Več informacij lahko dobite v naslednjih pospeševalnih centrih v Posavju, kjer se lahko tudi vključite:

Regijski pospeševalni center 
Posavje
Cesta krških žrtev 23 
3270 Krško
kontaktna oseba:
Marija Kržan
Tel.: (07) 433 10 40
e-mail: center@rpcp.net

KIN Podjetniški center 
Sevnica
Naselje heroja Maroka 17 
6290 Sevnica
kontaktna oseba:
Anita Gole
Tel.: (07) 616 17 00
e-mail: kin.ps@kin.si

Podjetniški center 
Krško
Cesta krških žrtev 53 
6270 Krško
kontaktna oseba:
Egon Lapuh
Tel.: (07) 490 22 20
e-mail: info@pckrsko.si

Z NAMI VAM 30 USPELO PREJ!

SavaGto, 27.11.2002

Na podlagi 30.člena Statuta občine Brežice (Ur.l. RS, št. 49/99 in 86/99), 
10.člena Zakona o športu (Ur.l. RS, št. 22/98), Pravilnika za izbor in izvedbo 
programov športa v občini Brežice (Ur.l. RS, št. 1/02) v nadaljevanju pravilnik, 
Občina Brežice objavlja

Brežice

JAVNI RAZPIS ZA IZBIRO PROGRAMOV ŠPORTA, KI 
SO V JAVNEM INTERESU V LETU 2003

I. Na razpisu lahko sodelujejo naslednji izvajalci športnih programov na področju občine Brežice:
- športna društva, ki imajo sedež v občini Brežice;
- zveze športnih društev, ki jih ustanovijo športna društva s sedežem na območju občine Brežice;
- zavodi s področja športa, vzgoje in izobraževanja;
- zavodi, gospodarske družbe, zasebniki in druge organizacije, ki so na podlagi zakonskih predpisov 
registrirane za opravljanje dejavnosti na področju športa;
- ustanove, ki so ustanovljene za opravljanje dejavnosti v športu ter so splošno koristne in neprofitne.

II. Za sofinanciranje v letu 2003 se lahko prijavijo naslednji programi:

1. Športna vzgoja otrok in mladine (l.točka 17.člena Pravilnika)
2. Športna rekreacija (2.točka 17.člena Pravilnika)
3. Kakovostni šport (3.točka 17.člena Pravilnika)
4. Vrhunski šport (4.točka 17.člena Pravilnika)
5. Šport invalidov (5.točka 17.člena Pravilnika)
6. Izobraževanje in usposabljanje strokovnega kadra v športu (6.točka 17.člena Pravilnika)
7. Športne prireditve v občini (8.točka 17.člena Pravilnika)
8. Planinstvo in taborništvo (lO.točka 17.člena Pravilnika)
9. Vzdrževanje športnih objektov (XII.poglavje Pravilnika)
10. Prireditev ob podelitvi športnih priznanj za leto 2003 (XIV.poglavje Pravilnika)

III. Izbrani programi in akcije bodo sofinancirani v skladu s Pravilnikom za izbor in izvedbo programov 
športa v občini Brežice (Ur.l. RS, št. 1/02), Letnim programom športa občine Brežice za leto 2003 z 
dne 21.12.2002 (v nadaljevanju: program) ter Nacionalnim programom športa RS (Ur.l.RS, št. 24/00).

I
Razpisno dokumentacijo, podrobnejše podatke, pravilnik in program lahko dobite na občini - Odde
lek za družbene dejavnosti (tel.: 07/49-91-546, e-mail: vilma.zupancic@brezice.sik na Zavodu za 
šport Brežice (tel: 07/49-90-330, e-mail: zavod.sport.bzc@siol.net') ali Športni zvezi Brežice (tel.: 07/ 
49-93 470, e-mail: sportna.zveza.brezice@siol.net')

Prednost pri izboru bodo imeli izvajalci neprofitnih organizacij in zavodov oz. pri programih interes
ne vadbe otrok in mladine tisti programi, ki jih bodo prijavile šole skupaj s športnim društvom.
Za programe planinstva in taborništva lahko kandidira Planinsko društvo Brežice.

IV. Izvajalci morajo k razpisni dokumentaciji za programe pod točko II (od 1. do 5. razen, kjer je v j 
razpisni dokumentaciji določeno drugače) priložiti:

1. Pogodbo s strokovnim delavcem, iz katere je razvidno, za katere programe je sklenjena.
2. Potrdilo o strokovni športni izobrazbi strokovnega delavca, ki vodi posamezne programe, če ni 
dostavil podatkov za register strokovnih delavcev na področju športa na Občino Brežice oz. so v tem 
času nastale spremembe.
3. Potrdilo o zagotovljenem prostoru za izvajanje programov (pogodba z upravljavcem objekta, iz 
katere je razvidno število ur in umik najema objekta za posamezne programe, ali potrdilo o rezervaciji 
števila ur v posameznem objektu za posamezne programe za leto 2003).
Če je izvajalec hkrati tudi upravljavec objekta, v katerem izvaja redno vadbo, mora predložiti ustrezen 
sklep pristojnega organa o višini cene najema za člane in nečlane društva.
4. Program dela za posamezne prijavljene programe.
5. Seznam vadečih po prijavljenih skupinah (ime in priimek, naslov, leto rojstva).
6. Seznam registriranih tekmovalcev z registracijskimi številkami na dan oddaje prijave po posameznih 
programih.
7. Izvajalci rekreacijskih lig morajo predložiti propozicije tekmovanja.
8. Izjava dmštva o pobiranju članarine.
9. Vsebinski in finančni program dela društva za leto 2003.
10. Odločbo o podelitvi statusa društva, ki deluje v javnem interesu na področju športa.

Za programe pod točko II. 9 morajo izvajalci k razpisni dokumentaciji priložiti:
a) dokazilo o lastništvu, najemu ali upravljanju objekta,
b) upravna dovoljenja za poseg v prostor.

V. Pogoji, kijih morajo izpolnjevati kandidati:
1. Športna društva in njihove zveze, ki kandidirajo za sofinanciranje rednih programov članov, moraj0 
izvajati programe vsaj za dve mlajši starostni kategoriji (starostna kategorija mladincev in mlajši).

VI. Prednost pri izboru bodo imeli tisti izvajalci, ki:
- bodo imeli vadbene skupine številčno zapolnjene,
- dosegajo v isti športni panogi boljše rezultate,
- pri izboru programov imajo prednost programi za vadbo otrok in mladine,
- pri izboru projektov za sofinanciranje vzdrževanja športnih objektov bodo upoštevani naslednji k11' 
teriji:
a) že pridobljena upravna dovoljenja za poseg v prostor,
b) delež lastnih sredstev,
c) javni interes v športu.

VII. Zadnji dan, ko še sprejemamo prijave, je 23.12.2002 do 12.ure v sprejemni pisarni občine 
(soba št. 22). Na pošti oddane prijave morajo imeti na kuverti poštni žig z datumom 21.12.2002’ 
Prijave lahko tudi sicer oddate v sprejemni pisarni občine (soba št. 22) v času uradnih ur (vend&
najpozneje do 23.12.2002 do 12. ure).

VIII. Sredstva bodo lahko izvajalci na podlagi sklenjenih pogodb črpali v proračunskem letu 2003 h1 
sicer do 31.12.2003.

IX. Prijave, ki morajo vsebovati:
- potrjeno in izpolnjeno razpisno dokumentacijo,
- priloge iz IV.točke tega razpisa,
- ostala dokazila, ki so zahtevana v razpisni dokumentaciji pošljite na naslov: Občina Brežice, CeS|^ 
prvih borcev 18,8250 Brežice, s pripisom “Javni razpis šport - Ne odpiraj”. Na kuverti mora bi 
naveden naziv pošiljatelja.

X. Izbor bo opravljen v 30 dneh po preteku roka za oddajo prijav. Z izbranimi izvajalci bodo pogodhe 
sklenjene v 10 dneh po sprejemu občinskega proračuna za leto 2003.

Občina Brež>c 
Vladislav Deržič. ŽuPa i



novosti knjižnice brežice
Knjiga Vse, samo egipčanska mumija ne na zanimiv način 

predstavlja zgodovino starih Egipčanov, predvsem njihovo vero
vanje v posmrtno življenje. Nazoren opis mumificiranja bo prav 
gotovo buril domišljijo mladega bralca. Knjiga Vse, samo rimski 
gladiator ne popelje bralca v rimsko provinco Galijo, kjer posta
ne ujetnik Rimljanov, ki ga prodajo na tržnici s sužnji in nato 
pošljejo v šolo za gladiatorje. Življenje gladiatorjev je sicer zani
mivo, a polno krutosti.

Jamie Oliver je ljubitelje dobre hrane navdušil že v nanizanki 
Kuhinja do nazga, ki smo jo lahko spremljali tudi na naši televizi
ji. Zdaj pa vam ponujamo knjigo priljubljene TV zvezde z naslovom 
Srečna kuhinja, ki ponuja pester izbor jedi za različne priložnosti. 
Priročnik Simboli cvetja odkriva različne pomene rož. Rože od 
nekdaj nagovarjajo človeka z žlahtnim vonjem in lepoto cvetov. 
Toda tistemu, ki zna prisluhniti prikriti govorici simbolov, spregovo
rijo tudi o legendah^verovanjih in najrazličnejših pozabljenih 
vedenjih. Priročnik Šah bo popeljal začetnike preko šahovskih 
osnov in prvih potez, jih seznanil z zgodovino šaha in z naj večjimi 
svetovnimi šahisti. Eden najbolj izvirnih mislecev našega časa Erich 
Fromm v knjigi Človek za sebe poudarja človekovo potrebo po 
učenju in izpopolnjevanju v veščinah umetnosti življenja. Dodaja 
še, daje smisel in cilj življenja sreča, kije mera odličnosti v umetno
sti življenja in mera vrline. V knjigi Razvijanje delovne kariere 
je avtor Roman Cvetko obdelal široko, izjemno zanimivo in tudi v 
naši poslovni praksi vedno pomembnejše področje kariere. Gre za 
zaokrožen tekst, ki ima po eni strani informativno oz. študijsko 
vrednost, po drugi pa predstavlja pripomoček za oblikovanje siste
ma načrtovanja karier v organizacijah in pripomoček za razvoj 
kariere posameznikov.

V knjigi Vsi ti mladi fantje so zbrani dnevniški zapiski Janka 
Hacina, nastali pred prvo svetovno vojno in med njo, družinska 
pisma, ki izražajo ozračje in čustva med vojno, in drugi zapisi, 
tudi o slovenski amaterski obveščevalni organizaciji. Roman Zad
nja skušnjava se dogaja v razgretem političnem ozračju v času 
Palestine pod okupacijo cesarskega Rima, ko Izraelci čakajo Me
sijo. V njem smo priča Jezusovemu vstopu v javno življenje, 
spoznavamo njegove raznolike učence, predvsem pa sledimo zo- 
retlju mladeničeve odločitve, da žrtvuje življenje na križu.

V okviru dneva odprtih vrat, imenovanega Ta veseli dan kul
ture, bomo v torek, 3. decembra 2002, ob 17. uri za najmlajše v 
goste povabili klovneso Evo Škofič Maurer. Sadila bo smeh, žon
glirala, plesala, izvajala akrobacije in celo čarala. Vabljeni vsi otroci 
m njihovi starši v svet zabave in smeha.

Novosti najdete na domači strani Knjižnice Brežice (http:// 
iQvw.bre.sik.si/'). v rubriki Novosti Knjižnice Brežice, ki bo v pro
gramu Radia Brežice 29. oktobra ob 9.30, in na oglasni deski v 
Knjižnici Brežice.

Sabina Strmecki, univ.dip.bibl.
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NAROČILNICA

SAVAGLAS - časopis za širšo posavsko deželo 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 

Tek: 07-49-91-254,07-49-91-250 
Fax.: 07-49-91-253

Elektronska pošta: komerciala @radio-brezice.si

Naročam/o časopis SANAGLAS
krte in priimek______ _______________________________

P°djetje(naziv in naslov)

Davčna številka podjetja _________________________

Zavezanec za DDV

^aj ___________________

Ulica

Datum

\

Poštna št.

Telefon

Podpis _

število izvodov

^ Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 180,00 SIT na izvod, 
aar °5nHko razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 
\ ^rocnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.

mali oglasi
V bližini Čateških Toplic proda
mo podkleteno hišo v izmeri 120 
m2 z dodatnim poslopjem v 
izmeri 70 m2, vse je obnovljeno 
in opremljeno, ter vrtom, površine 
1800 m2. Obstaja možnost do
kupa 8000 m2 zemlje ob hiši. 
Pokličite 031-346-464 
ali 041-684-313.

Kupim vikend ali zidanico pri
memo za bivanje.
Pokličite 01-546-25-44.

it g
(■■li/MHSSM

ČERNELČEVA 9, 8250 BREŽICE 
TEL.: 07/49-61-090, 07/49-93-240 
FAX: 07/49-93-241 
GSM: 041/619-455

ROOR BO NRSlTlOH llTLul

Delovni čas: 7.00 -18.00 
ob sobotah: 8.00 -13.00

Prodam dva lepo ohranjena raz
tegljiva kavča, pred kratkim ob
novljena.
Cena po dogovoru.
Pokličite 07-49-65-497.

Prodam jabolka prve kakovosti za 
ozimnico, in sicer jonagold, 
idared in melrosse, cena za kg je 
80 SIT. Obstaja možnost dostave 
na dom. Prodam tudi jabolčne 
krhlje po 1.500 SIT kg.
Pokličite 45-22-093
ali se oglasite pri Jožetu Zorku,
Sela 95.

Prodam prašiče, težke od 170 do 
200 kg po izbiri, ter večjo količino 
balirane slame in krme.
Pokličite 041-913-887.

Iščete partnerja ali partne
rico za resno zvezo? 
Pokličite 07-33-26-033 
ali 031-570-403, 
lahko pa nas osebno 
obiščete v Novem mestu v 
Muzejski ulici 3 v Ženitni 
posvetovalnici "Sreča". 50%

V AM OMOGOČI VAVCERSKI 

SISTEM SV ETOVANJA

VEČ INFORMACIJ
NA RAZVOJNEM CENTRI BREŽICE 

tel: 07 / 4«>9 06 80, faks: 07/ 499 06 81, 
e-pošta: rcbrezice a siol.net

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

RGB

IN POSPEŠEV ALNEM CENTRI 
ZA MALO GOSPODARSTVO 

Tel: 01/589 18 70, 
spletna stran: \\\VH.pcm«.si

ZAHVALA
V sredo, 20. novembra 2002, smo na 
zadnjo pot pospremili našega dragega 
moža, očeta, brata, dedka, pradedka, 
svaka, strica, bratranca in tasta

RUDOLFA KOSA
z Jesenic na Dolenjskem

Hvala g. župniku za opravljeno mašo in pogrebni obred ter 
družini Štojs za vso pomoč. Najlepša hvala g.Žičkaiju za cvetne 
aranžmaje in pogrebne storitve. Posebej hvala Pevskemu zboru 
Slavček za zapete žalostinke, g. Staniču za zaigrano Tišino, 
Zvezi borcev Slovenska vas za darovani venec in za poslednji 
pozdrav na njegovi zadnji poti ter sorodnikom, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje in darovane sveče.

Vsem, ki so našega dragega pokojnika pospremili na njegovi 
zadnji poti, še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

ZAHVALA
“Nikoli ne umrejo tisti, 
ki jih imamo radi, 
samo nekje daleč, daleč so ...”

Ob boleči in nenadomestljivi izgubi 
našega dragega in nadvse dobrega

IVANA BASKOVCA
iz Brežic

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so nam v teh težkih 
trenutkih stali ob strani, nam nesebično pomagali ter darovali 
toliko lepega cvetja, sveče in za svete maše. Hvala tudi vsem, 
ki so nam pisno in ustno izrekli sožalje, nas tolažili z besedami 
upanja ter se v tako velikem številu poklonili njegovemu 
spominu in ga spremili na zadnji poti. Vsem iz srca hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Direktor: Damijan Korošec 
Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 

Izhaja vsako drugo sredo. Cena izvoda je 220 tolarjev.
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 

Vodja komerciale: Simona Geijevič; telefon: 07 / 4991 250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 
Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: Medijski centar Glas Slavonije d.d., Osijek, Hrvatske Republike 20

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.
Število tiskanih izvodov: 5.000

Na podlagi Zakona o DDV (Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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špranje in okenca posavcev

Suzana Schwab: “Rada imam lepoto, iskrenost in vse,
kar ljudi dela človeške!”

Rojena je bila kot Suzana Rogu- 
ljic 15. maja leta ’66 v Brežicah. V 
osnovno šolo je hodila v Brežicah in 
zadnje tri razrede v Cerkljah ob Krki. 
'Takrat sem veliko pela in bila 
aktivna na kulturnih prireditvah. 
Brežiških gimnazijskih let pa se zlasti 
spomnim po dobrih profesoijih Du
šanki Lipej, Cvetki Hladnik in Anto
nu Tasiču, ki so si znali ustvariti 
avtoriteto in narediti svoje predmete 
privlačne. Iz teh let pa so tudi najlepši 
spomini, povezani z možem Izto
kom.” Zaradi bližine seje vpisala na 
Ekonomsko fakulteto v Zagrebu, kjer 
jo je pri študiju nepričakovano oviralo 
znanje jezika in sicer zaradi strokov
nih izrazov, vendar jo je kasneje 
končala. Kasneje tudi zato, ker seje 
vmes vpletla zanimiva usoda, ki jo 
je mlado in zvedavo sprejela. “Za
sledila sem namreč oglas za mlade 
croupieije v Casinu Hotela Inter- 
continental(IC) Zagreb, se prijavila 
in bila sprejeta med petimi dekleti v 
Jugoslaviji. Odlično sem osvojila 
polletni tečaj, ki je med ostalim po
gojeval tudi znanje angleščine, 
italijanščine in nemščine, za to znanje 
pa sem hvaležna profesoijema Tasiču 
in Kseniji Antolovič ter pokojni gos
pe Čelhaijevi, pri kateri sem se štiri 
leta učila nemščino privatno. V IC 
so me zaposlili, kjer sem delala na

ruleti, še bolj na Black Jacku, 
pocheiju, chamain de fairu, skratka 
na vseh igrah v Casinoju. Tam sem 
spoznala veliko poslovnežev iz Itali
je, Francije, Švice, Izraela, Venezue

le in od drugod. Med tem pa sem 
opravila tudi tečaj iz kozmetike, ker 
meje veselilo delo z lepoto in delala 
sem v znanem salonu Cica Zagreb, 
kjer sem še dodatno služila za študij.” 

Po dveh letih dela v zagrebškem 
IC, sojo čez poletje poslali na Krk v 
Hotel Palače Haludovo, od tam je od
šla kot “šefinja” v novo odprt Casino 
Hotela Histria v Puli, kjer je bil last
nik italijanski državljan Roberto 
Angeli, vsi hoteli pa so bili v sklopu 
IC. V letih '87, '88 in 89 je Suzana

delala vse praznike in nedelje, vsak 
tak dan pa se ji je štel kot prost dan. 
V prostih dneh je pomagala v ostalih 
Casinojih: v Vili Rosalia Opatija, 
Metropolu Portorož, Perli Nova Gori
ca in na Bledu. “Ljudje, ki sem jih 
tam spoznala, so bili finančni mogotci 
in sem tudi sama in mlada prišla do 
lepih materialnih dobrin. Ob tem sem 
se srečala z znanimi osebnostmi in 
delila karte tudi Alanu Delonu, 
spoznala sem njegovega sina Antho- 
nya (mama Brigitte Bardot), Tini 
Turner, Diani Ross in drugim. Preko 
danes pokojnega Alberta pa sem 
dobila še možnost, da sem šla v Ca
sino na ladjo. To je pomenilo križar
jenje po Mediteranu in še bogato 
izkušnjo več. Na ladji sem spoznala 
lastnika Casinoja v Marakešu iz Ma
roka z mamljivo ponudbo za eno leto, 
ki sem jo zelo tehtala, na koncu pa le 
podpisala, saj sem med tem časom 
že uvidela, kako meje vse nočno delo 
zelo izčrpalo. V Maroku sem prišla 
v čisto drug svet med Arabce in to 
bivanje je bilo s kar nekaj joka, saj 
sem se počutila kot v kletki. Štanova- 
la sem sicer v lepem apartmaju Hil- 
ton, a od tam nisem smela sama nika
mor, ker je Maroko za ženske zelo 
nevaren. V kak harem lahko izgineš 
čez noč, jaz pa sem podpisala, da me 
bodo varovali. Vzdržala sem 8 mese

cev in pogodbo prekinila brez večje 
škode. Sem pa spoznala lepe kraje 
Andaluzijo, Gibraltar, Rabat, Katano 
in Fess, kjer se začne Sahara, kraj pa 
je značilen po tem, da dan brez pre
hoda preide takoj v noč.”

V Brežice, star in spet čisto nov 
svet, seje Suzana vrnila leta ’92, kjer 
je s težavo vzdržala eno leto in ’93. 
leta je začela, kot pravi, “vohljati” po 
Ljubljani. Ker je imela znanje iz 
kozmetike, je iz prihranjenega zas
lužka v centru odprla kozmetični sa
lon, ki so ga obiskovali znani sloven
ski ženski obrazi. “Predvsem pa je 
bil to čas lepega zanosa, ko sem na 
ljubljanskih ulicah po 15 letih spet 
srečala svojo gimnazijsko platonsko 
ljubezen. Brez poguma, da bi se ji 
približala. Z Iztokom sva se potem 
čisto zares srečala na Miklavževo ob 
odprtju Kavarne pri Občini Brežice 
in trgovine Darila Don, se soočila in 
od takrat gre najina skupna pot dalje. 
Sedaj se ukvarjam z najlepšo dejav
nostjo, sem manegerka njegovih 
umetnin, srečna žena in srečna mami
ca Lukasa in Tarasa. A ljubezen do 
potovanj ostaja. V svetovne metropo
le, ki sem jih spoznala, se želim vrni
ti z otvoritvami razstav Iztokovih 
umetnin”, je Suzana z lepoto v očeh 
sklenila svojo iskreno pripoved.

Natja Jenko Sunčič

Če imaš čas za človeka, ne glej na uro!
Brežice - Letošnji Teden Kari

tas poteka pod geslom “Vse, kar 
hočete, da bi ljudje storili vam, 
tudi vi storite njim”. Kot vsako 
leto se je v aktivnosti vključila 
tudi Župnijska Karitas Brežice, ki 
bo v petek, 28.novembra, orga
nizirala zbiralno akcijo vseh mate
rialnih dobrin. Potekala bo od 10.30 
dalje v prostorih Karitas v bre
žiškem župnišču. Denarne prispev
ke bodo tega dne zbirali do 15. ure 
po telefonu na 07/49-61-275. Prav 
tako bo tega dne mogoče denarne 
prispevke darovati tudi v radijskih 
oddajah skupnega programa Radia 
Brežice in Radia Sevnica in sicer 
med 10.30 in 11. uro, 11.30 in 12. 
uro, 13.30 in 14. uro ter med 14.30

in 15. uro.
V soboto, 30. novembra, bodo 

v župnišču izdelovali adventne 
venčke z otroki, letos še posebej 
z birmanci. Teden Karitas bodo 
zaključili z jubilejnim 10. do
brodelnim koncertom “Klic do
brote”, ki bo v nedeljo, 1. decem
bra, ob 15. uri v Prosvetnem 
domu Brežice.

Škofijska Karitas Maribor je v 
sodelovanju z župnijskimi Kari
tas razvejala mrežo informacijsko 
svetovalnih pisarn za odvisnike in 
njihove starše. V dejavnosti ob 
preventivni nudijo predstavitev 
Skupnosti Srečanje, pomoč pri 
urejanju detoksikacije, pri uredi
tvi zdravstvene in socialne doku-

Hop! Financiranje urejeno 
le z osebno izkaznico ...

... nakup pa lažji za 300.000 SIT.
Lupo hop - s servo volanom še bolj okreten in primeren za 
mestno vožnjo. Ob nakupu vam ostane kar 300.000 tolarjev! 
Izberete lahko ugodno financiranje z minimalnim 20 % 
pologom, ki ga omogoča podjetje Porsche Kredit in Leasing 
SLO, d.o.o. Uredite ga takoj, potrebujemo le nekaj vaših 
podatkov in vašo osebno izkaznico!

Lupo hop

Število vozil in modelov je omejeno.________________________

Radanovič d.o.o.
Černelčeva ulica 5, Tel.: 07/49-92-150 
8250 Brežice Fax: 07/49-92-172

mentacije in drugo. Tovrstna drugi in četrti ponedeljek v 
pisarna deluje tudi v Brežicah na mesecu od 9. do 12. ure, mogoče 
Cesti prvih borcev 34 (vhod z pa jih je dobiti tudi po telefonu 
dvorišča). Uradne ure imajo vsak na številki 041 - 634 682. S.V.

Na Bizeljskem odprtih rok
Bizeljsko - Župnijska Karitas je pripravila 4. dobrodelni kon

cert. Domačini so napolnili dvorano prosvetnega doma in od pri
spevkov za vstopnino seje nabralo 180.000 SIT. Upajo še na nekaj 
donacij, denar pa bodo namenili pomoči potrebnim v domačem 
kraju, pravi Andreja Špeljak. Za družine z več otroki pripravljajo 
še miklavževanje. Stisko lajšajo tudi s paketi v božičnem času, 
sicer pa so na voljo kadarkoli. Ob Tednu Karitas so organizirali 
predavanje o pomoči drugim, v soboto pa bodo še izdelovali ad
ventne venčke. S.V.

Nastopali so Matjan Novina, MPZ Stara vas Bizeljsko, cerkvena zbora 
Dlan iz Kranja in Sv. Peter pod Svetimi Gorami, Marjeta Podgoršek 
Horžen ob spremljavi Anite Strgar na citrah, Bizeljski muzikantje z 
družino Mihelin (na fotografiji), Marjan Zgonc, Solzice ter zmagoval
ke zimskega festivala OŠ Bizeljsko in šolski ans. Fru Fru.

g TINKA
~ Cesta bratov Milavcev 10. Brežice'

moške, ženske in otroške pletenine

Pletenine,
ki vas dvignejo s povprečja!

1
D

I

______ t
Sava Glas, 27.11.2002

Znani pisatelj, satirik in 
državnozborski poslanec LDS 
Tone Partljič se je na Senovem 
udeležil podelitve priznanj 
Območne gospodarske zbor
nice Posavje. Prišel je namreč 
zato, ker je Gledališka skupina 
DKD Svoboda Senovo priredi
tev požlahtnila z njegovo ko
medijo “Čaj za dve”. Pred tem 
pa jo je na svoj način začinil tudi 
Partljič. Nekako takole je ko
mentiral volilne rezultate svoje 
stranke v Posavju: “Ker na LDS 
letijo očitki, daje povsod preveč
na oblasti, smo se v Ljubljani nad tem zamislili, se potem “dobro 
skup vzeli” in vidite, da nismo dobili nobenega župana!”

Ob gradnji savskih elektrarn se ribiči zopet oglašajo z zahtevo 
po “ribjih stezah”. Tehnični direktor Holdinga slovenskih elektrarn 
jih tolaži, da se jim ni treba bati investitorja, on bo že poskrbel za 
ribje steze. Le iskreno naj se družine v Posavju vprašajo, če bodo 
potem te steze tudi odprte. Na Dravi so pri vsaki elektrarni ribje 
steze, a vedno zaprte. Ribiške družine namreč ljubosumno pazijo, 
da “njihove” ribe ne bi zašle k sosedom!

Čeprav se je 
znameniti pokrit 

vodnjak na Bizeljskem 
izognil množici 

političnih plakatov v 
času volitev, si je 

anonimec privoščil 
svojevrstno kampanjo.

In sredi Štajerske je 
nekdo “pognmtal”, da 

“Tukaj je Štajerska 
Domačine plakat niti 
ni zmotil, saj se tako 

imajo za Štajerce. Kaj 
naj bi s plakatom 

dosegli, pa nam tudi v 
razgovorih niso znali 

pojasniti.

Tudi domači gostinci pomagajo pri posavski vinski krizi, saj 
gostinec pri blagovnici v Brežicah še naprej veselo toči vipavsko 
vino, na Dvorcu pa so se odločili za reklamo metliškega vina. Ali 
pa so morda krivi pivci, ki jim je tuje vino bolj modno!

Kmečke dobrote iz Slovenske ljudske stranke: JANC z OCVIRKOVI

ujeli smo.

Direktorica Agencije za kmetijske trge Sonja Bukovec in direkt° 
KZ Krško Tone Planinc


